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شهردار منتخب ششمین دوره شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به اینکه هفته آینده استعفایش از مجلس مورد بررسی قرار خواهد گرفت از تشکیل قرارگاه اجتماعی 
در مجموعه شهرداری تهران خبر داد.

به گزارش ایسنا، علیرضا زاکانی در پایان دومین جلسه شورای اسلامی شهر تهران در دوره ششم در جمع خبرنگاران در خصوص بدهی های شهرداری تهران گفت: 
شهرداری تهران حدود ۶۶ هزار میلیارد تومان بدهی دارد و در نقطه مقابل ۵۷ هزار میلیارد تومان مطالبه دارد؛ لذا زمانی که صحبت از بدهی های شهرداری تهران 
می شود باید مطالبات این مجموعه نیز در نظر گرفته شود.وی افزود: بودجه امسال شهرداری تهران ۴۸ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده که باید برای 

اداره این شهر به این بودجه توجه داشته باشیم. بی تردید باید علاوه بر اداره شهر به صورت سالیانه بخشی از بدهی ها را نیز پرداخت کنید. 
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سعید اشتیاقی
با قوت گرفتــن گمانه زنی هــای گزینه های تیم 
اقتصادی دولت سیزدهم و تاکید و خط مشی آنها 
بر اقتصاد مقاومتی و تولید داخل برخی از فعالان 
اقتصادی ابــراز ناراحتی کــرده و برخی از آن با 

امیدواری یاد کرده اند.
بســی جای تاســف دارد که با گذشت بیش ۴۰ 
ســال از انقلاب هنوز نتوانســتیم برای حکمرانی 
اقتصادی کشــور نقشه راه ایجاد کنیم که فعالان 
اقتصادی نیز از ســردرگمی در بیاینــد و بتوانند 
بر اســاس آن بــرای خود و شــرکا تجاری خود 
برنامه ریــزی کننــد. و بدتر از آن کــه می بینیم 
هنوز همان چهره های تکراری و مدیران خســته 
دولت های قبل در گزینه هــای وزارت این دولت 
جای گرفته انــد؛ این در حالی اســت که جوانان 
ممتاز انقلابی و صاحب ایده اقتصادی کم نداریم. 
در حــال حاضر دنیــا به این واقعیت رســیده که 
موسم اعتماد به جوانان فرارسیده و بسیار می بینم 
رییس جمهور جوان و وزرا جوان و در ایران در حد 

حرف باقی مانده است.
اگر چه فعالان اقتصــادی و کارآفرینان دیرگاهی 
است که امیدی به اصلاح رویه ها نداشته و گوش 
شنوایی در این اواخر ندیده اند. تا قبل گفته می شد 
دولت قبل عزمی برا حل مشــکلات ندارد و چند 
روز گذشــته که رییس جمهور قبــل فرمودند اگر 
تحریم ها نبود، اکنون دلار ۵ هزار تومان بود، باید 

گفت که ایشان درکی از اقتصاد ندارند.
امــا دولت آینده چاره ای جز حل معضلات بنیادی 
اقتصادی به خصــوص در حوزه تجارت خارجی و 
حل مساله ارز دولتی، گمرک، بیمه، بانک، گمرک 
و مالیات نــدارد که اغلب ایــن اصلاحات در ید 
دولت اســت و نیازی به مجلــس و دیگر ارکان 

نیست.
در بخــش تجارت خارجی واقعیــت اعداد و ارقام 
در ســال ٩٩ و مقایسه آن با ســال ٩۸ بسیاری 
از واقعیت ها را مشــخص می کند. ســال گذشته 
در مجمــوع ۱۴۵ میلیون و ۷۰۰ هــزار تن کالا 
به ارزش ۷۳ میلیارد دلار از مبادی کشــور صادر 
و وارد شده که در سال ٩۸ این عدد ۱۶٩ میلیون 
تن و به ارزش ۸۵ میلیارد دلار بوده است و سهم 
صــادرات ۱۱٢ میلیــون تن بــه ارزش ٢۵۶/۳۴ 
میلیارد دلار بوده اســت. این در حالی است که در 
ســال ٩۸ سهم صادرات ۱۳۴ تن به ارزش ۳/۴۱ 
میلیارد دلار اعلام شــده بود و ۴ میلیون و ۴۰۰ 
هــزار تن کالا با ارزش ۳۸ میلیارد و ۴۰۰ میلیون 

دلار به بخش واردات اختصاص داشته است.
تراز تجارت ســال گذشته با تفاوت ۴ میلیارد دلار 
در واردات منفی بوده اســت و در مجموع ٢۵ تن 
کاهش وزنی داشــته است. صادرات ما به شریک 
سیاســی و تجاری یعنی کشــور چین ۸ میلیارد و 
٩۰۰ میلیون دلار بوده که نســبت به ســال قبل 

افت ۴۰۰ میلیون دلاری داشته است.
اگرچه دلیل این کاهش را به پاندمی کرونا نسبت 
می دهند که آن نیز سوء مدیریت دولت در بخش 
بهداشت بوده که به اقتصاد ما سرایت کرده است. 
برخی کشــورها با مدیریت کرونا در همین مدت 

رشد اقتصادی را تجربه کرده اند.
خط مشــی تیم اقتصادی دولت سیزدهم اگر هم 
بر پایه تولید داخل باشد، نباید فراموش کرد رشد 
تجارت خارجــی یکی از عوامل رشــد اقتصادی 
اســت. اشــتباه دولت قبل در اخذ سیاســت های 
انقباضــی در قبــال واردات نباید دوبــاره تکرار 
شــود که باعث کمبود و گرانی و تورم می گردد. 
در قبال صادرکنندگان نیز سیاســت های تشویقی 
بیشــتر از اقدامات پلیسی جواب می دهد. سربازان 
جبهه اقتصادی خواستار آرامش در بازار هستند و 
عدم صدور بخشــنامه های مکرر باعث سردرگمی 
آنها می شــود.اقتصاد ایران نیاز به سرمایه گذاری 
خارجی دارد. در وضعیت کنونی آمار خروج سرمایه 
اعداد خوبی را به ما نشان نمی دهد. جذب اعتماد 
ایرانیان مقیم خارج در جهت ســرمایه گذاری در 
داخل ایــران و به دنبال آن، کســب رضایتمندی 

سرمایه گذاران داخلی راهگشاست.
در پایان امید اســت گزینه های کلیدی اقتصادی 
دولت سیزدهم تا زمان معرفی به مجلس به سمت 
تعالی تغییر کند؛ متشکل از مدیران کارآمد و آشنا 
با معضلات اقتصــاد ایران، ســالم و توانمند که 
باعث رضایتمندی دلســوزان، منتقدین و فعالان 
اقتصادی ایران عزیز شــود و پالسی آرامش بخش 

به جامعه باشد.
* عضو اتاق بازرگانی تهران

 پالس آرامش بخش
 به اقتصاد

 فرهادی 
 در فهرست 10 شانس

 اسکار کارگردانی

تامین مالی طرح جمع آوری 
فاضلاب آبادان توسط بانک 

صادرات ایران

 زورشان به ما رسید
 و گرانی مسکن را گردن ما 

انداختند!

برخورد با همه نشانگاه های 
 اینترنتی بدون مجوز فروش

 و تبلیغ دارو

 جلیلی:
  فضای مجازی برای 

جبهه حق یک فرصت است
نشــریه ورایتی پیش بینی خود را از شانس های 
اصلی کسب جایزه بهترین کارگردانی در جوایز 
اســکار ٢۰٢٢ منتشــر کرد.به گزارش ایسنا، 

»ریدلی اسکات« برای فیلم ...

 بانک صــادرات ایران طــی تفاهم نامه ای با 
شرکت آب و فاضلاب خوزستان، بالغ بر چهار 
هزار میلیارد ریــال اعتبار به طرح جمع آوری 

فاضلاب شهر آبادان تخصیص داد.

رییس اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه در پنج 
مــاه اخیر معاملات ملک در کل کشــور ۴۰ درصد 
کاهش یافته اســت گفت: هیچ یــک از حوزه های 

تاثیرگذار بر قیمت مسکن اعم از...

معاون اجتماعی پلیس فتای ناجا با اشاره به اینکه 
با تمام نشانگاه های اینترنتی بدون مجوز فروش 
و تبلیغ  دارو برخورد می شود، گفت: مردم هوشیار 

باشند چراکه برای واگذاری و فروش دارو در...

عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام گفت: 
عرصه فضــای مجازی بــرای جبهه حق یک 
فرصت بی نظیر اســت که باید با برنامه و فکر در 

آن حضور فعال داشت.

تیم اقتصادی رئیسی باید با سیاست خارجی هماهنگ باشد
تحلیل کریمی اصفهانی از کابینه دولت سیزدهم و اختلاف نظرها

 تحلیل یک کارشناس بازار کار از آینده کشور در شرایط ادامه تحریم ها

پیش بینی رشد اقتصادی و اشتغال بدون برجام

اســرائیل به دنبال حمله نظامی به ایران اســت 
امریکا به دنبال کشــاندن ایران پای میز مذاکره 
اســت چرا مدام تاریخ برای ایــران دائما در حال 
تکرار است؟ ســوالی که در هر دولتی تازه نفس 
چه در امریکا چه در ایران پرسیده می شود جنگ 
می شود؟ مذاکره می شود؟ چه خواهد شد؟تحریم 

ها لغو می شود؟ 
 یکسال پس از خروج آمریکا از برجام در پی فشار 
حداکثری دولــت ترامپ علیه ایران، جان بولتون 
مشاور امنیت ملی آمریکا دست نوشته ای را عمدا 
مقابــل دوربین خبرنگاران گرفــت که حاکی از 
اعزام ناو لینکن به منطقه بود. اردیبهشت ۱۳٩۸ 
اوج فشــار ایالات متحده به دولت روحانی برای 

مذاکره بود و درخواســت های ترامپ برای یک 
دیدار به بن بســت خورده بــود. حالا یک کاغذ 
دســت بولتون خودنمایی می کرد که بر روی آن 
نوشته شده بود: ناو هواپیمابر یو.اس.اس آبراهام 
لینکلن راهی خلیج فارس شد. بولتون در واکنش 
به این نوشــته ای که در دســت داشت گفت که 
الزامــا به معنای جنگ با ایران نیســت این یک 

هشدار است!
اتفاق ســال ٩۸ مشــابه این اتفاق )اقدام عمد( 
زمانــی بود که در هفته گذشــته قبل از  حوادث 
کشتی در دریای عمان بایدن در دیدار با الکاظمی 
عملا دست نوشــته ای را مقابل عکاسان خبری 

گرفت که مضمون آن تهدید ایران بود.

از ائتلاف سازی علیه ایران تا فشار حداکثری به روش دموکرات ها

 تاریخ برای ایران 
در حال تکرار است؟
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سرلشکر سلامی:

حرف های اساسی همواره در میدان زده می شود

آیت الله رئیسی در جلسه هیات دولت:

عاشقان اهل بیت )ع( به رعایت پروتکل های بهداشتی 
توجه ویژه داشته باشند

 آزمون مهم مجلس انقلابی
 ترجیح شایسته سالاری بر نگاه سیاسی و جناحی

فرمانــده کل ســپاه گفت: حرف های اساســی همواره 
در میدان زده می شــود و قدرت های واقعی سیاســی، 
قدرت های میدانی هستند و حشدالشعبی در این عرصه 

فوق العاده است.
به گــزارش خبرگزاری مهر، »فالــح الفیاض« فرمانده 
حشدالشعبی عراق با سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل 

سپاه دیدار و گفتگو کرد.
سرلشــکر ســلامی در این دیدار حضور توأمان رئیس 
جمهــور عراق و فرمانده حشدالشــعبی این کشــور در 
مراسم تحلیف سیزدهم ریاست جمهوری ایران را حاوی 
پیام های مهم توصیف کرد و با تجلیل از نقش راهبردی 
حشدالشــعبی در پیروزی ملت عراق بر داعش و تأمین 
امنیت و ثبات این کشــور، گفت: چیزی که ما امروز به 
نام زوال آمریکا در صحنه جهانی از آن صحبت می کنیم، 
بخش مهم آن در عراق اتفاق افتاده است، یعنی مقاومتی 
که در این کشور شکل گرفت، آمریکایی ها را ضعیف و 
فرسوده کرده و با بالا بردن هزینه هایشان، آن ها را بین 
دو شر قرار داد که اگر بمانند، آسیب می بینند و اگر هم از 

عراق خارج شوند، شکست خورده اند.

وی افزود: حرف های اساســی همــواره در میدان زده 
می شود و قدرت های واقعی سیاسی، قدرت های میدانی 
هستند و حشدالشــعبی در این عرصه فوق العاده است و 
ان شاءالله قدرت آن به عنوان یک نیروی دفاعی، جهادی 
با آرمان های بزرگ، ایمان قوی، انسجام درونی و نظم و 

انضباط والا گسترش می یابد.
فرمانده کل ســپاه ویژگی ها و خصایص حشدالشعبی را 
ضامن ماندگاری و نقــش تعیین کننده و موثر این نبرد 
در آینــده عراق قلمداد و خاطرنشــان کــرد: ما و امت 
اســلامی وقتی غیظ و غضب آمریکا نســبت به شما 
را دیدیم، خوشحال شــدیم، چون متوجه کار موثر شما 
شدیم.سرلشکر سلامی رمز اساسی توفیقات مقاومت و 
حشدالشــعبی را وحدت و اتصال آن ها با مردم و نهادینه 
شدن این درک که شما مدافع عزت و امنیت آن ها هستید 
توصیف و خاطرنشــان کرد: همه ما و شما باید هوشیار 
باشــیم که مردم تحت تأثیر عملیات روانی دشمن قرار 
نگیرند؛ هرچند شما بخش های سخت مبارزه را سپری 
کرده اند، اما از کید و حیله دشمن هرگز نباید غفلت کرد.

وی با بیان اینکه پیوند ما با شما ایمانی، اسلامی، دینی و 

بدون توجه به مرزهای جغرافیایی است، تصریح کرد: ما 
جزئی از پیکره امت اسلامی هستیم و شهید حاج قاسم 
سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس اثبات کردند عراق 
سرزمینی است که مردم به خاطر کربلا، نجف، کاظمین 

و سامرا حاضرند فدای آن شوند.
فرمانده کل سپاه در پایان تاکید کرد: ما در جبهه مقاومت 
و تداوم این نبرد بزرگ حامی و پشــتیبان شما هستیم و 
امیدواریم که مصوبه مجلس ملی عراق در خروج نظامیان 
آمریکایی از این کشور به صورت عملی و به نحو احسن 
تحقق یابد و عراق مســتقل، مقتدر و امن بدون حضور 

اشغالگران به راه خود ادامه دهد.
فرمانده حشدالشعبی عراق هم در این دیدار با قدردانی از 
حمایت های ملت ایران و سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
از ملت عراق و حشدالشــعبی این کشــور با تجلیل از 
مجاهدت های شــهید حاج قاسم سلیمانی گفت: سردار 
شهید حاج قاسم سلیمانی الهام دهنده حشدالشعبی بود 
و امروز حشدالشــعبی وجود خود را مدیون حاج قاســم 
سلیمانی و تلاش های ابومهدی المهندس که جانشان 

را فدا کردند؛ می داند.

 رییس جمهوری گفت: رعایت حداکثری پروتکل های 
بهداشــتی از ضرورت هایی اســت که عاشقان اهل 
بیت)ع( و مســئولان هیات های عزاداری باید به آن 

توجه ویژه داشته باشند.
به گــزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رســانی ریاســت 
جمهوری، آیت الله دکتر ســید ابراهیم رئیسی عصر 
امروز یکشــنبه در جلســه هیات دولت با اشاره به 
فرارسیدن ماه محرم گفت: عزاداری های ماه محرم با 
فرهنگ دینی و ملی مردم عجین شده و علاقه عمیق 
مردم کشــورمان به امام حسین)ع( و یاران شهیدش 
از جلوه های بســیار زیبای ارادت ایرانیان به خاندان 

عصمت و طهارت)ع( است.
رئیســی با بیان اینکه انس زنان و مــردان ایرانی با 
عزاداری های ایام محرم روحیه خودباوری و ایثار را در 
کشور تقویت کرده و به پیشرفت حل و فصل مسائل 
کشور کمک می کند، افزود: اگرچه ذکر مناقب اهل 
بیــت)ع( در ایام محرم برکات زیادی دارد اما با توجه 
به شرایط ســخت کرونایی کشور، رعایت حداکثری 
پروتکل های بهداشــتی از ضرورت هایی اســت که 
عاشقان اهل بیت)ع( و مسئولان هیئت های عزاداری 

باید به آن توجه ویژه داشته باشند.

رییس جمهــوری با تاکید بر اینکه حفظ جانِ مردم، 
اولویت اول است، اظهار داشت: متولیان ورزشگاه ها 
و اماکن غیرمســقف، با هیات های عزاداری نهایت 
همکاری و همراهی را داشته باشند تا بتوانیم هم به 
عزاداری های محرم بپردازیم و هم اصول بهداشــتی 
را به طور کامل رعایت کنیم تا کشــور از این شرایط 

سخت به سلامت عبور کند.
 رئیســی در ادامه ســخنانش با تاکید بر اینکه باید 
مراقبت کنیــم در فصل جابجایی دولت در اثر ایجاد 
وقفه در کارها و یا به تاخیر افتادن تصمیمات ضروری 
هیچ حقی از مردم و حکومت ضایع نشــود، تصریح 
کرد: ضرورت دارد نهایت دقت به عمل آید تا در مقطع 
جابجایی دولت هیچ اقدامی به ویژه نظارت بر بازار و 

تامین نیازمندی های مردم با سستی مواجه نشود.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با گرامیداشت 
یاد شهید صارمی و تبریک روز خبرنگار خاطرنشان 
کرد: خبرنگاران پل ارتباطی دولت و مردم هستند که 
دغدغه های مردم را به مسئولین و دیدگاه مسئولان 
را به مردم منتقل می کنند و صمیمانه از تلاش همه 
اصحاب رسانه که صادقانه اخبار را به مردم می رسانند، 
تشکر می کنم.رییس جمهوری ادامه داد: حمایت های 

حقوقی و قضایی از اصحاب رسانه یکی از ضروریاتی 
است که نباید در لفظ و سخن باقی بماند. لذا از وزیر 
دادگستری و دیگر مسئولین مربوطه می خواهم اگر 
شــکایتی از جانب شــخصیت حقوقی دولت علیه 
خبرنگاری مطرح است، چنانچه شکایت شخصی و 
احتمال تضییع حقوق بیت المال در آن مطرح نباشد، 

همه این شکایات بخشیده شود.
رئیسی همچنین در واکنش به اظهارات رییس سازمان 
برنامه و بودجه، به موضوع بودجه ریزی عملیاتی اشاره 
کــرد و گفت: بودجه ریزی عملیاتی یکی از آرزوهای 
سالیان دور کشــور است. قاعده صحیح بودجه ریزی 
نیز این اســت که بودجه نه بر اساس چانه زنی و بر 
اساس افزایش های از قبل تعیین شده بلکه مطابق با 
فعالیت های عملیاتی و میزان تحقق اهداف و پروژه ها 

تخصیص یابد.
رئیسی تاکید کرد: نکته مهم در بودجه ریزی عملیاتی 
قابلیت رصد و نظــارت هزینه کرد بودجه اســت و 
امیدواریم با اقداماتی که در دولت گذشته در این زمینه 
آغاز شده بتوانیم این هدف را محقق کنیم که بسیار 
در شفاف شدن بودجه، صرفه جویی و کاهش هزینه 

تمام شده پروژه ها موثر خواهد بود.

 یکی از مهمترین اقدامات رئیس جمهوری برای تشــکیل 
کابینه ســیزدهم، با معرفی وزیران پیشنهادی به مجلس 
شــورای اســلامی کلید می خورد. مطابق قانون اساســی 
جمهوری اسلامی ایران، همه وزیران پیشنهادی باید رای 
اعتماد اکثریت نمایندگان را کسب کنند تا بتوانند رسما کار 

خود را در هیات دولت آغاز کنند.
به گزارش ایرناپلاس، اگرچه در یک ســاز و کار قانونی و 
منطبق با اصل تفکیک قــوا، نمایندگان به عنوان وکلای 
ملت حق دارند نظر کارشناســانه خود را در برابر هر کدام از 
گزینه های وزارت، ابراز و با توجه به اصول مورد نظر خود به 
آنها رای اعتماد یا عدم اعتماد بدهند، اما دقت در مقتضیات 
کنونی کشــور و مصالح کلان نظام و مردم، واجد توجه به 

نکات و مواردی مهم است: 
۱. رهبر معظم انقلاب در مراسم تنفیذ رئیس جمهوری، بر 
ضرورت »شتاب« در تشــکیل دولت و آغاز به کار کابینه 
تاکید کردند. این تاکید ناظر به شرایط خاص تحریمی کشور 
است که متاســفانه با موج پنجم همه گیری ویروس کرونا 
همزمان شده؛ بدیهی است که رهبری و آحاد مردم منتظر 
تشکیل سریعتر دولت جدید و برنامه ریزی برای حل سریعتر 
مشکلات و رهایی از اوضاع نابسامان کنونی هستند و این 
مهم جز با همراهی موثر نمایندگان متعهد مجلس ممکن 
نیســت. هرگونه تاخیر بیهوده در تشکیل دولت، متضمن 

اتلاف وقت و طولانی تر شدن مشکلات کشور خواهد بود.
٢. شــرایط خاص و ویــژه اقتصادی و کرونایی کشــور 
بیش از هر زمان دیگر، مفاهمــه و هم افزایی دو قوه مهم 
اجرایی و تقنینی را می طلبد و زمان آن است که از هرگونه 

سنگ اندازی در کار دولت منتخب مردم اجتناب شود.
طبعا رئیس جمهوری و نمایندگان براساس سوگند ابتدایی 
خود که در پبشــگاه خداوند، قرآن مجید و ملت شــریف 
ایران ایراد کردند، متعهدنــد که با همه توان به تدبیر امور 
همت گمارند و از هرگونه سیاســی کاری، ســهم خواهی، 
سطحی نگری و تقدم منافع جناحی بر مصالح ملی اجتناب 

کنند.
۳. مطابق همه ادوار گذشته، این دوره نیز لازم است بیش 
از هرچیز دیگر، نمایندگان مجلس شــورای اســلامی بر 
شایستگی های مدیریتی، توانمندی های اجرایی و تخصصی 
گزینه های پیشــنهادی، اصرا و تاکید داشته باشند و اصل 
شایسته ســالاری را با نگاه تخصصی، تجربی و بی طرفانه 
اعمال کنند و پیام همکاری هوشمندانه دولت و مجلس را به 

داخل و خارج از کشور مخابره کنند.
این پیام در نخســتین مجال تعامل دو قوه، حاوی معنای 
افق گشــایی و مرافقت در عین حفظ سلامت رویه و تکیه 
بر وظایف هر نهادی خواهد بود. ارســال پیام یک دستی و 
یک رنگی به جامعه، به طور قطــع متضمن امیدآفرینی و 
آغاز فصل نوینی از همکاری موثر ارکان نظام است که آثار 

مبارک آن نصیب کشور و مردم خواهد شد.
۴. یکی از وعده های حجت الاســلام و المسلمین ابراهیم 
رئیسی در رقابت های انتخاباتی، تاکید ویژه بر جوان گرایی 
و حضور نیروهای تازه نفس و با نشــاط به عرصه مدیریت 
کشور بود. در راستای همین وعده، امروز نیز طبعا با معرفی 

همکاران کابینه خود دست یاری به سوی مجلس انقلابی 
دراز خواهد کرد و لازم اســت نمایندگان زمینه لازم برای 
ورود این قشر توانمند به صحنه اجرایی کشور فراهم کنند 
و بــا رای اعتماد خود، فرصت حضور نیروهای تازه نفس و 

استفاده از جسارت و توانمندی آنها را محقق سازند.
گزینه های پیشنهادی جوان، باانگیزه و پرانرژی گره گشای 
مشــکلات بزرگ کشــور خواهند بود و چنانچه مجلس 
همراهی کنــد فرصت عرض اندام خواهند داشــت؛ امری 
که مدتهاســت مــورد تاکید و توجه ویــژه رهبری معظم 
انقلاب بوده و بارها به آن اشاره کرده اند. ایشان در یکی از 
دیدارهایشان با دانشجویان، علاج مشکلات کشور را حضور 
دولت »جوان و انقلابی« عنوان کردندکه به نظر می رسد در 
این دوره زمانی با حضور و همراهی دولت انقلابی و مجلس 

انقلابی زمینه برای تحقق آن فراهم آمده است.
نمایندکان باید این فرصت تاریخی را ارج گذاشته و با آرای 
متعهدانه و »انقلابی« خود زمینه ســاز امیــدواری مردم و 

ناامیدی معاندان باشند.  
۵. با توجه به نگاه رئیس جمهــوری که در دوران مبارزات 
انتخاباتی و نیز بعد از آن چندین بار اعلام کرد برای تشکیل 
کابینه، نگاه سیاسی نخواهد داشت و دولت وفاق ملی را بر 
پایه افراد توانمند از هر جناحی تشــکیل خواهد داد، نقش 
مجلس شورای اسلامی به عنوان آخرین حلقه تحقق این 

زنجیره، بسیار مهم و سرنوشت ساز است.
بدیهی است که هر نماینده دارای سلیقه و رویکرد سیاسی 
خاص و برخوردار از نگاهی ویژه به مســائل و چالش ها با 
تکیه بر مبانی انقلاب و نظام جمهوری اسلامی است؛ آنچه 
در این شرایط خاص، اهمیت مضاعف دارد، چشم پوشی بر 
نگاه صرف سیاســی و جناحی و سنجش مصلحت کشور 
برای آغاز به کار هرچه سریعتر دولت سیزدهم است؛ تجربه 
نشــان داده هر جا مبانی ارزشی انقلاب در صدر نشسته و 
لیاقت مدیران بر جهت گیری جناح و دسته خاص، ارجحیت 

یافته، نتایج ارزشمندی نصیب کشور و مردم شده است.
از همیــن زاویه، انتظار می رود مجلســیان، امروز بیش از 
هر زمان دیگری شایسته ســالاری و سلامت محوری را بر 
نگاه های سیاسی شخصی مقدم دارند و این رویه را در آرای 

اعتماد خود لحاظ کنند.
با این تفاصیل امید اســت، هرچه زودتر دولت برخاسته از 
رای مردم شکل گیرد و کابینه دولت سیزدهم در کوتاهترین 
زمان ممکن مستقر تا موجی از امید به آینده در جامعه جاری 
شــود؛ در پرتو همین امید و انگیزش ملی است که جامعه 
از وضعیت بلاتکلیفی کنونی خارج شــده و تک تک مردم، 
به نقش آفرینی موثر در راستای مقتضیات مورد نیاز جامعه 

همت خواهد گمارد.
آزمون امروز مجلس شــورای اســلامی البته وجهی دیگر 
هم دارد که ناظر به آثار برون مرزی آن اســت؛ ارسال پیام 
همدســتی و همراهی دولت و مجلس بــرای قدرت های 
جهانــی، به طور قطع حامــل این گــزاره خواهد بود که 
جمهوری اســلامی ایران در شــرایط جدید، قدرتمندتر از 
گذشته در مناسبات جهانی حاضر خواهد شد و دولت جدید 

از پشتوانه آرای اکثریت مجلس برخوردار خواهد بود.

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

جلیلی: فضای مجازی برای 
جبهه حق یک فرصت است

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: عرصه 
فضای مجازی برای جبهه حق یک فرصت بی نظیر 
است که باید با برنامه و فکر در آن حضور فعال داشت.

به گزارش ایســنا، ســعید جلیلی در دیدار با جمعی 
از جوانان، اظهار کرد: اگر ذهن شــما جوانان درگیر 
یک مسئله مهم دینی، سیاسی، فرهنگی یا اجتماعی 
می شود، به ســادگی از آن عبور نکنید و سعی کنید 
پاســخ صحیح را بیابید؛ نباید از مواجهه با سوالات و 

شبهات نگران شد، چرا که حق، قابل دفاع است.
وی  افزود: جوانان ما باید این توانایی را در خود ایجاد 
کنند که بتوانند برای پرسش ها و شبهات خود، پاسخ 
مستدل و قانع کننده داشــته باشند؛ وقتی می توانید 
دیگران را اقناع کنید که حقانیت آن پاسخ برای خود 
شــما اثبات شده  باشد و این کار، احتیاج به مطالعه و 

دقت در موضوعات دارد.
جلیلی در ادامه با بیــان اینکه دفاع از انقلاب در هر 
دوره ای، اقتضائات خاص خود را دارد، خاطرنشان کرد: 
اگر برای نســل جوان دهه شصت، جنگ تحمیلی 
عرصه دفاع از انقلاب اســلامی بــود، امروز یکی از 
مهمتریــن عرصه های دفاع از انقلاب برای نســل 
کنونی، کمک به کارآمــدی و کم کردن فاصله بین 

مردم و نظام است.
نماینده رهبر انقلاب در شورایعالی امنیت ملی تاکید 
کرد: نســل جوان مومن و انقلابــی باید با مطالعه و 
آگاهی های لازم برای تصحیح امور و رفع کاستی ها 

به نظام کمک کند.
وی افــزود: اگر جــوان آگاه و انقلابی موضوعی را 
درســت و حق میداند، باید با اعتماد بنفس در برابر 

شبهات از آن دفاع کند.
 برای مثال، اینکه مقام معظــم رهبری تاکید دارند 
» به آمریکا نمی توان اعتمــاد کرد«، باید مبتنی بر 
اســتدلال های منطقی و تجارب تاریخی، این گزاره 
درست را برای دیگران توضیح دهید تا مخاطب شما 

اقناع شود.
نماینــده رهبر انقلاب در شــورایعالی امنیت ملی با 
توصیه بــه ایجاد مباحثات علمی و کارشناســی در 
جمع های جوانان، گفت: مباحثه و جدال احسن ضمن 
دوری از افراط و تفریط، نیاز نسل جوان است و باید 
با حوصله، به شبهه ها و پرسش های این نسل پاسخ 
داد. پاسخ اغوا، اقناع است و استفاده از هنر برای بیان 
بهتر مطالب در بسترهایی نظیر فضای مجازی، یک 

ضرورت است.
جلیلی افزود: جوانان انقلابی نیز متناسب با این عرصه 
باید وارد میدان شوند و به وظیفه خود در دفاع از حق 

و آرمان های انقلاب اسلامی عمل کنند.
وی با بیان اینکه قرار نیست همه ی کارها توسط یک 
نفر انجام شود، تاکید کرد: مهم این است که هرکس 
به اندازه وسع خود تلاش کند و در جبهه گسترده ای 
که برای کار کردن شکل می گیرد، نقش و ماموریت 

خود را پیدا کند.
جلیلی در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: 
عرصه فضای مجازی برای جبهه حق یک فرصت 
بی نظیر اســت که باید با برنامه و فکر در آن حضور 
فعال داشت. دشمن این حضور را برنمی تابد و حذف 
تصاویر شهید سلیمانی و برخی شبکه های خبری مثل 

پرس تی وی، شاهد این ادعاست.
ایــن عضو مجمــع تشــخیص مصلحــت نظام، 
شخص محوری و تکیه بر افراد سیاسی را یک آسیب 
برشــمرد و تصریح کرد: باید تکیه حرکت گفتمانی 
در انقلاب اســلامی بر محور ولایت فقیه و حقانیت 

ارزش ها، اصول و آرمان های انقلاب باشد.
وی خاطرنشــان کرد: آنچه می تواند کشور را جهش 
دهــد، همراهی و اعتماد مردم اســت که لازمه آن 

صداقت و کارآمدی مسئولان است.
جلیلی با اشــاره به خاطرات دست نوشــته ی شهید 
ســلیمانی در کتاب »از چیزی نمی ترسیدم«، گفت: 
وقتی یک جوان با حقیقتی آشــنا و به باور او تبدیل 
 شود، تمام وجودش را وقف اعتلای آن حقیقت خواهد 
کرد؛ چنانکه جوان روستای قنات ملک در رابر کرمان، 

افتخار جهان اسلام می شود.
وی در پایان گفت: امروز هم باور جوانان ما به اسلام 
ناب می تواند قاسم سلیمانی های دیگری را به جهان 

اسلام معرفی کند.

ارتش بیمارستان صد 
تختخوابی تنفسی را ظرف 

یک هفته برپا می کند
فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: بیمارســتان صد 
تختخوابی دائمی تنفســی ظرف مدت یک هفته در 

اصفهان برپا خواهد شد.
بــه گزارش مهر، امیــر کیومرث حیــدری فرمانده 
نیروی زمینی ارتش با حضور در اســتان اصفهان و 
بنا به درخواست اســتاندار این شهر دستور ساخت و 
احداث بیمارســتان صد تختخوابی دائمی تنفسی را 
جهت خدمات رســانی به مردم عزیز در این شهر را 
به مدیر طرح های محرومیت زدایی نزاجا ســرهنگ 
ولی رحمانی صادر کرد.وی در این باره گفت: با توجه 
به شــرایط رنگ بندی و خــاص ویروس منحوس 
کرونای در کشــور و خصوصاً در اســتان اصفهان و 
ضرورت خدمات رسانی نیروی زمینی ارتش به ویژه 
در حوزه بهداشت و سلامت، برابر درخواست مسئولین 
این استان، بیمارستان صد تختخوابی دائمی تنفسی را 
ظرف مدت یک هفته برپا خواهیم کرد.امیر حیدری 
با بیان اینکه ماموریت ذاتی نیروی زمینی ارتش حفظ 
و حراست و تامین امنیت مرزهای جمهوری اسلامی 
ایران اســت، تصریــح کرد: در حــال حاضر تمامی 
مرزهای کشــور در امنیت کامل است، امروز نیروی 
زمینی ارتش علاوه بر ماموریت ذاتی خود، در حوزه 
امداد رسانی به مردم کشور، تمام ظرفیت خود را پای 
کار آورده اســت و اینگونه ولایت مداری خود را به 

منصه ظهور می رساند.

خبر

 ایران به دنبال امنیت
 راه های بین المللی است

رئیس مجلس شــورای اســلامی با تأکید بر اینکه ما 
همواره قانون و مقــررات را دنبال می کنیم و به دنبال 
امنیت راه های بین المللی و انتقال انرژی هستیم، گفت: 

رژیم صهیونیستی در رأس اقدامات تروریستی است.
به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در حاشــیه 
جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی با حضور در 
جایگاه خبرنگاران ضمن تبریــک روز خبرنگار، گفت: 
ایــن روز را به همه خبرنگاران در سراســر کشــور به 
ویژه خبرنگاران پارلمانی کــه بار مضاعفی را به دوش 

می کشند، تبریک و تهنیت عرض می کنم.
وی بیان کرد: همچنین یاد شــهدای عزیز خبرنگار چه 
کســانی که در دوران دفاع مقدس و آن روزها که صبر 
کردند و چه کسانی که امروز در راه روشن کردن حقایق 
و پایان دادن به شــایعات، جان خود را از دســت دادند، 

گرامی می دارم.
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: خبرنگاران 
رسالت مهمی را بر عهده دارند و به دنبال انتشار حقایق و 
انعکاس آن در جامعه هستند، آنان در مسیر شفاف سازی 
حقایق گام برمی دارند و اگر زحمات این قشر نبود، قطعاً 
شفافیت، اصلاح امور و حل مشکلات مردم هم محقق 
نمی شد؛ باید گفت که خبرنگاران حلقوم واقعی مردم در 

حل مشکلات مردم هستند.
قالیباف ادامه داد: بر اساس قانون اساسی، هر یک از قوا 
وظایف مشــخصی بر عهده دارند و هر سه قوه باید به 
صورت مســتقل وظایف خود را انجام دهند اما با توجه 
به مشکلات کشــور و همچنین برای پیشرفت جامعه 
و حل مشکلات مردم، همدلی، انسجام و همکاری در 
روش های اجرایی و رویکردها بین هر ســه قوه امری 

ضروری است.
وی اظهار داشــت: قطعاً بار دولت ســنگین تر است و 
مجلس شورای اسلامی در مسیر حل مشکلات علاوه 
بر توجه به وظایف نظارتی خود، با دولت هم همکاری 
خواهد کرد و ما باید دســت به دســت هــم دهیم تا 

مشکلات را از بین ببریم.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: خبرنگاران 
نقش مؤثــری در این زمینه دارند، بایــد به هم افزایی 
مســئولان در هر سه قوه کمک کنند، در مسیر روشن 
کــردن حقایق و واقعیت ها گام بردارند و در هر کجا که 
هر قوه ای خارج از این مسیر حرکت کرد، به آنان متذکر 

شوند.
قالیباف در پاسخ به سوالی درباره بیانیه ۷ کشور اقتصادی 
مبنی بر حمله به نفتکش رژیم صهیونیستی، گفت: ما 
همیشه گفته ایم که با هرگونه اقدام غیرقانونی و حرکت 
تروریستی مخالف هستیم، اما الان کسانی که خودشان 
داعش و تروریست را تربیت و از آنان حمایت کرده اند، 

چنین رویکردی را پیش می گیرند.
وی گفت: هر روز می بینید که در دریای ســرخ و مسیر 
حرکت کشتی ها در آنجا، چه مشکلاتی ایجاد می شود 
و اگر تروریســتی وجود داشته باشد، رژیم صهیونیستی 

در رأس آن است.
رئیس مجلس شــورای اســلامی با تأکید بر اینکه ما 
همواره قانون و مقــررات را دنبال می کنیم و به دنبال 
امنیــت راه هــای بین المللی و انتقال انرژی هســتیم، 
تصریح کرد: کســانی که نگاه تروریســتی دارند، این 
مواضــع را اتخــاذ می کنند و در آتش ســوزی اخیری 
که اتفــاق افتاد، دیدیــم در همان ســاعات اولیه چه 
 حرف هایی زدند اما سپس متوجه شدند که حادثه کاملًا 

طبیعی بوده است.

قانون بودجه ریزی کشور باید 
اصلاح شود

 سخنگوی کمیســیون برنامه و بودجه با اشاره به 
بررسی عملکرد چهارماهه منابع و مصارف قانون 
بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور در این کمیسیون به 

اصلاح قانون پایه بودجه ریزی کشور تاکید کرد.
به گزارش خبرنگار سیاســی ایرنا، »محمدمهدی 
مفتح« در توضیح نشست روز یکشنبه کمیسیون 
برنامه، بودجه و محاســبات مجلس به خبرنگاران 
گفت: عملکــرد چهــار ماهه منابــع و مصارف 
قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشــور با حضور 
»حمیدپورمحمدی« معاون اقتصادی سازمان برنامه 
و بودجه  بررســی شد و گزارشی از وضعیت میزان 
منابع حاصله و هزینه کرد آن در این مدت توســط 

وی ارائه شد.
سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس افزود: 
طرح نظام نامه برنامه ریزی و بودجه کشور از سوی 
»محســن زنگنه« رییس کمیته اصلاح ســاختار 

بودجه مجلس برای اعضا تشریح شد.
وی ادامه داد: براســاس این طرح، نحوه تنظیم و 
تدوین برنامه های ۵ ســاله اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اسلامی ایران مشخص خواهد 
شد که با توجه به نحوه بودجه ریزی و برنامه نویسی 
در کشور بررسی و تصویب چنین طرحی از الزامات 

قانونگذاری در کشور است.
مفتــح با بیان اینکه برنامه ها بــرای مدت زمان ۵ 
سال و بودجه برای یک سال کشور با وجود صرف 
زمان بسیار تدوین و تصویب می شود،   گفت: نحوه 
و چگونگی تنظیم این قوانین که دارای بیشــترین 
بازدهی برای کشور هستند،  بسیار حائز اهمیت است 
و با توجه به اینکه قانون پایه بودجه ریزی در کشور 
مربوط به ســال ۵۱  است، باید این قانون اصلاح 

شود.
سخنگوی کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس خاطرنشان کرد: با توجه به اهمیت تصویب 
طرح نظام نامه برنامه ریزی و بودجه کشور مقرر شد، 
کمیته ای با حضور تعدادی از اعضای کمیســیون 
برنامه و بودجه این طرح را به صورت کارشناسی و 
تخصصی بررسی کرده و در نهایت گزارش جامعی 

از آن ارائه شود.

رئیسی پس از دریافت واکسن ایرانی کرونا:

واکسیناسیون عمومی ضرورتی اجتناب ناپذیر و از اولویت های دولت است
رئیس جمهور گفت: واکسیناســیون عمومی ضرورتی 
اجتناب ناپذیر و از اولویت های دولت اســت تا بتوانیم 
مقاومــت عمومی مــردم را در برابر ایــن ویروس و 

جهش های احتمالی که دارد، بالا ببریم.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیسی بعد از ظهر امروز یکشنبه با حضور در یک مرکز 

درمانی، اولین دز واکسن ایرانی کرونا را دریافت کرد.
وی پس از دریافت واکسن برکت، در گفتگویی کوتاه 
با تشکر از تلاش مجاهدانه کادر درمان برای صیانت از 
جان مردم، گفت: از همه دست اندرکاران تولید واکسن 
در کشــور می خواهم که نهایت تلاش شــان را برای 

تسریع در تولید واکسن به کار بگیرند.
رئیس جمهور افزود: در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 
به مســئولان مربوطه تاکید کرده ام و اینجا نیز تکرار 
می کنم که همــه توان خود را برای واکسیناســیون 

عمومی قبل از رسیدن فصل سرما به کار بگیرند.
رئیســی ادامه داد: واکسیناســیون عمومی ضرورتی 
اجتناب ناپذیر و از اولویت های دولت اســت تا بتوانیم 
مقاومــت عمومی مــردم را در برابر ایــن ویروس و 

جهش های احتمالی که دارد، بالا ببریم.
وی اظهار داشت: هر میزان که امکان استفاده از واکسن 
داخلی فراهم بود، اســتفاده می کنیم و به هر مقدار که 

کمبود وجود داشت نیز باید از خارج واکسن های معتبر 
وارد شود.

رئیــس جمهــور در ادامه بــا بیان اینکه متأســفانه 
گزارش های دریافتــی درباره آمار مبتلایان و قربانیان 
کرونا، نگران کننده اســت، تصریــح کرد: مردم حتماً 
توصیه های بهداشتی ارائه شده را به طور دقیق رعایت 
کنند و مسئولان مربوطه نیز تلاش کنند تا الزامات و 

زمینه اجرای کامل این دستورالعمل ها فراهم شود.
واکســن کرونای برکت محصــول تلاش محققان و 
دانشمندان جوان کشــورمان است که از مدتی پیش 
مجوز مصرف را با اتکا به دانش بومی دریافت کرده و 

جمهوری اسلامی ایران با ساخت این واکسن به یکی 
از ۶ کشــور تولیدکننده واکسن کرونا در جهان تبدیل 

شده است.

احمــد کریمی اصفهانی، چهره سیاســی 
اصولگرا گفت: آقای مخبر با توجه به اینکه 
یک فرد اجرایی است و کارهای خوبی در 
کشور انجام داده است امیدواریم در دستگاه 

دولت هم بتواند انجام وظیفه کند. 
در روزی که همه چشم به بهارستان دوخته 
بودند تا رئیسی کابینه خود را معرفی کند، 
ابراهیم رئیسی دست به قلم شد و دو حکم 
معاون اولی و ریاست دفترش را صادر کرد 
اما خبری از لیســت کابینه نشد، آنهم در 
شرایطی که برخی خبرها حکایت از قطعی 
نشدن لیســت وزرای پیشنهادی بخاطر 

اختلاف بین رئیسی و مخبر می دادند.
او معرفی نشــدن کابینه رئیسی به جلسه 
امــروز مجلس را تأخیــر نمی داند چراکه 
معتقد اســت کابینه رئیسی دو هفته زمان 
دارد و حتی بعد از اتمام این دو هفته هم، 
تاخیر محســوب نمی شود. او البته به این 
مسئله اشاره می کند که با توجه به اینکه 
از قبل این بحث مطرح شده بود که زودتر 
این کار صــورت گیرد، باید کابینه هر چه 

زودتر معرفی شود.
 او مــی گوید:  اینکه به رئیس جمهوری، 
در مورد فردی، تحمیل و اصرار کنند هم 
خسارت بار اســت و هم در تاخیر معرفی 
کابینه به مجلس، مشکل ایجاد می کند. 
ما وظیفــه داریم معرفی کنیم. این رئیس 
جمهور اســت که به مردم قول داده است 
و باید دست به انتخاب وزرا بزند. مشروح 
مصاحبــه خبرآنلایــن با احمــد کریمی 
اصفهانی از فعالان سیاســی اصولگرا و از 
اعضای جبهــه پیروان خط امام و رهبری 

را می خوانید؛
*آقای کریمــی اصفهانی! پیش 
بینی شما از چینش کابینه ابراهیم 
رئیسی چیست؟ با توجه به اینکه 
هنوز لیست کابینه رئیسی منتشر 

نشده است...
من همان ابتدای امر در مصاحبه ای اشاره 
کردم و گفتم چه خوب است  دولت رئیسی 
در حــد فاصل تحویل گرفتن دولت، قبلا 
بررســی های خود را انجام دهد و افراد را 
انتخــاب کند و حتــی از آن مدت قانونی 
مجلس اســتفاده نکند چرا که حتی یک 
روز هم برای دولت یک روز اســت به این 
دلیل که وقت زیادی سپری نشود تا بتوانیم 
نهایت اســتفاده را از زمان ببریم در نتیجه 
بتوانیم دولت مستقری را در اولین فرصت 

داشته باشیم بدون اینکه منتظر بمانیم.
امیدواریم که این اتفاق بیفتد همانطور که 
در بیانات مقام معظم رهبری هم این مطلب 
را مشاهده کردم بدین گونه که ایشان هم 
اشاره کردند این کار باید زودتر انجام شود. 
امیدوارم رئیسی چنین کاری انجام دهد. تا 
جایی که ما اطلاع داریم بخشی از این کار 
انجام شده منتهی بیشتر گمانه زنی است در 
واقع عنوان کردن اسامی شاید کار درستی 
نباشد آنچه که من از کلیات کار اطلاع دارم 
بدین گونه نیست که اعضای کابینه جناحی 

باشند یا فراجناحی باشند.
 منظور از جناحی این اســت که اصولگرا 
باشــد منظور از فراجناحی این است که از 
افراد معروف اصولگرا و اصلاح طلب باشد. 
حتــی از این هم فراتر؛ از نگاه بنده کابینه 

ای مردمی باید باشد که شایسته ها را روی 
کار بیاورد و آنها هم در مقابل شــعارهایی 
که دولت داده متعصب باشــند تا بتوانند 
به سرعت کارهای مردم را سامان بدهند 
از این منظــر که وضعیت مردم، وضعیتی 

نیست که بتوانند تحمل کنند.
در عین حال کار نباید شــتابزده باشد و یا 
ملت توقع اضافی از دولت داشته باشند اما 
دولت باید این توجه را داشــته باشد که در 
اولین فرصت تا جایی که امکان دارد موارد 
و مشکلات را رفع  و رجوع کند، در زمینه 
مسائل اجتماعی و اقتصادی موانع زدایی 
کند از جمله مسئله کرونا که نه تنها کشور 
ما بلکه دنیا را تحت الشعاع خود قرار داده 
است. اگر بتوانند این فرایند واکسیناسیون را 
به سرعت به پایان برسانند هر چند شواهد 
نشــان می دهد که این کار در حال انجام 

است.
بنابراین صرف از فراجناحی بودن کابینه، 
باید شــاهد افراد جدید و شایسته سالاری 
باشــیم چراکه اگر قرار است همان افراد 
باشند بدون رودربایستی باید بگویم افرادی 
که انتخاب شــدند اکثر افرادی تئوریک 
هستند کار اجرایی نکردند اینها نمی توانند. 
ما از نظر امکانات و منابع در کشــور، هیچ 
چیز کم و کسر نداشتیم منابع ۷ درصدی 
جهــان را در اختیار داریــم در حالی که ۱ 

درصد جمعیت داریم.
آنچه که تا امروز مطرح بوده چند مســئله 
است؛ نخست مسئله ســوءمدیریتی بوده 
که حاکم بوده اســت. دوم، بعضی از اینها 
منتظر بودند فساد در مسائل داشته باشند 
که همین موجب می شد کارها را به خوبی 
جلو نبرند بعضی ها از نظر توانمندی، توان 
نداشــتند در نتیجه مشکلات بسیار بر سر 
راه بوده اســت مثلا فردی متدین بوده اما 
توانمند نبوده یا آن گونه که باید به سرعت 
کارها را جلو ببرد عمل نکرده اســت. اگر 
فردی، پاکدســت، متدین، علاقه مند به 
مردم باشد و در واقع تنها به فکر پُرکردن 
جیب خود و خویشاوندانش نباشد به سرعت 
می تواند کارها را پیش ببرد امیدواریم چنین 

اتفاقی رخ دهد.
*آقای کریمی اصفهانی! نظرتان 
درباره دو حکم آقای رییســی به 

آقای مخبر و اسماعیلی چیست؟ 

آقای مخبر که قبلا صحبت شده بود یک 
» انِ قُلتی« و اختلافی داشــت مبنی بر 
اینکــه اگر می خواهند او به عنوان معاون 
اول باشــد حتما کسانی باید حضور داشته 
باشــند که او آن تسلط و تعامل کافی که 
لازم اســت بین معــاون اول و وزرا وجود 

داشته باشد را داشته باشد. 
احتمال قوی اینکه حکمی زده شده یعنی 
نظر مخبر تامین شده باشد که این حکم 
را اعلام کردند. به هــر حال آقای مخبر 
با توجه به اینکه یک فرد اجرایی اســت و 
کارهای خوبی در کشــور انجام داده است 
امیدواریم در دستگاه دولت هم بتواند انجام 

وظیفه کند. 
البته این موضوعی که آقای مخبر مطرح 
کردند به معنی اختلاف نبود بلکه مسئله 
نظر بود و ایشــان معتقد بــود تعامل بین 
معــاون اول و وزرا نکته ضروری اســت 
احتمــالا این موضوع بود که حل شــد و 
اکنون کار به جلو رفت. آنچه که مســلم 
است این اســت که هم مسئله سرعت و 
هم انتخاب در کابینه در نظر گرفته شــود 
هم این گونه نباشــد که مجلس سرعت 

نداشته باشد.
 به بیان دیگر این گونه نباشــد که دولت 
از زمــان قانونی خودش برای معرفی وزرا 
استفاده نکند اما مجلس از زمان قانونی اش 
استفاده کند در واقع مجلس می تواند حتی 
نیمه کاره هم باشد با دولت ارتباط داشته 
باشند اسامی را دریافت کنند بررسی کنند 
حتــی در مورد بعضی وزرا هم اگر احتمال 
مــی دهند که آنها نمی توانند رأی اعتماد  
بگیرند به دولت تذکراتی بدهند. یعنی قبل 
از اینکــه افراد به صحن علنی بیایند جابه 
جایی ها انجام شــود. اگر تعامل بین قوا 
باشد بسیاری از مســائل آزادتر و قوی تر 

پیش می رود.
*آقای کریمی اصفهانی! فکر می 
کنید علت تاخیــر معرفی کابینه 
رئیسی چیست؟ روی چه وزرایی 

توافق صورت نگرفته است؟
هنوز تاخیری صورت نگرفته و نمی توان 
نام آن را تأخیر گذاشــت حتی اگر دولت 
رئیسی از زمانش هم استفاده کند هم نمی 
توان اســم تاخیر را بر آن گذاشت به هر 
حال دو هفته زمان دارد اما اگر از وقت خود 

تا آخرین روز استفاده کند تاخیری صورت 
نگرفته است. مســلما دولت رئیسی باید 
زودتر کابینه را معرفی کند اما هنوز تاخیری 

صورت نگرفته است.
در مجموع می توان گفــت دولت هر چه 
زودتــر، کابینه اش را معرفــی کند. به هر 
حال کار، کار مشــکلی اســت با توجه به 
اینکه از قبل این بحث مطرح شــده بود 
که زودتر این کار صورت گیرد اصلا نباید 
می گذاشتند تنفیذ و تحلیف هم انجام شود 
چراکه قبل از آن هم می توانست کابینه را 
با آن انگیزه هایی که دارد و با مشورت هایی 
که صورت گرفت ببند. امیدواریم این اتفاق 

زودتر رخ دهد.
*ممکن است علت معرفی نشدن، 
توافــق نشــدن روی برخی وزرا 

باشد؟
ممکن است این گونه باشد یقینا اگر لیست 
کابینه قطعی می شد امروز باید به مجلس 
ارائه می شد شاید موانع و مشکلاتی وجود 
دارد که نتوانســتند به جمع بندی برسند. 

امیدواریم بتوانند به جمع بندی برسند.
 نکتــه ای که می خواهم بــه جناح ها و 
سازمان ها بگویم این است که سعی کنند 
معرفی کنند اما اینکه به رئیس جمهوری، 
در مورد فردی، تحمیل و اصرار کنند هم 
خسارت بار اســت و هم در تاخیر معرفی 
کابینه به مجلس، مشکل ایجاد می کند. 
ما وظیفــه داریم معرفی کنیم. این رئیس 
جمهور اســت که به مردم قول داده است 

نه جناح ها.
خوشبختانه هیچ جناح و جبهه ای درباره 
دولت رئیســی نمی تواند بگوید این دولت 
حاصــل معرفی آن ها اســت به هر حال 
آقای رئیســی از ابتدا اعلام کرد که خانه 
های مردم ستاد است. بنابراین نه شورای 
ائتلاف و نه شــورای وحدت و یا سازمان 
های دیگر نمــی تواند در این باره ادعایی 
داشته باشد. بنابراین این مسائل را باید رها 
کرد. امیدواریم دســت رئیس جمهور باز 
باشد و بتواند هر چه زودتر کابینه را معرفی 
کند، کار دولت را به زودی آغاز و به سرعت 

پیش ببرد.
*گزینــه هــای وزارت خارجه 
دولت رئیسی اعم از باقری کنی، 
امیرعبداللهیان و صفری را چگونه 

می بینیــد؟ کدام یک شــانس 
بیشتری دارند؟

نمی خواهم در این باره نظر بدهم که جزو 
گمانه زنی ها شود اما اگر از من بپرسند از 
بین این ســه نفر، کدام یک از آنها را می 
پسندم نظر شــخصی ام، امیرعبداللهیان 
اســت نه اینکه بگویم باید همین انتخاب 
شود. آن کســی که باید بگوید که فلانی 
انتخاب شود شخص رئیس جمهور است. 
به نظر من امیرعبداللهیان با توجه به تجربه 
ای که دارد و تقریبا سوابقی که نشان داده 
و توانســته برخی کارهــا را پیش ببرد به 
نظر می رسد در ردیف خواسته های آقای 
رئیسی است در نتیجه فکر می کنم بهتر 

بتواند کارها را پیش ببرد.
*حضور افرادی چون آقای فرزین 
در تیم اقتصادی رئیسی که سابقه 
حضور در دولت احمــدی نژاد را 
دارند می تواند پیام نگران کننده 

ای داشته باشد؟
آنچه که مهم است هماهنگی تیم اقتصادی 
است درواقع ما به یک نوع هماهنگی نیاز 
داریم که حتی در مسئله سیاست خارجی 
ما با تیم اقتصادی هماهنگی داشته باشد 
یا حتی با بخــش  های دیگر. چون عمده 
مسائل ما مسائل اقتصادی است می تواند 
اثرش را روی ســایر بخش ها بگذارد باید 
تیمی باشــد کــه روی مصوباتی که خرد 

جمعی به آن رسیده هماهنگ باشد.
وزرا بایــد در انتخــاب معاونین شــان و 
همکارانشــان، دقت کنند و افــرادی را 
انتخــاب نکنند که با مجموعه سیاســت 
های کلانی که در کشــور و دولت مطرح 
می شود زاویه داشته باشند. مسلما ما برای 
این مسائل زمان نداریم در این دولت زمان 
بسیار مهم است هر چه هماهنگ تر باشند 
ما می توانیــم زودتر به آن اهدافی که می 

خواهیم برسیم.
از این بحث ها کــه بگویند فلانی از تیم 
احمدی نژاد است خوشم نمی آید. کسی که 
اعتقاد به احمدی نژاد دارد یعنی به اسرائیل 
اعتقاد دارد شــخص آقای احمدی نژاد در 
این انتخابات، )در آن چند ســالی که روی 
کار بود بنده تنها کسی بودم که روبرویش 
ایســتادم( کاملا خود را نشــان داد تمام 
مخالفین، معاندین، منافقین، ضدانقلاب ها 
و اســرائیل و ... در برابر اینکه مردم رأی 
ندهند ایســتادند دقیقا حرفی که احمدی 
نژاد به ملت گفت همــان حرفی بود که 
اسرائیل گفت یعنی امروز ما هیچ تفاوتی 
بین احمدی نژاد و اسرائیل نمی توانیم پیدا 

کنیم.
این نظر شــخصی نیســت بلکه شخص 
احمدی نژاد اعلام کرده است و همه مردم 
آن را دیدند. اسرائیل هم گفت رأی ندهید 
احمدی نژاد هم گفــت رأی ندهید. خدا 
کمک کرد و احمدی نژاد، ذات خود را در 
این انتخابات نشان داد بنابراین به گونه ای 
نباشد افرادی که یک سر سوزن به آقای 
احمــدی نژاد، اعتقاد دارنــد در این دولت 

باشند که یقینا کار را به فساد می کشانند.
حال ممکن اســت فردی باشد در دولت 
آقای احمدی نژاد بــوده اما الان نظرش 

کاملا متفاوت باشد.

تحلیل کریمی اصفهانی از کابینه دولت سیزدهم و اختلاف نظرها

تیم اقتصادی رئیسی باید با سیاست خارجی هماهنگ باشد

اخبار

وزیر امور خارجــه گفت: جامعه جهانــی باید موضع 
صریحی در حمایت از حل و فصل سیاسی بحران در 
افغانستان و محکومیت خشونت و نتایج آن اتخاذ کند.

به گزارش خبرگزاری مهــر، محمد جواد ظریف وزیر 
امــور خارجه کشــورمان عصر امروز بــا »ژان آرنو« 
نماینــده ویژه دبیرکل ســازمان ملــل متحد در امور 
افغانســتان که در رأس هیاتی به منظور تبادل نظر با 
مقامات وزارت امور خارجه به تهران سفر کرده است، 

دیدار و گفتگو کرد.
در ایــن دیــدار ظریف با اشــاره بــه وضعیت خطیر 
افغانســتان و پیچیدگــی رو به تزاید شــرایط در این 

کشــور، سیاست های نادرست قدرت های خارجی را از 
عوامل مهم وضعیت کنونی افغانستان برشمرد.

وزیر امور خارجه کشورمان با اعلام آمادگی جمهوری 
اســلامی ایران برای کمک و تســهیل در گفتگوها 
میــان طرف های افغان به منظور پیشــبرد روند صلح 
درافغانســتان، حل مشکل این کشور را تنها از طریق 
گفتگوهای بین الافغانی دانست و افزود: جامعه جهانی 
باید موضع صریحی در حمایت از حل و فصل سیاسی 
بحران در افغانستان و محکومیت خشونت و نتایج آن 

اتخاذ نماید.
در ایــن ملاقات نماینده ویژه دبیرکل ســازمان ملل 

متحد در امور افغانســتان نیز با تاکید بر اهمیت نقش 
جمهوری اســلامی ایران و سایر کشورهای منطقه در 
کمک به روند صلح افغانســتان اظهار داشــت: هیچ 
کشور یا گروه محدودی از کشورها به تنهایی قادر به 
ســامان دادن وضعیت جاری افغانستان نبوده و صرفاً 
همکاری جمعــی می تواند کاهش شــدت اوضاع در 

افغانستان را به دنبال داشته باشد.
وی بــر گفتگوهــای بیــن الافغانی به عنــوان تنها 
راه حــل برای غلبه بر شــرایط فعلی در افغانســتان 
 تاکیــد و مذاکرات خــود در تهــران را مفید و مهم

 ارزیابی کرد.

جامعه جهانی موضع صریح در حمایت از حل بحران افغانستان اتخاذ کند



شهردار منتخب شورای شهر تهران عنوان کرد:

تشکیل قرارگاه اجتماعی در شهرداری تهران

نمکی: 

خبرنگاران در حادثه کرونا حدیث روشنگری را عینیت بخشیدند

ابتکار:

طرح ارتقای تاب آوری اجتماعی در ۱۱۰۰ نقطه پر آسیب کشور اجرا شد

شهردار منتخب ششمین دوره شورای اسلامی شهر تهران 
با اشــاره به اینکه هفته آینده استعفایش از مجلس مورد 
بررسی قرار خواهد گرفت از تشکیل قرارگاه اجتماعی در 

مجموعه شهرداری تهران خبر داد.
به گزارش ایســنا، علیرضا زاکانی در پایان دومین جلسه 
شــورای اســلامی شــهر تهران در دوره ششم در جمع 
خبرنــگاران در خصوص بدهی های شــهرداری تهران 
گفت: شــهرداری تهران حدود ۶۶ هــزار میلیارد تومان 
بدهی دارد و در نقطه مقابل ۵۷ هزار میلیارد تومان مطالبه 
دارد؛ لذا زمانی که صحبت از بدهی های شهرداری تهران 
می شــود باید مطالبات این مجموعه نیز در نظر گرفته 

شود.
وی افزود: بودجه امســال شــهرداری تهران ۴۸ هزار و 
۸۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده که باید برای اداره 
این شهر به این بودجه توجه داشته باشیم. بی تردید باید 
علاوه بر اداره شهر به صورت سالیانه بخشی از بدهی ها 
را نیــز پرداخت کنید. برای پرداخــت بدهی ها باید نگاه 

تامین منابع مالی بخشــی از محل مطالبات، بخشــی از 
محل ایجاد رونق، بخشــی از محل اســتفاده از ظرفیت 
های قانونی و مطالبات از دولت شــامل سهم دولت در 
بلیت و تامین مالی برای خرید اتوبوس و بخشــی نیز از 

طریق اوراق مشارکت تامین شود.
وی ادامــه داد: بخشــی از بدهی ها مــی تواند از محل 
تکمیل ۴۸۴ پروژه ناتمام تامین شود که هر یک ظرفیتی 
برای شهر محسوب می شود. بی تردید اداره شهر سخت 
اســت اما شدنی اســت و با لطف خدا با به میدان آوردن 
مردم و با ایجاد تفاهم حاکمیت و حکومت ان شاء الله در 

آینده شهر خوبی خواهیم داشت.
زاکانی در خصوص مطالبه اعضای شــورای شهر تهران 
در هنــگام ارائــه برنامه هایش گفت: تعامــل دولت به 
نظر فرصت طلایی اســت که با حضور حجت الاسلام 
والمسلمین رئیسی به عنوان رئیس جمهور و آقای قالیباف 
به عنوان ریاســت مجلس شورای اسلامی فراهم شده و 
امکانپذیر اســت. به این ترتیب بخش زیادی از مجوزها 

می تواند در جهت جهش شــهر با وجــود این ارتباط و 
تعامل صادر شود.

وی تاکید کرد: پروژه های شــهر تهران تنها پروژه های 
عمرانی نیســت و باید به کلان پــروژه های اجتماعی و 
اقتصادی نیز کــه ظرفیت های بی نظیری را فراهم می 

کند توجه داشته باشیم.
شــهردار منتخب ششمین دوره شــورای شهر تهران در 
بخش دیگــری از صحبت های خود بــه ایجاد قرارگاه 
اجتماعی در شــهرداری تهران اشــاره کــرد و افزود: با 
ایجاد این قرارگاه در شهرداری تهران همه دستگاه های 
دخیل در امر آسیب های اجتماعی پای کار خواهند آمد و 
موضوعاتی چون تکدی گری، معتادین متجاهر و کودکان 
کار در این قرارگاه مورد بحث و بررسی قرار می گیرند تا 

راهکارهایی برای حل و فصل آن انتخاب شود.
وی در خصوص مدرک تحصیلی مرتبط با سمت شهردار 
تهران، گفت: آئین نامه ای در سال ۱۳٩۷ تنظیم شده که 
شــرایط احراز شهردار در آن ذکر شده اما نواقصی در آن 

وجود دارد از جمله اینکه بخشــی از تخصص ها در آن 
نیامده از جمله تخصص های حوزه پزشکی. علاوه بر این 
موضوع هر فردی که قرار اســت در حوزه مدیریتی قرار 
بگیرد باید ویژگی های مدیریتی فرد نیز مورد بررسی قرار 
گیرد. من در این حوزه باید ۴٢ ســال عقبه ای که دارم 
مورد بررســی قرار گیرد. کسی که مدیر شهری شود باید 
مدیر اجرایی باشد و فهم مسائل شهر را داشته باشد. باید 
تدبیــر کند و از دیگرانی که تخصص های مختلف دارند 
در حوزه های مختلف اســتفاده کند.زاکانی در خصوص 
موضوع اســتعفای خود از مجلس نیز گفت: پس از رأی 
استمزاجی که اعضای شــورا به من دادند این پیام داده 
شد که بنده برای این کار انتخاب شدم. بر همین اساس 
استعفای خود از مجلس را تقدیم آقای قالیباف کردم که 
طبق آئین نامه داخلی مجلس این استعفا در اولین جلسه 
قرائت و در جلســه هفته بعد مورد بررسی قرار می گیرد. 
به این ترتیب امروز استعفای من اعلام وصول می شود و 

هفته دیگر مورد بررسی قرار می گیرد.

 وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی در پیامی به 
مناســبت فرارسیدن ۱۷ مرداد روز خبرنگار، تصریح کرد، 
خبرنگاران به عنوان سفیران آگاهی بخشی در دل حادثه 
کرونا حاضر شدند تا رسالت خویش را ابلاغ کنند و حدیث 

روشنگری را عینیت بخشند.
به گزارش ایرنا از وبدا، ســعید نمکی در این پیام تصریح 
کرد: خداوند بلند مرتبه در کتاب آســمانی خود از خبری 
بزرگ ســخن می گویــد و جبرئیل امیــن، امانت دار و 
رساننده این خبر عظیم است. شاید در روزگار ما نیز بتوان 
بحران همه گیری کرونا را باید نبائی عظیم نامید. عمق 
و وسعت این حادثه چنان بزرگ است که گویی رستاخیز 

برپا شده است. 

۱۷ مرداد ماه در تقویم رســمی کشــور به روز خبرنگار 
نامگذاری شده اســت، مناسبتی که به دنبال به شهادت 
رســیدن محمود صارمی خبرنگار خبرگزاری جمهوری 
اسلامی به همراه هشت نفر از اعضای کنسولگری ایران 
در ۱۷ مرداد ســال ۱۳۷۷ در مزار شــریف افغانستان به 

دست گروهک تروریستی طالبان به ثبت رسید.
وی تاکید کرد:  برای آگاه ساختن مردم از بیماری نوپدید 
و ویروس ناشناخته، لازم بوده تا حقیقت و واقعیت بی کم 
و کاست و با نهایت راستی و درستی در دسترس همگان 
قرار گیرد و این چنین شد که خبرنگاران بعنوان سفیران 
آگاهی بخشی در دل حادثه حاضر شدند تا رسالت خویش 

را ابلاغ کنند و حدیث روشنگری را عینیت بخشند. 

نمکــی ادامه داد: اکنون بیش از یک ســال و نیم از این 
واقعه می گذرد. اصحاب رسانه و خبرنگاران، دوشادوش 
مدافعان ســلامت برای حفظ جان مردم این مرز و بوم 

تلاش می کنند و دانایی می بخشند. 
وی افزود:  در آســتانه هفدهم مرداد ماه و روز گرانسنگ 
خبرنگار با یادکردی از شهیدان خبرنگار، فرصت نیکویی 
اســت تا تلاش ها و زحمــات اصحاب قلم و رســانه، 
خبرنــگاران و روزنامه نگاران میهن را پاس بداریم و آثار 
ارزشمندشــان را ارج نهیم. از این رو بــا ادای احترام به 
صاحبان قلم، روز خبرنــگار را تبریک عرض نموده و از 
درگاه خداوند لوح و قلم، برای همه این عزیزان سلامت 
و سعادت مســالت دارم.به گزارش ایرنا، خبرنگاران طی 

۱٩ ماه گذشــته از شیوع ویروس کرونا در کشور در صف 
مقدم اطلاع رسانی، تبیین و محتواسازی به انجام وظیفه 
پرداخته اند و تا کنون چندین نفر از آنان بر اثر ابتلا به این 

ویروس جان خود را از دست داده اند.
فرزانه شــعاعی مترجم پیشکســوت و ســردبیر اسبق 
ســرویس انگلیسی و علی حیدر شاه حســینی خبرنگار با 
سابقه خبرگزاری جمهوری اسلامی در استان مرکزی از 
جملــه همکاران خانواده وزین ایرنا بودند که بر اثر کرونا 

به دیار باقی شتافتند.
روح الله رجایی، علی اکرمی، حســین احمدی و ســهیل 
گوهــری دیگر خبرنگارانی بودند کــه کرونا جان آنها را 

گرفت.

 معاون رئیس جمهوری در امور زنان وخانواده با تاکید بر اینکه طرح ارتقای تاب آوری 
اجتماعی در چهار ســال گذشــته با جدیت دنبال شــد، گفت: اجرای طرح ارتقای 
تاب آوری اجتماعی در ۱۱۰۰ نقطه کشور که از پر آسیب ترین جوامع بویژه در معرض 

اعتیاد بودند، امید، توان افزایی و مهارت را در آن منطقه توسعه داد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، معصومه ابتکار روز یکشنبه در نشست ارائه گزارش پیشرفت 
موافقتنامه معاونت زنان و خانواده با ستاد مبارزه با مواد مخدر و همچنین قدردانی از 
تسهیلگران امر مهارت آموزی، با بیان اینکه در سال ٩۸ موافقتنامه ای میان معاونت 
با ســتاد منعقد شد تا براســاس آن بتوان برای خانواده ها و زنان در معرض آسیب، 
خدماتی در جهت مهارت افزایی برای مقابله با آســیب ها ارائه داد، اظهار داشــت: 
خوشــبختانه این همکاری با وجود فراز ونشیب هایی مانند شیوع کرونا که نشست 

هــا و گفت وگوهای رو در رو را لغو کرد ادامه یافت و امروز گزارش این فعالیت ها 
ارائه می شود.وی ادامه داد: در موضوع مواد مخدر با رویکرد بحث پیشگیری و توان 
افزایی و توجه به مهارت زندگی وارد شدیم که در بحث آموزش مهارت های زندگی، 
بیشترین همکاری در این چهار سال با وزارت آموزش و پرورش بوده که دوره های 
مهارت افزایی، مهارت های ارتباطی و گفت وگوی بین نسلی برای بیش از دو میلیون 
دانش آموز با موفقیت اجرا شــد.معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری با بیان 
اینکه با همکاری انجمن اولیا و مربیان و دانشگاه فرهنگیان هم ۱٢ دوره مهارتی با 
حضور دکتر گلزاری برگزار شد، تصریح کرد: این دوره ها به صورت کتاب و اکنون 
چهار دوره از دوازده دوره به صورت کلاس های مجازی در اختیار همگان قرار گرفته 
است؛ مهارت هایی مانند امید، هوش هیجانی، تفکر خلاق و معنویت که به نظر ساده 

می آید اما در واقع نبود آن، گرفتاری و آسیب های بسیاری به دنبال دارد.وی توضیح 
داد: همین مهارتهای ساده و پیش پا افتاده را اگر در مدرسه بیشتر مورد توجه قرار می 
دادیم خیلی از معضلات امروز را پیش رو نداشــتیم و جوانان می توانستند با داشتن 
مهارت های زندگی، در برابر آسیب ها با اعتماد به نفس بیشتری به مقابله بپردازند یا 
از فشارهای گروه های همسالان عبور کنند و خود و خانواده را نجات دهند.ابتکار با 
تاکید بر اینکه طرح ارتقای تاب آوری اجتماعی از جمله طرح هایی است که از دوره 
خانم شهیندخت مولاوردی شروع و در این دوره به شدت ادامه پیدا کرد، خاطرنشان 
کرد: تلاش کردیم دوره ارتقای تاب آوری اجتماعی را در ســطح ملی اجرا کنیم و 
به همین مناسبت در ۱۱۰۰ نقطه کشور که از پر آسیب ترین جوامع  بخصوص در 

معرض اعتیاد بودند، اجرا شده است.

خبر
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

برخورد با همه نشانگاه های 
 اینترنتی بدون مجوز فروش

 و تبلیغ دارو
معاون اجتماعی پلیس فتای ناجا با اشــاره به اینکه 
با تمام نشــانگاه های اینترنتی بدون مجوز فروش 
و تبلیغ  دارو برخورد می شــود، گفت: مردم هوشیار 
باشند چراکه برای واگذاری و فروش دارو در فضای 
مجــازی به جــز داروخانه های خــاص هیچ گونه 

مجوزی صادر نشده است.
به گزارش ایرنا، سرهنگ »رامین پاشایی« در یک 
برنامه تلویزیونی در خصوص برخورد با افرادی که از 
طریق صفحه ها و کانال های فعال در فضای مجازی 
در زمینه فــروش دارو فعالیت  می کنند، افزود: برای 
واگذاری و فروش دارو در فضای مجازی هیچ گونه 
مجوزی صادر نشــده، یک سری داروخانه است که 
سازمان غذا و داروی وزارت بهداشت به آنها مجوز 
داده، کــه البته آنها به صــورت فیزیکی نیز دارای 
داروخانه های فعال در ســطح شــهر هستند که به 
صورت محدود بــرای ایام کرونا مجوزهایی به آنها 
اعطا شــد تا بتوانند در این ایــام به صورت آنلاین 
نسخه ها را بخوانند و تحت شرایط و ضوابط خاص 

داروها را از این طریق ارسال کنند.
وی اظهار داشــت: هرگونه تبلیغ و واگذاری دارو در 
فضای مجازی جرم اســت و پلیس فتا نیز در حال 
رصد بوده و نه تنها در فضای مجازی در ایران بلکه 
در کل دنیا با این مقوله به همین شکل برخورد می  
شــود، چنانکه عملیات جهانــی پانجیا ۱۴ با هدف 
مقابله با تبلیغ و فــروش آنلاین داروهای غیرمجاز 
با همکاری همزمان پلیس بیش از ۱۰۰ کشــور و 
با محوریت و هماهنگی پلیس اینترپل و همکاری 
سازمان بهداشت جهانی اجرا شد و کشور ما نیز حدود 
یک ماه و نیم پیش به مدت دو هفته در این عملیات 

شرکت داشت.
پاشــایی با اشــاره به اینکه در ایــن عملیات تمام 
پلیس فتاهای کشور حضور داشتند، عنوان کرد: در 
این طرح بیش از ۱۱ هزار نشــانگاه اینترنتی اعم از 
وب سایت، شبکه اجتماعی، پیام رسان های موبایلی و 
وب  سایت های آگهی محور را رصد و مجرمانی که 
در این فضا فعالیت می کردند را شناسایی کردیم که 
در این میان ٢۳٢ نشانگاه اینترنتی مجرمانه شناسایی 
و حذف شد، حدود ۸۰۰ نشانگاه مجرمانه هم که در 
شبکه های اجتماعی و پیام رسان های خارجی فعالیت 
داشتند برای حذف به سازمان اینترپل معرفی شدند.

وی اظهار داشــت: در این عملیات ٢۶۵ مورد حکم 
بازرســی و تفتیــش از مکان ها نیز توســط مرجع 
قضایی صادر شــد که با همراهی نمایندگان وزارت 
بهداشت و سازمان غذا و دارو تعداد ۶٢ هزار و ۴۵۵ 
بسته دارویی مورد بررسی قرار گرفته و توقیف شد، 
بیشترین داروهایی هم که در این دوره کشف کردیم 
داروهای زیرمجموعه ویروس کرونا بودند. در واقع 
اینها یک سایت و کانالی ایجاد می کردند و بعد  یک 
صفحه شخصی در یک شبکه اجتماعی فعال و تبلیغ 
دارو کرده و داروهای تقلبی به فروش می رســاندند 
و در بهتریــن حالت آب مقطر را به عنوان دارو و یا 

واکسن کرونا برای مردم ارسال می کردند.
وی با اشــاره به اینکه به لحــاظ قانونی همه این 
فعالیت ها جرم محســوب می شود، یادآور شد: ما به 
هیــچ عنوان فعالیتی تحت این عنوان به جز همان 
تعدادی که از ســازمان غذا و دارو مجوز گرفتند و 
اســامی آنها در پایگاه اطلاع رســانی سازمان است 
نداریــم، پس هرجا تبلیغی داریــم یقین بدانید که 
کلاهبرداری اســت و جرم اتفاق افتاده، همچنین 
داروهــای تقلبــی و تاریخ مصرف گذشــته هم از 
مــواردی بود که در این طرح شناســایی شــد و با 

مجرمین برخورد قضایی صورت گرفت.
معاون اجتماعی پلیــس فتای ناجا ادامه داد: مرحله 
دوم این طرح نیز در آینده اجرا خواهد شد، پس این 
مورد تنها خاص کشــور ما نیست و در تمام دنیا در 
حال روی دادن اســت و فقط هموطنان باید آگاهی 
خود در این زمینه را بالا برده و فقط در صورت مجوز 

داشتن به این سایت ها اعتماد کنند. 

 بسترهای کرونایی
 2 برابر شده است

 معاون درمان وزیر بهداشــت، درمــان و آموزش 
پزشــکی گفت: ویژگی های خاص ویروس جهش 
یافته دلتا در پیک پنجم منجر به افزایش ٢ برابری 

بستری ها در مراکز درمانی شده است.
به گزارش ایرنا، دکتر قاسم جان بابایی روز یکشنبه 
در نشست ستاد مدیریت کرونا استان بوشهر افزود: 
سرعت بالای انتشار و ابتلای بیشتر ویروس جهش 
یافته دلتا فشار ســنگینی به سیستم درمان کشور 
وارد کرده است. وی ادامه داد: شیوع ویروس کرونا 
یک اتفاق جهانی اســت و تا زمانــی که ویروس 
کرونا می چرخد می تواند همه کشــورها را در انتشار 
آن غافل گیر و در مدت کوتاهی در شــرایط ناپایدار 
قرار دهد.جان بابایی تاکید کرد: با توجه به ســرعت 
انتشار ویروس جهش یافته دلتا و ابتلای بالای این 
ویروس ضرورت الزام به رعایت دســتورالعمل های 
بهداشــتی بیش از پیش احســاس می شود و هیچ 
کسی نمی تواند با ساده انگاری در امان باشد.معاون 
درمان وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با 
تاکید بر ضــرورت حفظ آرامش تصریــح کرد: با 
تلاش شبانه روزی و تأمین زیرساخت ها تلاش شده 
تجهیزات لازم در بخش درمان، تشخیص و امکانات 
بستری تامین شود و نگرانی در این خصوص وجود 
ندارد.به گفته جــان بابایی در همین ارتباط از همه 
ظرفیت ها در بخش تجهیزات درمانی و از ظرفیت 
نیروی انسانی دانشکده های پزشکی، پیراپزشکی، 
مامایی و پرســتاری برای تأمین نیروی انســانی 

بیمارستان ها و مراکز درمانی استفاده می شود.

پروژه سیستان رویکرد معیشتی 
مردم را تغییر می دهد

 مدیر کل حفاظت محیط زیست سیستان و بلوچستان 
با انتقاد از تخصیص نیافتن حق آبه های تعیین شــده 
برای تالاب هامون، بر لزوم آگاه ســازی شهروندان از 

طرح های اجرایی پروژه سیستان تاکید کرد.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان حفاظت محیط 
زیســت، وحید پورمردان با اشاره به امضاء تفاهم نامه 
چهــار جانبه درباره پروژه سیســتان گفــت: هدف از 
این تفاهم، ارتقای ظرفیت هــا و مدیریت پایدار آب و 
ســرزمین، مدیریت و احیاء تالاب هامون و همچنین 
توســعه اقتصاد محلی و معیشت سازگار با منابع آب و 

خاک  است.
وی افزود: ســه گروه شــامل کشــاورزان، صیادان و 
دامداران جزو ذینفعان این تــالاب بودند که اکنون با 
توجه به کمبود آب و خشکسالی، مردم معیشت خود را 
از دست داده اند و همچنان راه معیشت خود را پیشینه 
پدرانشان و آنچه که بلد هستند می دانند، بنابراین این 
طرح می تواند بر تغییر رویکرد مردم نسبت به درآمد و 

معیشتشان تاثیر مثبت و مشخصی داشته باشد.
پورمردان بیان داشــت: در منطقه سیستان اکنون هیچ 
معیشــتی که پایه آبی داشته باشد پاسخگو نیست و با 
توجه به شرایط خشکسالی کشاورزی نیز دیگر جوابگو 
نیست، تالاب هامون گنجایش آبی بیش از ۱۳میلیارد 
متر مکعــب دارد و حقابه ای که از محل چاه نیمه های 
سیستان وارد می شود ۶۰ میلیون متر مکعب است که 
قابل قبول نیست چون پوشش گیاهی را نابود و طوفان 

گرد و غبار ایجاد کرده است.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت سیستان و بلوچستان 
خاطرنشان کرد: متاســفانه با خشسکسالی سال ٩٩ و 
۵ ماهه ابتدایی ســال جاری، بــه رغم مکاتبات مکرر 
در خصوص اخــذ حقابه، همین مقدار هم برای تالاب 
تخصیص داده نشــده اســت که با ادامه شرایط شاهد 
مرگ تالاب ها و از بین رفتن پوشش گیاهی و وضعیت 

بحرانی تری در حوزه زیست محیطی خواهیم بود.
وی گفت: باید فعالیت ها به سمتی بروند که هیچ پروژه 
آب محوری در منطقه انجام نشود و مدیریت منابع آبی 
برای حفظ تالاب هامون و فقط برای حفاظت پوشش 

گیاهی و تنفس مردم باشد.
وی با تاکید بر آگاه ســازی مــردم در اجرای طرح ها 
عنوان کرد: برخی مردم نسبت به پروژه هایی که اجرا 
می شود شناخت کلی ندارند شاید هم خوش بین نباشند 
لذا باید در بحث فرهنگ سازی ، نهایت تلاش را کرد 
تا مــردم بدانند چه برنامه هایی بــرای منطقه آنها در 
نظر داریم.به گفته پورمردان، این پروژه علاوه بر تمرکز 
بر حفاظت از منابع طبیعی و تنوع زیســتی تالاب های 
هامون، بر طراحی یک مدل توسعه یکپارچه در راستای 
دستیابی به شرایط بهتر زندگی و رفاه ساکنین منطقه 
نیز متمرکز شــده است. در این پروژه جوامع محلی نیز 
در تلاش های توسعه ای نظیر حمایت از شرکت های 
کوچک بــرای افزایش تــاب آوری و انعطاف پذیری 
مشارکت خواهند کرد.پروژه ارتقا مدیریت جامع منابع 
طبیعی برای احیای اکوسیستم تالاب هامون و حمایت 
معیشت های جایگزین جوامع محلی، با نام اختصاری 
پروژه سیستان، پروژه ای مشترک میان سازمان حفاظت 
محیط زیســت و برنامه توسعه ملل متحد است که با 
حمایت مالی اتحادیه اروپا از ســال گذشته آغاز به کار 
کرده است.اهداف اصلی این پروژه شامل تلاش برای 
مدیریت یکپارچه منابع طبیعی و توســعه اقتصادی و 
اجتماعی منطقه سیستان با تاکید بر حمایت از معیشت 

های جایگزین منطبق بر مزیت های رقابتی است.

توسعه مدیریت شهری و 
روستایی با مشارکت خبرنگاران 

محقق می شود
 معاون عمران و توسعه امور شــهری و روستایی وزیر 
کشور گفت: توســعه بهینه مدیریت شهری و روستایی 
و مشارکت فعال شهروندان با حضور خبرنگاران قابلیت 

عملیاتی و اجرایی می یابد.
به گزارش سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور، 
مهدی جمالی نژاد با تبریک فرارســیدن ۱۷ مرداد روز 
خبرنگار تصریح کرد: نقش خبرنــگاران در همراهی با 
مدیریت شهری و روستایی در جلب موثر مشارکت های 
مردمی، ســازمان های مردم نهاد و بخش خصوصی در 
پیشبرد موفق برنامه ها و معرفی عرصه های جدید کار 
و خدمت به شهرداری ها و دهیاری ها و شوراها؛ خطیر 
و با اهمیت اســت و توســعه و پیشرفت بهینه مدیریت 
شهری و روستایی که به رضایت عمومی و جلب اعتماد 
مردمی و در نهایت افزایش سرمایه های اجتماعی منتهی 
شــود.وی ادامه داد: همچنین تربیت شهرندان فعال که 
همواره یار و یاور قابل اتکایی برای شهرداری و دهیاری 
باشند بدون حضور خبرنگاران ممکن نیست.جمالی نژاد 
با اشاره به آغاز به کار دوره ششم شورای اسلامی شهر 
و روســتا ابراز امیدواری کرد که در این دوره هم شاهد 
حضور متعهدانه، حرفه ای، دلسوزانه و خلاقانه خبرنگاران 
و رســانه ها در همراهی با مدیریت شهری و روستایی 
باشیم.جمالی نژاد همچنن با بیان اینکه جایگاه خبرنگاران 
و رسانه ها در عرصه های مدیریت شهری و روستایی به 
عنوان حلقه ارتباطی بین مردم با شهرداری ها و دهیاری 
ها و شوراهای اسلامی شــهر و روستا در زمینه اطلاع 
رسانی شفاف، به موقع  و بی طرفانه تصمیمات و اقدامات 
با اهمیت و تاثیر گذار اســت، اضافه کرد: از خبرنگاران 
انتظار می رود با توجه به اهمیت تاثیر فعالیت های متنوع 
مدیریت شهری و روســتایی در اداره مطلوب شهرها و 
روســتاها و زندگی روزمره ساکنان آنها در زمان فعالیت 
شوراهای ششم در کشور نیز با دقت و مطالبه گری جدی 
تری در کنار شهرداری ها و دهیاری ها و شوراها باشند.

وی همچنین ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شــهید 
صارمی، روز خبرنگار را به خبرنگارن ارجمندی که شبانه 
روز و به صورت خستگی ناپذیر برای رشد آگاهی های 
مردم و ارتقای سطح فرهنگ جامعه می کوشند، تبریک 
گفــت و توفیق روز افزون آنان را از درگاه خداوند متعال 
برای خدمــت روزافزون به میهن و ملــت عزیز ایران 

اسلامی آرزو کرد.

رئیس قوه قضائیه گفــت: ضرر و زیان 
سلب اعتماد مردم از عدلیه قابل جبران 
نیست و به همین دلیل ما باید تمام توان 
و تلاش خــود را صرف کنیم که اعتماد 
مردم به دستگاه قضایی خدشه دار نشود.

به گــزارش خبرگزاری مهــر به نقل از 
مرکز رســانه قوه قضائیــه، صبح امروز 
همزمان بــا روز حفاظــت و اطلاعاتِ 
دستگاه قضا حجت الاسلام و المسلمین 
محسنی اژه ای در ســی و هفتمین روز 
مســئولیت خــود در مرکــز حفاظت و 

اطلاعات کل قوه قضائیه حضور یافت.
اژه ای در این دیدار کــه مدیران مرکز، 
رؤســای کل و مدیــران حفاظــت و 
اطلاعات دادگســتری اســتان ها نیز به 
صورت ویدئوکنفرانســی در آن حضور 
داشــتند، ضمن بیان توصیه ها و نکاتی 
خطاب به مســئولان و مدیــران مرکز 
حفاظــت و اطلاعات کل قــوه قضائیه 
گفــت: مأموریت های مرکــز حفاظت و 
اطلاعات مهم، ســنگین و اثرگذار است 
و لازم اســت با یک نــگاه ویژه به این 
مرکز نگریسته شــود.اژه ای مبنای کار 

مرکز حفاظت و اطلاعــات قوه قضائیه 
را طبیب گونــه، خیرخواهانــه، قاطعانه، 
آگاهانــه، عالمانــه، به هنــگام و به روز 
دانســت و در همین زمینــه تاکید کرد 
که اگر هر کــدام از این ویژگی ها وجود 
نداشته باشــد، هدف صیانت از دستگاه 
قضائــی محقــق نخواهد شــد.رئیس 
دســتگاه قضا افزود: تنزه و رعایت تقوا 
در قوه قضائیه همانگونه که مردم انتظار 
دارند، نسبت به ســایر دستگاه ها بسیار 
مهم تر و ضروری تر است و متقابلًا مرکز 
و دستگاهی که می خواهد از قوه قضائیه 
صیانت کنــد باید به مراتــب از تنزه و 
تقوای بیشــتری برخوردار باشد.محسنی 
اژه ای در بخــش دیگــری از ســخنان 
خود با اشــاره به تأکیــدات مقام معظم 
رهبری در خصوص مقابله جدی با فساد 
و تخلفــات در درون قوه قضائیه، اظهار 
کرد: ضرر ایجاد فســاد، رســوب کردن 
و ماندگار شــدن آن در دستگاه عدلیه، 
تنها متوجه یک فرد یا یک قوه نیســت؛ 
بلکه متوجه نظام و اســلام است.رئیس 
دستگاه قضا در همین زمینه تاکید کرد: 

ضرر و زیان سلب اعتماد مردم از عدلیه 
قابل جبران نیســت و به همین دلیل ما 
باید تمام توان و تــلاش خود را صرف 
کنیم که اعتماد مردم به دستگاه قضائی 
خدشــه دار نشــود.رئیس قــوه قضائیه 
تصریــح کرد: مبارزه با فســاد در درون 
قــوه قضائیه را باید جدی بگیرید، بعد از 

تذکر و هشدار اولیه اگر فردی در داخل 
دستگاه قضا فاســد شد نباید با عواطف 
برخــورد کــرد و اغماض داشــت و در 
این موارد نگذاریم دلســوزی بیجا شود.

محســنی اژه ای همچنین ضمن تقدیر 
از عملکــرد رئیس، مدیــران و کارکنان 
مرکز حفاظت و اطلاعــات قوه قضائیه 

عنوان کرد: حجت الاســلام والمسلمین 
عبداللهی حقیقتاً دلسوزانه، خیرخواهانه، 
پدرانه، بــه قصد اصلاح و بــا رویکرد 
پیشــگیرانه انجام مســئولیت می کند.
پیش از ســخنان رئیس دســتگاه قضا، 
حجت الاسلام والمســلمین عبداللهی، 
رئیــس مرکز حفاظــت و اطلاعات کل 
قــوه قضائیه طی ســخنانی اظهار کرد: 
مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه در 
راستای شناســایی آسیب ها و فرصت ها 
در دســتگاه قضائی کشــور، سعی دارد 
که بــا پیش بینی به موقع، پیشــگیری 
به هنگام و اقــدام بجا، وظیفه خود را در 
همه عرصه ها بدرســتی انجام دهد.وی 
ضمــن ارائه گزارشــی از عملکرد مرکز 
حفاظــت و اطلاعات کل قــوه قضائیه، 
بــر تأثیرگذاری اقدامــات این مرکز در 
زمینه های مبارزه با فساد و ارتقا سلامت 
دســتگاه قضائــی تاکید کــرد و گفت: 
مرکز حفاظت و اطلاعــات قوه قضائیه 
امروز بیش از گذشــته اقدامات خود را 
از طریق هوشمندسازی و بهره گیری از 

فناوری های نوین انجام می دهد.

حجت الاسلام محسنی اژه ای:

ضرر فساد در عدلیه متوجه کل نظام است

اخبار

 ۵۴٢ بیمار مبتلا به کووید۱٩ در ٢۴ ساعت گذشته در 
کشور و در خیز پنجم کرونا جان خود را از دست دادند.

به گزارش روز یکشنبه ایرنا، ویروس کرونا دورخیز خود 
بــرای خیز پنجم را از ابتدای تیر ماه از جنوب کشــور 
به مرکز کشــور آغاز کرد و اکنون ۳۳۶ شهر کشور در 
وضعیت قرمز، ۸۴ شهر در وضعیت نارنجی، ٢۸ شهر در 

وضعیت زرد قرار دارند.
از ابتدای شیوع کرونا در کشور)اسفند ٩۸( تا کنون، این 
ویروس پنج خیز برداشته و روز ۱۵ مرداد جاری نیز در 

خیز پنجم ۴۵۸ نفر را به کام مرگ کشاند.
اما وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی روز 
یکشنبه اعلام کرد: طی ٢۴ ساعت گذشته ۵۴٢ بیمار 

مبتلا به کووید۱٩ در کشور جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان بیماری کرونا در کشور به ٩۴ 

هزار و ۱۵ نفر رسیده است.
این درحالیست که بالاترین آمار فوتی های روزانه کرونا 
در ایران طی ۱٩ ماه گذشته مربوط به ششم اردیبهشت 

ماه سال جاری با ۴٩۶ فوتی بوده است. 
بر اســاس اعلام وزارت بهداشــت، از دیروز)شنبه( تا 
امروز ۱۷ مرداد ماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشــخیصی نیز ۳٩ هزار و ۶۱٩ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱٩ در کشور شناسایی شد که ۴ هزار و ۱۰٢ نفر 
از آنها بستری شدند.همچنین مجموع بیماران کووید۱٩ 

در کشور به ۴ میلیون و ۱۵۸ هزار و ۷٢٩ نفر رسید.

تا کنون ســه میلیون ۵۳٩ هــزار و ۳۵ نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

بر اســاس این گزارش،۶ هــزار و ۴۶٢ نفر از بیماران 
مبتلا به کوویــد۱٩ در بخش های مراقبت های ویژه 

بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
تا کنون ٢۶ میلیون و ۴٩۴ هزار و ۴۰ آزمایش تشخیص 

کووید۱٩ در کشور انجام شده است.
تــا کنون ۱٢ میلیون و ۵۸٩ هــزار و ۵۸۷ نفر دُز اول 
واکسن کرونا و سه میلیون و ۷٢ هزار و ۳۷۱ نفر نیز دُز 
دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکســن های تزریق 
شــده در کشــور به ۱۵ میلیون و ۶۶۱ هزار و ٩۵۸ دُز 

رسید.

تلفات کرونا در ایران رکورد زد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد

روسیه جایگاه دومین 
 صادرکننده نفت به آمریکا 

را تصاحب کرد
روسیه در پی افزایش نیاز پالایشگران آمریکایی به 
خوراک، جایگاه دومین تأمین کننده نفت خام ایالات 

متحده را از مکزیک ربود.
به گزارش شــانا به نقل از خبرگــزاری بلومبرگ، 
داده هــای دولتی نشــان می دهد کــه افزایش نیاز 
پالایشــگاه های آمریکا به خریــد خوراک به منظور 
تأمین تقاضای روبه رشــد سوخت در ایالات متحده، 
سبب شده است روســیه پس از کانادا، رتبه دومین 
تأمین کننده نفت این کشور را به خود اختصاص دهد.

بنابر داده های دولتی، واردات نفت خام و فرآورده های 
نفتی آمریکا در ماه مه با ٢۳ درصد افزایش نســبت 

به ماه پیش از آن به ۸۴۴ هزار بشکه در روز رسید.
صادرات نفت مکزیک به آمریکا در دوره مورد بررسی 
تنها کمتر از سه درصد افزایش یافته است، به طوری 
که این کشور همسایه شمالی ایالات متحده، در دوره 
مورد بررسی جایگاه دومین صادرکننده نفت به آمریکا 

را از دست داد.
نفت روسیه به منبع مناســبی برای پالایشگاه های 
آمریکا بدل شده است زیرا تولیدکنندگان روس مقدار 
زیادی از انواع نفت نیمه تصفیه شــده مانند سوخت 

»مازوت ۱۰۰« )نفت کوره( عرضه می کنند.
»مازوت ۱۰۰« برای پالایشــگاه های آمریکا که به 
فرآوری لجن های نفتــی غلیظ ونزوئلا و خاورمیانه 

عادت دارند، خوراک مطلوبی به شمار می آید.
توقــف واردات نفت خام از ونزوئلا به دلیل تحریم ها 
و در عیــن حال کاهش خرید از اعضای ســازمان 
کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک( به دلیل برنامه 
کاهش عرضــه تولیدکنندگان عضــو و غیرعضو 
اوپــک )اوپک پلاس(، مســیر را برای فروش نفت 

تولیدکنندگان روس به آمریکا هموار کرده است.
روســیه اکنون از مکزیک، کــه پیش از این دومین 
صادرکننده بزرگ نفت به آمریکا بود، پیشی گرفته 

است.
صادرات نفت روســیه در شرایطی افزایش یافته که 
تنش ها و اختلاف ها بین کاخ ســفید و کاخ کرملین 
بر ســر خط لولــه جنجالی انتقال گاز ســیبری به 
آلمان شــدت گرفته است، اما در غیاب تحریم های 
واقعی، شرکت های آمریکایی خود را مقید به اهداف 

دیپلماتیک و ژئوپلیتیک واشینگتن نمی دانند.
شــیرین لاخانی، مدیر خدمات جهانی نفت در گروه 
انرژی راپیدان انرژی، گفت: به نظر می رســد نفت 
روسیه جایگزینی مطلوب برای نفت ونزوئلا به ویژه 

هنگام افزایش تقاضای سوخت در تابستان است.

دولت جدید مطالبات اساسی 
آب را در اصفهان سرلوحه 

کار خود قرار دهد

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: از دولت 
جدید انتظار داریم مشــکلات آب را به عنوان یک 
مطالبه اساســی چه در حوزه کشــاورزی، شرب و 

جریان زاینده رود سر لوحه قرار دهد.
به گــزارش ایرنا، محمد نور صالحی پیش از ظهر 
یکشــنبه در صحن علنی شــورای اسلامی شهر 
اصفهان با اشاره به اینکه روز پنجشنبه سرپرست 
شهرداری مشخص و شــروع به کار کرده است، 
اظهار داشت: انتظار ما از مجموعه شهرداری، همه 
معاونان، مدیران و شــرکت ها این است که با تمام 
قوا و ظرفیت خدمت رسانی کنند و انتظار داریم که 
بیش از پیش به مشکلات مردم توجه داشته باشند.
رییس شورای شهر اصفهان تصریح کرد: از اواخر 
هفته گذشته دولت منتخب کار خود را آغاز کرد اما 
مشکلات ســخت و پیچیده ای پیش روی دولت 

است  که اقتصاد و  اشتغال از مهمترین آنهاست.
 وی ادامه داد: از روز ســه شــنبه جاری ماه محرم 
آغاز و امســال دومین سالی است که این مراسم با 
محدودیت های کرونایی برگزار می شود که انتظار ما 
این است که شیوه نامه های بهداشتی با وجود موج 
پنجم ا رعایت شــود.نور صالحی با اشاره به اینکه  
نقش شــهدا در حریم ولایت و امنیت امروز کشور 
ادامه داد: امروز اگر امنیت و آرامش و آسایش داریم، 
بــه خاطر مقام والای شــهید مدافع حرم از جمله 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی است که امیدواریم 

راه و مرام این بزرگوار ادامه داشته باشد.
وی تاکید کرد: از شهرداری اصفهان انتظار داریم که 
قوی و محکم در ایام محرم در صحنه باشــد و هر 
گونه کمکی جهت رعایت شیوه نامه های به هیات 

های مذهبی داشته باشد.
رییس شورای اسلامی شــهر گفت: انتظار داریم 
مجموعه دولت و بهداشت و درمان واکسیناسیون را 
با قدرت ادامه دهند و خیران، بسیج و دانشگاه علوم 
پزشکی تحت عنوان کمیته های مراقبت از بیماران 
در خانه شکل بگیرد چراکه ظرفیت بیمارستان ها در 

اصفهان تکمیل است.
در ادامه این جلسه، اعضای کمیسیون های شورای 

اسلامی دوره ششم مشخص شدند.
همچنین امروز در صحن علنی شــورای اسلامی 
شهر اصفهان به مناسبت روز خبرنگار از خبرنگاران  

تجلیل به عمل آمد

مشکل اصلی نفت ایران 
چیست؟

یک کارشناس ارشد حوزه انرژی گفت: مهمترین 
چالش صنعت نفت این اســت که امکان فروش 
وجود نــدارد و تا زمانی که این مشــکل برطرف 
نشــود چالش های زیای در این صنعت وجود دارد 
لذا امیدواریم که این مشکل برطرف شود تا بتوانیم 

سایر مشکلات را برطرف کنیم.
مرتضی بهروزی فر در گفت و گو با ایسنا، با بیان 
اینکه حل مشکلات داخلی صنعت نفت مهم ترین 
اقدامی است که باید در دولت جدید مورد توجه قرار 
بگیرد، اظهار کرد: توجه به نیروی انســانی در کنار 
حل مشکلات بین المللی می تواند تحول بزرگی را 
در صنعت نف کشور رقم بزند، چراکه پتانسیل های 

فنی بسیار خوبی در این صنعت وجود دارد.
وی با اشــاره به پتانســیل و ظرفیت ایران برای 
صادرات و تولید نفت،  گفت: اگر تحریم ها برداشته 
شود و ایران مشــکلی برای صادرات نفت نداشته 
باشد به راحتی می تواند میزان تولید خود را به ۳.۸ 
تا ۴ میلیون بشکه حداکثر در شش ماه و حتی کمتر 

از این زمان برساند.
این کارشــناس ارشــد حوزه انرژی با بیان اینکه 
صادرات نفت ایران می تواند ۱.۵ تا ٢ میلیون بشکه 
افزایش یابد، اظهار کرد: وضعیت بازار جهانی نفت 
اکنون به دلیل کرونا مناسب نیست و قیمت ها طی 
یک یا دو سال گذشته در سطوح پایینی قرار گرفته 
اما با این حال اوپک پلاس با اعمال سیاست هایی 
توانســت قیمت ها را مهار کند ولی بازهم قیمت 
هایی که بتواند غول های نفتی را راضی کند بالاتر 

از عدد فعلی است.
بهروزی فر با اشــاره به موضــع گیری های اخیر 
روسیه برای ورود ایران به بازار نفت گفت: تحت هر 
شرایطی اگر ایران بخواهد وارد بازار شود و جایگاه 
قبلی خود را بدســت آورد مسلما باید قواعد بازار را 
رعایت کند اما این قواعد به این معنا نیســت که 
مبنایی که برای همه کشــورها درنظر گرفته شده 
برای ایران نیز لحاظ شــود، قطعا ایران باید کمک 
کند و در کنار سایر کشورها قرار بگیرد اما ابتدا می 

بایست به جایگاه قبلی خود بازگردد.
وی بــا تاکید بر اینکه تا زمانی کــه ایران به بازار 
بازنگردد نمی تواند متناسب با جایگاهش همراه با 
سایر کشــورها شود، تصیح کرد: در آن شرایط اگر 
کشورهای دیگر کاهش تولید داشتند ایران می تواند 
از آن تبعیت کند، در غیر این صورت هر تصمیمی 
بــرای ایران غیر منطقی اســت و نمی توان آن را 

لحاظ کرد.
به گفته این کارشــناس ارشد حوزه انرژی نزدیک 
شدن ایران به بازارهای بین المللی بستگی زیادی 
به میزان تعامل با کشــورهای بین المللی دارد اگر 
این توافق صورت بگیرد ایران در کمتر از ســه ماه 
می تواند به بازار بازگردد و هیچ مشکلی از نظر فنی 
وجود ندارد و ایران به راحتی می تواند وارد بازار بین 

المللی نفت شد.
بهروزی فر اظهار کرد: نمی توان در کوتاه مدت به 
عددچهار میلیون بشکه رسید اما در طول دو تا سه 
ماه می توانیم به عددی منطقی در حوزه صادرات 
نفت دست پیدا کنیم و مشکل جدی در این حوزه 

وجود ندارد.
به تازگی نیز بیژن زنگنه از آمادگی کامل فنی ایران 
برای بازگشــت به بازارهــای جهانی نفت خام در 
بالاترین سطح پس از توافق سیاسی و لغو تحریم 
خبر داد و گفت: پس از خروج آمریکا از برجام )مه 
٢۰۱۸ تاکنون( ایــران از صادرات حدود ٢ میلیارد 
بشــکه نفت خام محروم شد که این مقدار معادل 

حدود ۱٢۰ میلیارد دلار است.

ارتباطی بین کمبود سرم 
تزریقی و قطعی برق وجود ندارد

در روزهای اخیر خبرهایی مبنی بر کمبود سرم های 
تزریقی در مراکز درمان و داروخانه ها و دلایل این 
کمبود منتشــر شد که طبق گفته های سخنگوی 
صنعت برق و مدیرعامل شــرکت مدیریت شبکه 
برق ایران این موضوع هیچ ارتباطی با قطعی برق 

ندارد.
به گزارش ایســنا، مصطفی رجبی مشهدی درباره 
انتشار خبرهایی مبنی بر اینکه  قطعی برق عامل 
کمبود ســرم در بازار داخلی است، گفت: این خبر 

اساسا از پایه بی اساس است.
طبق اعلام وزارت نیــرو، وی ادامه داد: باید تاکید 
کنم که صنعت برق تــا حد امکان برق واحدهای 
تولیدی اقلام بهداشتی و ضروری بیمارستان ها را 

قطع نکرده است.
سخنگوی صنعت برق کشور در پایان تصریح کرد: 
ما با صنایعی که قرارداد داشته باشیم، برق آنان را 
محدود می کنیم، اما تا امروز با ســرم سازی هیچ 

قراردادی نداشته ایم.

بهبود واردات نفت چین
واردات نفت خام به چین ماه میلادی گذشته بدنبال 
افزایش تولید پالایشــگاههای دولتی پس از پایان 

فعالیتهای تعمیراتی، بهبود یافت.
به گزارش ایسنا، آمار اداره کل گمرک چین نشان 
داد چیــن در ژوییه ۴۱.٢۴ میلیــون تن نفت خام 
خریداری کرد که معادل ٩.۷۱ میلیون بشکه در روز 
است و در مقایســه با ۴۰.۱۴ میلیون تن در ژوئن 
بهبود داشت اما در مقایسه با ۵۱.٢٩ میلیون تن در 

ژوییه سال ٢۰٢۰ کمتر بود.
چین که بزرگترین واردکننده نفت جهان است، در 
هفت ماه نخست ســال میلادی جاری ۳۰۱.۸۳ 
میلیون تن معادل ۱۰.۳٩ میلیون بشکه در روز نفت 
خریداری کرد که در مقایســه با مدت مشابه سال 

گذشته ۵.۶ درصد کاهش داشت.

 مدیرعامل شــرکت پالایــش نفت امام 
خمینی)ره( شــازند گفت: تولید ســالانه 
محصول استراتژیک و ارزشمند پروپیلن در 
این واحد پالایشگاهی بیش از ۴۰ درصد 

افزایش یافت.
»غلامحسین رمضانپور« روز یکشنبه در 
نشســت خبری با اصحاب رسانه، افزود: 
تولید پروپیلن در شرکت پالایش نفت امام 
خمینی)ره( شازند تا سال گذشته کمتر از 
۱۴۰ هزار تن در ســال بود که با توسعه 
فناوری و بهره گیری از ظرفیت های علمی 
و پژوهشی،تولید  این محصول اکنون به 

٢۰۰ هزار تن در سال رسیده است.
وی ادامــه داد: حفظ و نگهداری ظرفیت 
فروش نفت خام و استمرار عملیات تولید 
فرآورده های نفتی مورد نیاز کشــور بدون 
وقفه و بالاتر از ظرفیت طراحی شــده در 
دستور کار قرار دارد و در این مسیر استفاده 
حداکثری از ظرفیت های بومی مد نظر قرار 

دارد.
مدیرعامل شــرکت پالایــش نفت امام 
خمینی)ره( شــازند اظهار داشــت: اجرا و 
بهره برداری از طرح نرمال هگزان و نرمال 
پنهان با ظرفیت تولید سالانه ۵۰ هزار تن 
و با صرفه جویی ارزی بالغ بر ۴۵ میلیون 
دلار در ســال یکی دیگر از اقدامات این 
واحد پالایشــگاهی که در راستای تحقق 
جهــش تولید بوده و  در یک ســال اخیر 

انجام شده است.
رمضانپور بیان کــرد: انجام موفقیت آمیز 
 RCD تخلیه و شارژ کاتالیست های واحد
که برای اولین بار از انحصار خارج شد و با 
کاهش چشمگیر هزینه  و ثبت رکوردهای 
جدید در کاهش قابــل توجه مدت زمان 
اجــرا و انجــام موفقیت آمیــز بزرگترین 
تعمیرات اساســی ۱٢ واحــد عملیاتی در 
سطح کشور با وجود شیوع ویروس کرونا 
و بدون حادثه با صرفه جویی ۱۰۰ میلیارد 

ریالی از دیگر اقدامات شــرکت پالایش 
نفت امام خمینی)ره( شــازند در یک سال 

اخیر است.
وی همچنین از آغاز عملیات اجرایی ترمیم 
ترک نازل راکتور واحد آیزوماکس شرکت 
پالایش نفت امام خمینی)ره( شازند خبر 
داد و اضافه کرد: ٢ دســتگاه مبدل فشار 
بالای واحــد آیزوماکس که ســال های 
متمادی در محوطه ســلویج پالایشــگاه 
نگهداری در کارگاه مرکزی و با استفاده از 

دانش، توانمندی و تجهیزات داخلی تعمیر 
شد.مدیرعامل شرکت پالایش نفت امام 
خمینی)ره( شــازند، پرداخت بدهی ارزی 
این واحد پالایشــگاهی از محل صندوق 
ذخیره ارزی بــا عاملیت بانک ملت بابت 
ساخت طرح توســعه مرحله دوم به مبلغ 
یک میلیارد و ٢۰۰ میلیون یورو و تسویه 
آن با نرخ ارز ســال ۱۳٩۱ با اســتفاده از 
ظرفیت های ماده ٢۰ قانــون رفع موانع 
تولید به ارزش ٢٢ میلیارد و ۱۳۷ میلیون را 

از دیگر اقدامات این واحد پالایشگاهی در 
یک سال اخیر عنوان کرد.

رمضانپور گفت: ساخت، نصب و راه اندازی 
۱٢ بازوی بارگیری با هدف فروش بیشتر 
محصــولات، اجرای طــرح طبقه بندی 
مشــاغل برای تمام نیروهای پیمانکاری 
بالغ بر ٢ هــزار و ۷۰۰ نفر در پیمان های 
مستمر شرکت، توجه ویژه به تولید داخل و 
بومی سازی  ساخت قطعات مورد نیاز بالغ بر 
یک هزار و ۵۰۰ قلم کالا و با صرفه جویی 
بالع بــر ۸۰۰ میلیارد ریال و توســعه ۱۶ 
هکتاری فضای ســبز از دیگــر اقدامات 
شــرکت پالایش نفت امــام خمینی)ره( 

شازند است.
شــرکت پالایش نفت امــام خمینی)ره( 
تولیدکننــده بنزیــن یــورو ۴ و یکی از 
مهمترین پالایشــگاه های نفت کشــور 
است که به عنوان بزرگترین پالایشگاه تک 
واحدی ایران در ســال ۱۳۷٢ با ظرفیت 
اســمی ۱۵۰ هزار بشکه در روز راه اندازی 
شد.این شرکت نخســتین پالایشگاهی 
است که کار مطالعه و عملیات اجرایی آن 
بعد از انقلاب اسلامی و در نخستین سال 

بعد از جنگ تحمیلی آغاز شد.
ظرفیت این پالایشــگاه پــس از مدتی 
با تلاش و کوشــش نیروهــای متعهد و 
متخصــص به ٢۵۰ هزار بشــکه در روز 

رسید.

مدیرعامل شرکت پالایش نفت امام خمینی)ره( شازند:

تولید پروپیلن در پالایشگاه شازند 4۰ درصد افزایش یافت

اخبار

ســخنگوی صنعت برق کشــور گفت: امروز نیاز 
مصرف برق به ۶۵ هزار و ۱۰۷ مگاوات رســید 
و با توجه به افزایش دما پیش بینی می شــود که 
این میزان مجددا مرز ۶۶ هزار مگاوات را پشت 

سربگذارد.
بــه گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از توانیر، 
مصطفــی رجبی مشــهدی با اشــاره بــه اینکه 
امروز رونــد نیاز مصرف برق به ۶۵ هزار و ۱۰۷ 
مگاوات رسیده، گفت: پیش بینی می شود با توجه 
بــه افزایش دمــای هوا در روزهــای آینده این 
میزان مجدداً مرز ۶۶ هزار مگاوات را پشــت سر 

بگذارد و رکوردهای جدیدی را ثبت کند.
مدیرعامل شــرکت مدیریت شبکه برق ایران و 
ســخنگوی صنعت برق با تاکید بــر اینکه گذر 
از این شــرایط نیازمند همکاری همه مشترکان 
است، خاطرنشان کرد: سعی می کنیم با همکاری 
صنایــع عمــده و بزرگ بــرای کاهش مصرف، 
 ایــن هفته را نیز بدون خاموشــی پشــت ســر 

بگذاریم.
وی ادامــه داد: با این حال کمک مردم بســیار 
مؤثر اســت و با کمک مردم می توانیم این هفته 
را که هفته گرمی اســت، بدون مشکل و قطعی 

برق در بخش خانگی سپری کنیم.
رجبی مشــهدی پیش بینی کــرد: روند کاهش 
دمــای هوا از اواخر هفته جاری آغاز و تراز تولید 

و مصرف برق متعادل شود.
ســخنگوی صنعــت بــرق کشــور همچنین در 
خصوص انتشــار اخباری مبنی بر ارتباط کمبود 
ســرم در داروخانه هــا و قطعی بــرق گفت: این 
اخبار از پایه بی اساس است و باید تاکید کنم که 
صنعــت برق تا حد امکان برق واحدهای تولیدی 
اقلام بهداشــتی و ضروری بیمارستان ها را قطع 

نکرده است.

مصرف برق در روزهای آینده رکوردهای جدیدی را ثبت می کند

مدیرعامل شرکت پالایش نفت تبریز:

پالایشگاه تبریز برای قرارگرفتن در بین ۱۰ شرکت برتر آسیا گام برمی دارد

پیشرفت ۸۰ درصدی پروژه های تسطیح مسیر خطوط لوله انتقال گاز مازندران و گلستان

مدیرعامل شــرکت پالایش نفت تبریز اعلام کرد: 
پالایشــگاه تبریز با ظرفیت تولید ۱۱۰هزار بشــکه 
نفــت خــام در روز، برای قرار گرفتــن در بین ۱۰ 

شرکت برتر آسیا گام برمی دارد.
غلامرضــا باقری روز یکشــنبه در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: در راســتای آغاز دور دوم برنامه ریزی 
راهبردی شــرکت پالایش نفــت تبریز از نیمه دوم 
سال ۱۳٩٩، این شرکت گام های خود را برای قرار 
گرفتن در بین ۱۰ شــرکت پتروپالایش برتر آســیا 
برداشته اســت و به واســطه ظرفیت تولید روزانه،  
هفت درصد از توان تصفیه نفت خام کل کشــور را 
برعهده دارد و مضاعف بر آن بخشــی از ســوخت 
مورد نیاز شمال غرب کشــور از سوی این شرکت 

تامین می شود.
وی افزود: گاز مایع، بنزین یورو ۵، نفت گاز معمولی، 
نفت گاز یــورو ۵، نفت کوره، ســوخت هواپیما به 
عنوان محصولات اصلی این شــرکت بوده و اکنون 
محصولات ویژه این شرکت پتروپالایشی را نفتای 
ســبک، V.B، گوگرد گرانول، اتان، بوتان، هگزان، 
لوبکات، روغن پایه، آیزوفید، آیزوریســایکل، حلال 
نفتی ۴۰۶-۴۰۴-۴۰٢، بنزن، قیر، ریفورمیت، سبد 
محصولات روغــن )۱۵ نــوع(، ضدزنگ و ضدیخ 
تشــکیل می دهنــد.وی همچنین گفت: شــرکت 

پالایش نفت تبریز به واسطه فعالیت خود در شرکت 
اصلی و شرکت های تابعه خود موفق شد تا در سال 
۱۳٩٩ به ازای هر سهم از سود ۵هزار و ۸۳۴ ریالی 
برخوردار شــود این درحالیست که سود این شرکت 

درسال ۱۳٩۸، یک هزار و ۱۰ ریال بود.
وی با اشاره به تدوین برنامه ریزی راهبردی شرکت 
پالایش نفت تبریز در ســال ۱۳٩۴، اظهار کرد: دور 
دوم برنامه ریزی راهبردی شرکت از نیمه دوم سال 
۱۳٩٩ آغاز شــده و در این راستا شرکت به منظور 
تامین خوراک، تولید و عرضــه فرآورده های نفتی 
مورد نیاز مشــتریان با اســتانداردهای کیفی روز،  
توســعه پایدار و سیستمی کســب و کار از طریق  
مدیریت زنجیره تامین، معماری برند و ارتقاء  کیفی 
محصولات با تاکید بــر توانمندی های داخلی این 

اقدامات را در دستور کار خود قرار داده است.
عضو هیات مدیره شرکت پالایش نفت تبریز یاد آور 
شد: شرکت در ۱۰ ســال گذشته ٩ طرح به ارزش 
۳۶۳ میلیون یورو )معادل ٩۰۰.۱۰۸ میلیارد ریال به 

ارزش روز( را به اجرا  رسانده است.
باقری در بیان مهمترین طرح های به اجرا رســیده 
این مجموعــه، به طرح تصفیه نفــت گاز جدید با 
ظرفیت تولید ۳۰ هزار بشــکه در روز  با ســرمایه 
گذاری ۷۰ میلیون یورو، طرح اختلاط و تولید روغن 

های روانســاز با ظرفیت تولید ۴۰ هزار تن با ارزش 
ســرمایه گذاری ۱۵ میلیون یورو، طرح تولید روغن 
پایه به ظرفیت تولید ٩۰ هزار تن در سال با سرمایه 

گذاری یک میلیون یورو اشاره کرد.  
مدیرعامل شرکت پالایش نفت تبریز در بیان برنامه 
های این شــرکت پتروپالایشی با توجه به نیاز روز 
افزون کشور به فرآورده های نفتی، عنوان کرد: این 
شــرکت همگام با برنامه مشترک توسعه پالایشگاه 
های کشــور پروژه های متعددی را در دســت اجرا 
دارد که مجموع این پروژه ها از بودجه ای به ارزش 
مصوب یک هزار و ٢۵۸ میلیون یورو برخوردار است 
که معادل ریالی این بودجه مصوب از رقم ۳۷۷ هزار 
و ٢۵۰ میلیارد ریال )با نرخ یوروی ۳۰ هزار تومانی( 

برخوردار شده است.
باقــری همچنین از تصفیه گازهــای انتهایی واحد 
 ،PSA خالص ســازی هیدروژن ،TGT گوگرد
احداث واحد گوگرد ســازی جدید SRU و طرح 
جامع شــرکت جهت کاهش تولیــد  نفت کوره و 
افزایش کمــی و کیفی فرآورده هــای تولیدی به 
برخــی از این پروژه های در دســت این شــرکت 
پتروپالایشــی نام برد.مدیرعامل شــرکت پالایش 
نفت تبریز از کســب تندیس طلایی تدوین و ارایه 
برترین گزارش پایداری شرکتی صنعتی نفت مطابق 

استاندارد GRI.G۴، کسب مقام دوم برترین طرح 
هــای مدیریتی دنیا )بعد از کشــور ژاپن( به عنوان 
تنها نماینده ایران در جایزه بین المللی کنســتانتین 
در سال ٢۰۱۷، کســب دیپلم افتخار جایزه جهانی 
کارآفرینی و مدیریت مدرن از بنیاد توسعه مدیریت 
EIU، انعقاد تفاهم نامه تولید دانش فنی کاتالیست 
و ســاخت تجهیزات مورد نیاز شــرکت با دانشگاه 
تهران و همکاری با  دانشــگاه شریف در خصوص 
استحصال فلزات گرانبها از کاتالیست های مستعمل 
بــه عنــوان برخی از دســتاوردهای این شــرکت 

پتروپالایشی طی پنج سال اخیر نام برد.

سرپرست منطقه ٩ عملیات انتقال گاز از پیشرفت 
۸۰ درصدی پروژه تســطیح مسیر خط لوله انتقال 
گاز ۱٢ اینچ کلاله - مراوه تپه و بخشــی از خط 

لوله ۳۰ اینچ سرخس - نکا خبر داد.
به گزارش شــانا بــه نقل از شــرکت انتقال گاز 
ایران، محی الدیــن مفخمی در ایــن باره اظهار 
کرد: برای تســهیل تردد و دسترســی به خطوط 
لولــه و تاسیســات بیــن راهی، رفع تجــاوز به 
حریــم اختصاصی، ترمیم آب بردگی های مســیر 
خط و پاکسازی مســیر برای نشت یابی، عملیات 
تســطیح و پاکســازی مســیر خط لوله ۱٢ اینچ 
کلاله - مراوه تپه و قســمتی از خط لوله ۳۰ اینچ 
ســرخس- نکا در محدوده شهرستان های بهشهر 

و نکا در دستور کار منطقه قرار گرفت.
وی تصریــح کــرد: بازگشــایی مســیر، ترمیم 
آب بردگی مســیر خط و نصب لولــه بتنی آب رو 
در دهانــه رودخانه متقاطع با خــط لوله، عملیات 
شــن ریزی و تسطیح مسیر قســمتی از خط لوله 
ســرخس - نکا در محدوده مینودشت تا آزادشهر 

با اســتفاده از ماشــین آلات و تجهیزات منطقه از 
ســوی همکاران مرکز بهره بــرداری خطوط لوله 

گرگان انجام شد.
ایســتگاه حفاظت کاتدیک خــط ۴۰ اینچ احداث 

شد
سرپرســت منطقه ٩ عملیات انتقال گاز همچنین 
از احداث ایســتگاه حفاظت کاتدیک خط ۴۰ اینچ 
سراســری اول شــهرک صنعتی صومعه ســرا در 

حوزه مرکز بهره برداری خط لوله انتقال گاز رشت 
ایســتگاه های حفاظت کاتدیک  خبر داد و گفت: 
برای حفاظت لوله ها و تاسیســات و جلوگیری از 
خوردگی خطوط به منظــور بهره برداری ایمن از 

انتقال گاز نقش بسیار مهمی دارد. شبکه 
مفخمی افزود: ایستگاه حفاظت کاتدیک خط ۴۰ 
اینچ سراسری نخست شهرک صنعتی صومعه سرا 
در محــدوده مرکز بهره برداری رشــت با رویکرد 
بهینه ســازی ایســتگاه هایی که از سرویس خارج 
شــده بود، توســط همکاران منطقــه طراحی و 

ساخته شد.
وی یادآور شــد: در محدوده مرکــز بهره برداری 
رشــت ٢۳ ایســتگاه حفاظت کاتدیک وجود دارد 
که با توجه به قدمت خط لوله سراســری نخست 
و اهمیت این خط در انتقال گاز به شــبکه شمال 
کشــور و ضرورت حفاظت از ایــن خط، ایجاد و 
احداث ایســتگاه های حفاظــت کاتدیک و پایش 
مستمر سیســتم حفاظت کاتدیک اهمیت ویژه ای 

دارد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اقتصاد اخبار

جدایی راه از مسکن؟
موافقان: به سود مسکن است

در حالی طرح تفکیک وزارت راه و شهرســازی امروز 
در دستور کار مجلس قرار می گیرد که مخالفت هایی با 
این طرح مطرح می شود اما موافقان می گویند که این 

تفکیک به سود مسکن خواهد بود.
به گزارش مهر، یکی از دستور کارهای امروز مجلس، 
بررسی طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی و ایجاد دو 
وزارت خانه مستقل راه و ترابری و مسکن و شهرسازی 

است.
این طرح در جلســه علنی ۶ مردادماه مجلس شورای 
اسلامی با اولویت بررسی طرح انتزاع بخش ساختمان و 
شهرسازی از وزارت راه و شهرسازی و تشکیل »وزارت 
حمل و نقل« و »وزارت ساختمان، شهرسازی و آمایش 
سرزمین«، بررسی و اولویت رسیدگی به آن نیز با ۱٢۰ 
رأی موافق نمایندگان، به تصویب رسید که قرار است 

امروز در صحن علنی به این طرح رأی داده شود.
نیکزاد: اگر طرح رأی بیــاورد، وزارت راه و 

شهرسازی تفکیک می شود
علــی نیکزاد نایب رئیس اول مجلس در نطق ابتدایی 
امروز خود درباره تفکیک وزارت راه و شهرسازی گفت: 
کمیسیون عمران طرحی را پیشنهاد داد که در صحن 
هم اعلام وصول شــد؛ طبق قانون آئین نامه داخلی 
مجلس اگر ۵۰ نماینده یک طرحی را که اعلام وصول 
شــده است، امضا کنند مجلس باید همان روز اولویت 
آن را رأی گیری کند که در چهارشــنبه هفته گذشته 
رأی گیری شــد و اولویت آن هــم رأی آورد و در روز 
یکشــنبه )امروز( هم دستور دوم مجلس است که اگر 
مجلس به آن رأی بدهد جدا شــدن وزارت مسکن و 
شهرســازی و وزارت راه و ترابری بعد از تأیید شورای 

نگهبان اتفاق می افتد.
عضو کمیسیون عمران: ادغام راه و مسکن 
سبب شد تا از ســاخت سالی یک میلیون 

مسکن عقب بمانیم
پیش از این نیز علیرضا پاک فطرت عضو کمیســیون 
عمران مجلس در گفتگویی که ٢٩ تیر ماه امســال با 
خبرنگار مهر در خصوص طــرح تفکیک وزارت راه و 
شهرسازی داشت، ادغام وزارت راه و ترابری با وزارت 
مسکن و شهرسازی را اقدامی غلط خواند و گفته بود: 
وزارت راه و ترابری یکی از وزارتخانه های مهم اســت 
که می تواند در حوزه واردات و صادرات، ارزآوری خوبی 
را برای کشور داشته باشد اما متأسفانه به دلیل این ادغام 
اشتباه در حوزه مسکن، حمل و نقل و شهرسازی دچار 

مشکلات اساسی هستیم.
پاک فطرت اظهار داشت: مشکلات بخش مسکن طی 
سال های گذشته به شدت افزایش یافته و نتوانستیم به 
اهداف برنامه در ســاخت یک میلیون مسکن در سال 

دست پیدا کنیم و از این اهداف بسیار عقب هستیم.
معاون آخوندی: اجرای دقیق وعده مسکنی 
حجت الاســلام رئیســی با تفکیک راه و 

مسکن
سید محسن پورســیدآقایی مدیرعامل اسبق شرکت 
راه آهن و معاون وزیر ســابق راه و شهرسازی نیز در 
گفتگو با خبرنگار مهر با حمایت از تفکیک وزارت راه و 
شهرسازی در پاسخ به این پرسش که آیا تفکیک این 
وزارتخانه، شوکی به بازار مسکن وارد می کند؟ گفت: 
بــه نظر من این اتفاق نمی افتد؛ به خصوص که دولت 
سیزدهم در اجرای وعده ساخت مسکن جدی است و 
انتظار دارد وزارت راه و شهرسازی با تمام قوا و امکانات 

خود به ساخت مسکن منتقل شود.
وی افزود: این در حالی اســت که وزارت خانه بســیار 
بزرگی مانند راه و شهرسازی که حدود ٢۰ معاون وزیر 
دارد، از اجرای آن باز می ماند؛ در شــورای معاونان این 
وزارتخانه امکان رسیدگی به طرح های همزمان حمل و 

نقل و مسکن وجود ندارد.
پورسیدآقایی یادآور شــد: تفکیک این وزارتخانه کار 
عاقلانه ای است و وزارت تازه تأسیس مسکن می تواند 
روی موضوع مسکن که اولویت رئیس دولت سیزدهم 
است، متمرکز شود؛ وزارت حمل و نقل هم می تواند به 
موضوع حمل و نقل کشور سامان دهد که اتفاقاً آن هم 
موضوع بســیار مهمی است و ۷ درصد تولید ناخالص 

داخلی به موضوع حمل و نقل اختصاص دارد.
وی خاطرنشان کرد: ممکن است در ماه های نخست 
تفکیک، کارهای اداری آن کمی طول بکشــد؛ اما در 
بلندمدت به نفع دولت است که دو وزارت مستقل قوی 

برای دو موضوع مهم داشته باشد.

 ثبت بالاترین صعود روزانه
 در بین ارزهای دیجیتالی برای 

دوج کوین
طی ٢۴ ســاعت گذشــته ارزش دوج کوین با جهش 
۱۶.٩۱ درصدی توانست به کانال ۰.٢۴۳ دلاری صعود 
کند. ارزهای دیجیتالی در حال لذت بردن از ســرمایه 
های جدید و رسیدن به قله های قیمتی جدیدی هستند 
که از ماه می به ثبت نرسیده بود. در مورد بیتکوین، خط 
روند قیمتی موفق به شکست شاخص های میانگین 
متحرک ٢۰۰ روزه و ۱۰۰ روزه شده که انتظار می رود 
این مساله باعث ورود معامله گران با انگیزه بلندمدت 
به بازار شــود. دوج کوین- ارز محبوب میم بازها- نیز 
پس از هفته ها بلاخره مقاومت ســنگین ٢۱ سنتی را 

شکست.
بازار شایعه پذیرش بیتکوین و سایر ارزهای دیجیتالی 
توسط شــرکت های بزرگ کماکان داغ است. پس از 
آرامکو و آمازون، شرکت شیائومی هم پذیرش رمزارزها 
را تکذیب کرد. پیش از این برخی از منابع خبری اعلام 
کرده بودند نمایندگی این شرکت در پرتغال اعلام کرده 
اســت امکان خرید محصولات با استفاده از رمزارزها 
وجــود دارد. به گفته یک ســخنگوی این شــرکت، 
نمایندگی پرتغال متعلق به طرف ثالثی است که مستقل 

از دفتر مرکزی عمل می کند.

مشکلی برای تامین ارز 
واردات واکسن کرونا نیست

رئیــس کل بانــک مرکــزی از تامیــن ارز لازم برای 
واکسن های وارداتی کرونا خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و ســیما، اکبر 
کمیجانی در حاشیه مراسم واکسیناسیون کارمندان شبکه 
بانکی کشــور با بیان اینکه بانــک مرکزی با همکاری 
بانک ها ارز مورد نیاز واردات واکسن کرونا را تأمین کرده 
اســت، گفت: به رغم همه مشکلات، تأمین ارز واکسن 

کرونا از الویت های نظام بانکی بوده و هست.
وی با اشاره به فوت بیش از ٢۶۰ نفر از کارمندان بانک 
به دلیل شــیوع ویروس کرونا در کشور، گفت: انشاالله 
با واکسیناســیون کارمندان بانک، ایمنی بیشتری ایجاد 

خواهد شد.
رئیس بانک مرکزی با اشاره به اینکه واکسیناسیون همه 
کارکنان نظام بانکی با قوت در بیمارستان های بانک ملی 
در حال انجام اســت، گفت: هماهنگی های لازم برای 
تزریق دوز دوم واکســن، از اکنون برای ماه آینده انجام 

شده است.
وی همچنیــن با اعلام اینکه بانک ملی ایران به عنوان 
مسئول واکسیناسیون شبکه بانکی کشور، فقط ۱۷ مکان 
مختلف را برای تزریق واکســن به کارمندان بانک های 
دولتی و خصوصی مشخص کرده است، افزود: واکسن 
همه کارمندان نظام بانکی تا آخر هفته تزریق خواهد شد.
کمیجانی در پایان افزود: واردات و توزیع واکسن در اختیار 
ســتاد مرکزی وزارت بهداشت است و هر نوع واردات و 
تأمین ارزی با نظارت و مدیریت وزرات بهداشــت انجام 

می شود.

پرسنل دریایی بندر امام خمینی 
واکسن کرونا دریافت کردند

با هدف ایمن ســازی دریانوردان کشــور در برابر 
ویروس کرونا، دریانوردان در بندر امام خمینی )ره( 

دوز نخست واکسن خود را دریافت کردند.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از کشــتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران، مدیرکل بنادر و دریانوردی 
استان خوزســتان با اعلام این خبر بیان داشت: بر 
اساس برنامه ریزی به عمل آمده و با همکاری شبکه 
بهداشــت و درمان منطقه، فرآیند واکسیناســیون 
دریانوردان در مجتمــع بندری امام خمینی )ره( به 

صورت گروهی آغاز شد.
دریــس در ادامــه افــزود: در جریان ایــن برنامه 
واکسیناســیون شــماری از افســران و راهنمایان 
کشتی ها در مجتمع بندری امام خمینی )ره( بدون 
لحاظ شرایط ســنی و بر حسب ضرورت شغلی به 
منظور ایمن سازی آنان در برابر خطرات آلودگی به 
ویروس کرونا هنگام مواجهه با کشتی های ورودی 
از نقاط مختلف جهان دوز نخســت واکسن خود را 

دریافت کردند.
یادآور می شــود مرکــز HSE اداره کل بنادر و 
دریانوردی استان خوزســتان بر اساس توافق بین 
وزارت بهداشت و درمان و سازمان بنادر و دریانوردی 
در زمینه واکسیناسیون دریانوردان، با ارسال فهرست 
اسامی شاغلین در بخش های دریایی مجتمع بندری 
امام خمینی تمهیدات لازم برای اولویت بخشی به 

آنان را فراهم می کند.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه ریزی مذکور، 
واکسیناســیون کارکنان بخش دریایــی به ویژه 
دریانوردان شاغل در شناورهای خدماتی در اولویت 
قرار گرفته و به تدریج بر تعداد دریانوردان واکسینه 

شده افزوده می شود.

سه راه خانه دار شدن 
کارگران اعلام شد

یک مقام مسئول کارگری با اعلام راهکارهای خانه 
دار شــدن کارگران گفت: دولت رئیســی به شرط 
داشتن یک تیم همراه بازار مسکن را سر و سامان 

می دهد.
هادی ابوی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به برنامه 
دولت رئیســی برای خانه دار شدن اقشار جامعه به 
ویــژه کارگران اظهار کرد: ایــن که از زمینهای در 
اختیار ســازمانها، ارگانها و دستگاهها برای تامین 
مسکن کارگران اســتفاده کنیم و وام و تسهیلات 
کم بهره در اقســاط بلند به آنها بدهیم ایده بسیار 
خوبی اســت و اگر آقای رئیسی این ایده را محقق 
کند گام بزرگی در راستای خانه دار شدن کارگران 

برداشته ایم.
وی افزود: ما می توانیم تعاونی های مسکن کارگری 
را فعال کنیم و مثل دهه ۶۰ و ۷۰ زمینهای رایگان 
در اختیارشــان بگذاریم و پــول زمین را در مراحل 

بعدی و هنگام تحویل سند از کارگران بگیریم.
ابوی گفت: اگر کارگــر بخواهد فقط پول زمین را 
بدهد باید کلی زیر بار قرض و بدهی برود در صورتی 
که همین حالا مالکانــی داریم که حاضرند زمین 
هایشــان را در این طرح مشارکت بدهند و از محل 
افزایش ارزش افزوده ای که این زمینها برایشان به 

دنبال دارد، سودشان را دریافت کنند.
دبیر کل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
در ادامه به سه راهکار تامین مسکن کارگران اشاره 
و خاطرنشــان کرد: در گام اول دولت باید در تامین 
زمین کمک کند که خوشــبختانه زیاد است، دوم 
اختصاص وام های بلند مدت و کم بهره اســت که 
کارگران از عهده پرداخت اقساط وام برآیند و سوم 
اعمال نظارت بر طرحهای مسکن و ساخت و ساز 

که باید صورت گیرد.
ابوی در پاسخ به این پرسش که آیا دولت رئیسی می 
تواند به ساماندهی بازار مسکن کمک کند؟ گفت: با 
شناخت و جدیتی که از ایشان داریم می تواند بازار 
مسکن را سر و سامان دهد منتها برای انجام این کار 
لازم است یک تیم همراه داشته باشد که عزم و اراده 

برای ساماندهی بازار مسکن داشته باشد.

رییس اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه 
در پنج ماه اخیر معاملات ملک در کل کشور 
۴۰ درصد کاهش یافته است گفت: هیچ یک 
از حوزه هــای تاثیرگــذار بر قیمت مســکن 
اعم از نوســانات اقتصاد کلان، ساخت وســاز 
و برنامه ریــزی در اختیار ما نیســت اما چون 
بخش خصوصی هستیم و زورشان به ما رسید 
کم کاری خودشان را گردن ما انداختند و گفتند 

مشاوران عامل گرانی مسکن هستند.
به گزارش ایسنا، مصطفی قلی خسروی، امروز 
در نشست خبری به مناسبت روز خبرنگار اظهار 
کرد: بعضا به من زنگ می زنند و می گویند چرا 
خانه اینقدر گران شده است؛ در حالی که این  
مساله به من ارتباطی ندارم. طبق قانون نظام 
صنفی وظایف من رســیدگی و ارتقای صنف 
مشاوران املاک است. با تخلفات هم برخورد 
می کنیم و به اذعان اداره املاک، بیشــترین 
آمار پلمــپ دفاتر را داریــم. هیچ موضوعی 
اعم از نوســانات اقتصاد کلان، ساخت وســاز 
و برنامه ریزی در حوزه مســکن در اختیار من 
نیست. البته ما در ماههای اخیر گفتیم قیمت 
خانــه ۱۰ تا ۱۵ درصد پایین می آید که همین 

اتفاق هم افتاد.

همانطور که آمریکا باید از منطقه برود 
بانکها هم باید از بخش مسکن بروند

وی افــزود: بانک مرکزی با ارایــه آمار، بازار 
مســکن را متشــنج می کند. به عقیده من 
همانطور کــه باید پای آمریکا از منطقه کوتاه 
شود، بانکها هم باید از بخش مسکن بروند تا 
این حوزه به آرامش برسد. بانک مرکزی اوایل 
سال ٩٩ اعلام کرد خانه ۴۸ درصد گران شده، 
همان موقع من از همکاران خود در کف بازار 
پرسیدم که گفتند قیمتها ۱۰ تا ۱۵ درصد بالا 
رفته اســت. اما وقتی بانک مرکزی گفت ۴۸ 
درصد، انتهای ســال با رشد بالای ٩۰ درصد 

مواجه شدیم.
خســروی در واکنــش به ایــن موضوع که 
بانک مرکزی آمار خود را از ســامانه املاک و 
مستغلات دریافت می کند گفت: سامانه املاک 

و مســتغلات که کد رهگیری صادر می کند 
هم اکنون در اختیار اتاق اصناف ایران است و 
اتاق با بانک مرکزی در ارتباط اســت ولی ۶۰ 
درصد معاملات در این ســامانه ثبت می شود 
و آنها بر این اســاس قیمتها را حدس می زنند 
و اطلاعاتــی را ارایه می دهند که باعث تنش 
بازار می شــود. از طرف دیگر متاسفانه وزارت 
راه و شهرســازی دولتهای یازدهم و دوازدهم 
اقدام چندانی برای ساخت و ساز انجام ندادند، 
بعد ســعی کردند گرانی را به گردن این و آن 

بیندازند.

می گفتیم چرا ساخت و ساز نمی کنید؟ 
می گفتند داریم جاده و تونل می سازیم

رییس اتحادیه مشاوران املاک، انتزاع وزارت 
راه و شهرســازی و ورود وزارت دفاع به بحث 
صنعتی ســازی را دو اقدام ثمربخش دانست و 
گفت: اینکه مجلس بحث جدا شــدن حوزه 
حمل و نقل از مسکن را دنبال می کند به نفع 
مردم اســت. این چند سال وقتی به مسئولان 
می گفتیم چرا ســاخت و ساز نمی کنید پاسخ 
می دادند کــه ما داریــم جاده، تونــل و پل 
می سازیم.خســروی همچنین دربــاره قرار 
گرفتن اتحادیه املاک تحت نظر وزارت راه و 
شهرسازی گفت: وزارت راه و شهرسازی این 
پیشنهاد را داد و ما موافق این موضوع هستیم؛ 
چرا که در این صورت به کانون تبدیل می شویم 
و صنف ما ارتقا پیدا می کند. در این خصوص 
دستورالعمل کانون مشاوران املاک را نوشتیم 
اما هیچ اقدامی در این خصوص انجام ندادند. 
در حال حاضــر ٢۰ درصد درآمد اتحادیه ها به 
اتــاق اصناف اختصاص پیدا می کند که با این 

مبالغ می شود یک وزارتخانه ایجاد کرد.
 ـعضو هیات  در این خصوص ســعید لطفی 
مدیره اتحادیه مشــاوران املاک گفت: درآمد 
سالیانه اتحادیه املاک حدود ۶ میلیارد تومان 
اســت که حدود ۱.٢ میلیارد تومان آن به اتاق 

اصناف می رسد.
 ـرییس  در ادامــه، مصطفی قلی خســروی 
اتحادیه مشاوران املاک ـ با انتقاد از نداشتن 

اختیــارات لازم برای برخورد با تخلفات اظهار 
کرد: تنبیهاتی که قانــون نظام صنفی برای 
ما تعیین کرده بســیار ضعیف است. اگر یک 
بلورفروش، یک دست لیوان شکسته به مردم 
بفروش مغازه اش یک هفته پلمپ می شــود. 
برای اعضــای ما هم که مهمتریــن دارایی 
خانوارها یعنی مسکن را معامله می کنند یک 
هفته پلپ در نظر گرفته اند؛ در صورتی که اگر 
مشاور املاک، اشتباهی مرتکب شد باید اشتباه 
آخرش باشد و برای همیشه از فعالیت منع شود. 
اگر تبدیل به کانون شویم با توجه به تجربه ٢۷ 
ســاله من در اتحادیه املاک، دستورالعملهای 

بازدارنده را اجرایی خواهیم کرد.

آمارهای غیررســمی از رشــد 50 
درصدی اجاره بها حکایت دارد

خســروی همچنین درباره میزان افزایش نرخ 
اجاره گفت: ســتاد کرونا میزان مجاز افزایش 
اجــاره بها را ٢۵ درصد اعلام کرد. اما هرگونه 
نرخ گذاری در بازار مســکن باعث نابسامانی 
می شــود. گفتند اجاره بها بیشتر از ٢۵ درصد 
بالا نرود اما گزارشــهای ما از رشد حدود ۵۰ 
درصدی نرخها حکایــت دارد. وقتی لبنیات و 
گوشت و شکر گران می شود و شما نرخ اجاره 

را پایین تر از تــورم ۴۴ درصد تعیین می کنید 
معلوم است که بازار به هم می ریزد.

وی با اشاره به کاهش نرخ کمیسیون مشاوران 
امــلاک از نیم درصد به ٢۵ صدم درصد بیان 
کرد: وزارت راه و شهرســازی به دولت گفت 
علت افزایش قیمت مسکن کمیسیون مشاوران 
املاک اســت. بعد حق الزحمه همکاران ما را 
نصف کردنــد. یعنی تدبیرشــان این بود که 
مشــاوران، قانون را دور بزننــد. ما باید حق و 
حقوق هر صنفی را مطابق زحماتشان بدهیم 

تا از بروز تخلفات جلوگیری شود.
رییس اتحادیه مشــاوران املاک خاطرنشان 
کرد: از زمان وزارت آقایان سعیدی کیا، نیکزاد، 
آخوندی و اسلامی همواره سعی کردیم با وزرا 
در ارتباط باشــیم که اگر حرف خوبی می زنند 
از آنها حمایت کنیم. ولی متاســفانه از زمانی 
که آقایــان آمدند به طور کلی با اتحادیه قطع 
رابطه کردند. اینکه می گویند مشاوران املاک 
باعث گرانی مسکن می شوند به درد انتخابات 
می خورد، به درد مردم نمی خورد. این را سالیان 
سال گفته اید چه دردی را دوا کرده است؟ من 
چون بخش خصوصی هستم و پشتیبان ندارم 
هرکس پیدا می شــود یک پس گردنی به ما 

می زند!

خســروی تنها راهکار ایجاد تعــادل در بازار 
مسکن را افزایش ساخت وساز دانست و گفت: 
اینکه وزارت دفاع به بحث صنعتی سازی ورود 
کرده و گفتــه که ۱٢ طبقه را در شــش ماه 
می سازیم بسیار خوب است. اگر این اقدام انجام 
شــود می توانیم کسری پنج میلیون مسکن را 
ظرف یک ســال پر کنیم. وقتی خانه ساخته 
می شود به ما می ســپارند که بفروشیم. اولین 
حرفی که مشــاور املاک به فروشنده می زند 
این است که آیا کمتر می فروشی؟ زیرا مشاور 
املاک می خواهد معامله شود تا به کمیسیون 
برسد. اما متاسفانه بازار در دست بانکها است و 
ســعی می کنند با ارایه آمار، قیمتها را افزایش 

دهند.

کاهش 40 و 56 درصدی معاملات در 
کشور و تهران

وی درباره آمار معاملات مسکن در سال جاری 
گفت: از ابتدای فروردیــن تا ۱۶ مرداد ۱۴۰۰ 
تعداد مبایعه نامه ها )قراردادهای خرید  و فروش( 
ملک ۱۷۷ هزار و ٢۷٢ فقره و تعداد اجاره نامه ها 
۳۶۴ هزار و ۸٩۰ فقره بوده که در مقایســه با 
مدت مشابه ســال قبل به ترتیب ۴۰ درصد 
کاهش و ۳۱ درصد افزایش نشــان می دهد.
رییس اتحادیه مشــاوران املاک همچنین با 
اشاره به رکود بازار مسکن در شهر تهران خبر 
داد: از یکم فروردین ماه تا ۱۶ مردادماه ۱۴۰۰ 
تعداد ٢۴ هزار و ۴۴۳ مبایعه نامه در تهران به 
امضا رسیده که در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل ۵۶ درصد کاهش یافته اســت. در مدت 
مذکور ۸۰ هزار و ۴۵٢ قرارداد اجاره منعقد شده 
که از افزایش ٢۵ درصد در مقایســه با مدت 

مشابه در سال ۱۳٩٩ حکایت دارد.
خسروی در ابتدای این نشست ضمن تبریک 
۱۷ مردادماه روز خبرنــگار گفت: خبرنگاران 
افرادی صادق، باهوش و دوراندیش هســتند 
که رسالتشان آگاهی بخشــی و شفاف سازی 
اســت. جا دارد از تلاشــهایی که در عرصه 
اطلاع رسانی، کمک به پیشرفت کشور و بهبود 

زندگی مردم انجام می دهید تشکر می کنم.

رییس اتحادیه املاک:

زورشان به ما رسید و گرانی مسکن را گردن ما انداختند!

اخبار

در حالــی که اخیرا رئیس ســازمان راهــداری از آماده 
بودن ۳۶۴۳ دســتگاه کامیون برای نوســازی و شماره 
گذاری خبر داد، روز گذشــته دقیقا همین تعداد آمار از 
گمرکات کشــور اعلام شد که با وجود مکاتبات فراوان 
و پیشنهادهای داده شده بلاتکلیف مانده و نیازمند اقدام 

عاجل برای تعیین تکلیف است.
به گزارش ایسنا، داریوش امانی، رییس سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای اواخر تیرماه امســال در مراسم 
بهره برداری از چهار طرح در حوزه های مختلف راهداری 
و حمل و نقل جاده ای اظهار کرد: ۳۶۴۳ دستگاه کامیون 
با ســرمایه گذاری حدود ٩٢۰۰ میلیارد تومان از سوی 

بخش خصوصی آماده شــماره گذاری شده است.وی 
ادامه داد: با توجه به فرسودگی ناوگان کامیون در سال 
۱۳٩۸ اقدام بزرگی در راســتای نوسازی ۵۰۰۰ دستگاه 
ناوگان از محل ماده ۱٢ حمایت از تولید بند ســه ماده 
۳۰ قانون احکام دائمی اجرایی شــد که ۳۶۴۳ دستگاه 
با ســرمایه گذاری ٩٢۰۰ میلیارد تومان توسط بخش 
خصوصی تاکنون آماده شماره گذاری است و امیدواریم 
با دستور ریاســت جمهوری در واگذاری تسریع انجام 
پذیرد.این اظهــارات در حالی صــورت گرفت که روز 
گذشــته مهرداد جمال ارونقی - معاون امور گمرکی- 
در نامه ای خطاب به فرامرز مداح -قائم مقام ســازمان 

راهداری حمل و نقل جاده ای- درباره لزوم تعیین تکلیف 
فوری بیش از ۳۶۴۳ دستگاه کامیون وارداتی رسوبی در 
گمرکات کشور نوشت: باید به قید سه فوریت کارگروهی 
متشکل از نمایندگان کلیه مراجع و سازمان های مرتبط 
تشکیل شود و مساله کامیون های رسوبی در گمرکات 
کشــور مورد رســیدگی قرار گیرد تا ضمن تدقیق در 
مشکلات مبتلابه این کامیون های وارداتی، تصمیمات 
لازم در چارچوب قوانین و مقررات موضوع اتخاذ و از در 
معرض قرار گرفتن صدها میلیون دلار سرمایه وارده به 
گمرکات جلوگیری شود. همچنین با تخلفات احتمالی در 

این خصوص به نحو مقتضی برخورد شود.

3600 کامیون وارداتی بلاتکلیف در گمرک ها چه می کنند؟

تامین مالی طرح جمع آوری فاضلاب آبادان توسط بانک صادرات ایران
 بانک صادرات ایران طی تفاهم نامه ای با شــرکت 
آب و فاضلاب خوزستان، بالغ بر چهار هزار میلیارد 
ریال اعتبار به طرح جمع آوری فاضلاب شهر آبادان 

تخصیص داد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، طی 
مراسمی با حضور حجت اله صیدی، مدیرعامل بانک 
صادرات ایران، جلیل مختار، نماینده مردم آبادان در 
مجلس، امام جمعه و فرماندار ویژه این شهرســتان، 
نخســتین تفاهم نامه تامین اعتبار بخشــی از طرح 
ســاماندهی فاضلاب شهر آبادان به مبلغ چهار هزار 
میلیارد ریال از طریق مشارکت بانک صادرات ایران 

به امضا رسید.
حجت اله صیدی، مدیرعامل بانک صادرات ایران در 
این مراسم گفت: بیش از ۱۰۰ سال است که مردم 
آبادان در جنگ نرم و جنگ ســخت تلاش کرده اند 
تا ثروت ملی نفت که استخراج آن از مسجد سلیمان 
آغاز شد، به دست خود ایرانی ها اداره شود. در دوران 
دفاع مقدس نیز این شــهر برای اســتقلال ایران و 
دفاع در مقابل بیگانــگان مقاومت کرد و مردم این 
شهر در کنار مردم سایر نقاط درگیر جنگ از شمال 
غرب تا جنوب سختی های فراوانی متحمل شدند تا 
عزت کشور حفظ شود و یک وجب از خاک ایران به 

دست بیگانگان نیفتد.
وی با گرامیداشــت یاد و خاطره شهدا و رزمندگان 
اســتان خوزســتان افزود: جنگ امروز جنگ نرم و 
جنگ اطلاعاتی و سایبری است و دشمن در تلاش 

است تا به کشور و به ویژه  خوزستان ضربه بزند.
مدیرعامل بانک صادرات ایران با بیان اینکه اصولا 
تامین مالی پروژه های عمرانــی وظیفه بانک های 
تجاری نیســت، افزود: تحریم هــای ظالمانه باعث 
شده تا امکان اســتفاده از اعتبارات بانک جهانی با 
مشکل مواجه شــود و یکی از اهداف مهم دشمنان 
این اســت که مردم را نسبت به نظام بانکی کشور 

دلسرد کنند.
وی تاکید کرد: وظیفه ماســت که برای رفع مشکل 
زیر ساخت های فاضلاب آبادان کمک کنیم و  نباید 

بگذاریم که شــرایط زندگی مردم ســخت تر شود. 
به همین دلیــل این طرح به ســرعت به تصویب 
هیئت عامل بانک صادرات ایران رســید و بانک با 
افتخــار وظیفه خود در این پروژه را عملیاتی خواهد 

کرد.
صیدی گفت: تامین مالــی پروژه هایی که به موقع 
آغاز و به موقع پایان می یابند، به ســهولت صورت 
می گیرد، آغاز این پروژه و پیشرفت مراحل آن باید 
با سرعت انجام شود و بانک صادرات ایران نیز برای 

پرداخت منابع مالی آمادگی کامل دارد.
مدیرعامل بانک صادرات ایران همچنین با تاکید بر 
اینکه آبادان یک شــهر استراتژیک و سوق الجیشی 
و مایه خیر و برکت کشــور اســت، از صنایع بزرگ 
اســتان از جمله پتروشیمی ها و پالایشی ها خواست 
تا در رفع مشــکلات و پیشبرد پروژه های عمرانی از 
جمله حل کامل مشکل شبکه فاضلاب این شهر با 

بانک صادرات ایران همکاری کنند. 

وی بــا بیان اینکه تحریم های حداکثری علیه مردم 
ما در تاریخ اقتصادی جهان بی ســابقه است، افزود: 
تلاش آمریکا برای فروپاشــی اقتصاد ایران در کنار 
شیوع بیماری کرونا مشکلات بسیاری برای کشور 
ایجاد کــرد که با مجاهدت همه مــردم و راهبری 
مقتدرانه مقام معظم رهبری از این دو گردنه بســیار 
سخت عبور کرده ایم و امروز در شرایط مناسبی قرار 

داریم.
 مدیرعامل بانــک صادرات ایران در این مراســم 
بــا بیان اینکه وظیفه ما اســت که نگذاریم مردم با 
مشــکلات  مواجه شــوند، برای تامین مالی فوری 
این پــروژه اعلام آمادگی کرد و گفت: بر اســاس 
درخواســت نماینده محترم مردم آبادان در مجلس 
شورای اســلامی از بانک صادرات ایران برای رفع 
مشکلات شــبکه آب و فاضلاب آبادان، این اعتبار 

را تخصیص دادیم.
جلیل مختار، نماینده مردم آبادان در مجلس شورای 

اسلامی نیز در این مراســم گفت: از شرکت آب و 
فاضلاب اســتان خوزســتان درخواســت می کنیم 
موضوع این تفاهم نامه را جدی بگیرند تا مشــکل 

فاضلاب مردم منطقه ما حل شود.
وی افــزود: با توجه به اعتبارهای اختصاص یافته و 
این تفاهم نامه،  لازم است پیمانکارهای قوی را پای 
کار بیاوریم تا مشکلات و چالش های آب و فاضلاب 

در سطح شهرستان آبادان را رفع کنیم. 
نماینده مردم آبادان در مجلس شــورای اســلامی 
گفت: با انعقاد این تفاهمنامه باید مناطق حاشیه ای 
و محروم در اولویت اصلاح شــبکه آب و فاضلاب 

قرار بگیرد.
امام جمعه آبادان هم در این مراســم گفت: مشکل 
اصلی شــبکه فاضلاب منطقه ما و ســایر مناطق 
فقــدان کارشناســی های دقیــق و آینده نگر برای 

زیرساخت های آب و فاضلاب است.
حجت الاســلام و المســلمین ابراهیمی پور با بیان 
اینکه چرا مناطق حاشــیه ما جــزو مناطق بحرانی 
هســتند و تا چه زمانی باید این مشــکلات وجود 
داشته باشد، افزود: این تفاهم نامه اقدام خوبی است، 

ولی اجرای آن نباید به طول بیانجامد.
فرماندار ویژه آبادان نیز در این مراســم گفت: پس 
از جنگ تحمیلی بــا وجود اختصاص بودجه فراوان 
به بخــش آب و فاضلاب،  چندین دولت گذشــته 
نتوانستند مشــکل فاضلاب در این شهر را برطرف 
کنند.ســید زین العابدین موســوی با بیان اینکه در 
بخــش آب مشــکلات به خوبی رفع شــده، اما در 
بخش فاضلاب  معلوم نیســت تا چــه زمانی قرار 
است زیرساخت ها فرسوده بمانند، افزود: شهرداری 
باید با پلمپ دریچه ها مانع از ورود آب های سطحی 
به فاضلاب شــهری شــود چرا که ایــن موضوع 
 در فصــل بارندگــی باعث مشــکلات آبگرفتگی 

در شهر می شود. 
وی ادامه داد: امیدواریم امســال مشــکلات آب و 
فاضلاب شهر رفع شــده و امضای این تفاهم نامه 

باعث پایان مشکلات آب و فاضلاب آبادان شود.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد

ثبت 19 هزار شکایت 
اینترنتی در بهار

به گفته مدیرکل حفاظــت از حقوق مصرف کننده 
رگولاتوری، در سه ماهه اول سال ۱۴۰۰، در مجموع 
۴۳ هزار و ۵۷۷ شــکایت در سامانه ۱٩۵ ثبت شده 
که از این میان، ۱٩ هزار شــکایت در حوزه اینترنت 

بوده است.
به گزارش ایســنا، سامانه ۱٩۵ با هدف پاسخگویی 
به شکایات، افزایش سطح رضایتمندی مشترکان و 
رفع مشــکلات آنان در حوزه ICT راه اندازی شده 
است. برای دسترســی راحت تر کاربران، روش های 
مختلفی برای ثبت و پیگیری شکایات در نظر گرفته  
شده که براساس آن کاربران می توانند با مراجعه به 
ســایت cra.ir.۱٩۵//:https و یا تماس با تلفن 
گویای ۱٩۵شکایت خود در حوزه ارتباطات و فناوری 

اطلاعات را ثبت کنند.
پشتیبانی و ارائه خدمات، کیفیت سرویس، مشکلات 
مالی و تعرفه، عدم آنتن دهی، پیامک متنی، خدمات 
مالکیت و ســیم کارت، تشعشــعات، ترابردپذیری، 
خدمــات ارزش افــزوده تلفن همراه و بســته های 
ترکیبی، همواره از مصداق های پرتکرار شــکایات 
ثبت شده در سامانه ۱٩۵ اســت. کاربران می توانند 
برای پیگیری شکایات ســامانه ۱٩۵ کد دستوری 
#۸۰۱۰* را شماره گیری کرده و با انتخاب گزینه ٢ 
و وارد کردن کد پیگیری که از سامانه ۱٩۵ دریافت 
کرده اند، در قالب پیامک از آخرین وضعیت شکایت 

خود مطلع شوند.
در این راســتا به نقل از ســازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی، پیمان قره داغی -مدیرکل حفاظت 
از حقوق مصرف کننده رگولاتوری- گفت: متوسط 
زمان پاسخگویی به شکایات کاربران از چهار روز در 
فروردین ماه امســال به سه روز در خرداد ماه ۱۴۰۰ 
کاهش یافته اســت و در سه ماهه اول سال ۱۴۰۰، 
در مجموع ۴۳ هزار و ۵۷۷ شکایت در سامانه ثبت، 
رسیدگی و پاسخگویی به شکایات )۱٩۵(، ثبت شده، 
که از این به ۴٢ هزار و ۶۷ شکایت پاسخ داده شده و 

۱۵۱۰ شکایت نیز در حال رسیدگی است.
وی افــزود: از تعداد کل شــکایت ها، ۱٩ هزار و ۳ 
شــکایت در حوزه اینترنت، ۷٩۳۱ شکایت در حوزه 
تلفن همراه، ۱۴ هزار و ۴۱ شــکایت در حوزه تلفن 
ثابت و ۱٩۱۳ شکایت در حوزه خدمات پستی، ۳۷۴ 
شــکایت در حوزه دفاتر پیشخوان، ٢۸۴ شکایت در 
حوزه تشعشــعات و ۳۱ شــکایت در حوزه خدمات 
ارزش افزوده ثبت شــده است. عدم تضمین کیفیت 
سرویس ارایه شده، عدم جمع آوری سرویس و ارایه 
خدمات پشتیبانی نامطلوب به ترتیب بیشترین فراوانی 

شکایات را در حوزه اینترنت دارند.
مدیرکل حفاظت از حقوق مصرف کننده رگولاتوری 
با اشاره به اینکه قطعی سیم کارت بدون اطلاع رسانی، 
عــدم آنتن دهــی شــبکه های ۳G و ۴G و عدم 
آنتن دهی شبکه موبایل، بیشترین فراوانی شکایات را 
در حوزه تلفن همــراه دارند، بیان کرد: قطع ارتباط، 
عدم تامین کابل سرقت شده و ارایه خدمات پشتیبانی 
نامطلوب نیز بیشــترین فراوانی شکایات را در حوزه 

تلفن ثابت دارند.
قره داغی بیشترین شکایات حوزه خدمات پستی را در 
حوزه پست پیشتاز، نارضایتی از رفتار پرسنل و پست 
سفارشی اعلام کرد و افزود: در حوزه دفاتر پیشخوان 
نیز بیشترین شکایات مربوط به دریافت هزینه بیش 
از تعرفه، عدم پاسخگویی و اطلاع رسانی مناسب و 
عدم توانایی و مهارت لازم و کافی می شود. عضویت 
ناخواســته در سرویس، هزینه ارایه سرویس و نحوه 
عضویت، دارای بیشترین شکایت در حوزه خدمات 
ارزش افزوده اســت و  در حوزه تشعشعات نیز تمام 

شکایات مربوط به آنتن های مخابراتی است.

گوشی های تلفن همراه آیفون، 
طعمه جاسوسان

جاسوس افزار پگاســوس پس از استقرار در گوشی 
آیفــون قربانیــان، به راحتی به لیســت مخاطبان، 
محل یابی قربانیان از طریق GPS دستگاه، دوربین،  
پیامک ها و پیغام های پیام رسان هایی چون واتس اپ 
و تلگرام، تقویم، تصاویر و میکروفون دسترسی یافته 

و از این طریق، اطلاعات خود را کسب می کند.ب
ه گزارش ایســنا، با توجه به گسترده شدن فعالیت 
جاسوس افزار پگاسوس، مرکز مدیریت راهبردی افتا، 
راهنمایی را برای تشخیص آلوده بودن گوشی های 
تلفن همراهِ دارای سیســتم iOS به جاسوس افزار 
پگاسوس منتشر کرده است. کارشناسان این مرکز 
مدیریت راهبردی افتا، در این راهنما که مشروح آن 
در ســایت افتا منتشر شده اســت، علاوه بر معرفی 
هر چه بیشتر جاســوس افزار پگاسوس و تاریخچه 
جاسوسی و چگونگی استفاده از آن، راه های ورود این 
جاســوس افزار به گوشی های تلفن همراه هوشمند، 
روند تشــخیص آلوده سازی در iOS، طرح بازیابی 
حادثه پس از آلوده ســازی، و شیوه های دفاع از خود 
را در مقابل جاســوس افزار Pegasus تشریح 
کرده اند.بدافزار پگاسوس برای جاسوسی از اطلاعات 
دارندگان گوشی های دارای سیستم iOS نیازی به 
کلیک مالکان آنها ندارد و پس از نفوذ و اســتقرار در 
گوشی قربانیان، به تمام اطلاعات و محتوایی که در 
دستگاه وجود دارد، دسترســی خواهد داشت.وزارت 
دفاع رژیم صهیونیستی، جاسوس افزار پگاسوس را 
فقط به دولت ها و نهادهــای زیرمجموعه دولت ها 
می فروشــد و حتی خریداران پس از کسب اجازه از 
این وزارتخانه صهیونیستی اجازه فروش آن را دارند، 
بر این اساس، با نگاهی منطقی می توان نتیجه گرفت 
که قطعاً مقامات و خبرنگارانی از جمهوری اسلامی 
ایران هدف و قربانی این جاسوس افزار بوده و هستند 
و کارشناسان مرکز مدیریت راهبردی افتا در این باره 
خواهان هوشیاری کامل دارندگان گوشی تلفن همراه 

آیفون تولیدی شرکت اپل هستند.

 توجه ویژه به  بلاک چین 
در تهران هوشمند

مدیرعامل فاوای شــهرداری تهران با بیان این که 
اســتفاده از فناوری های دیجیتال و تحول آفرین، 
شــرط لازم حرکت به سمت شهر هوشمند است، 
تاکید کــرد: اســتراتژی ما در تهران هوشــمند، 
به کارگیری به روزتریــن فناوری ها برای بالابردن 
کیفیت زیست شــهروندان و مدیریت بهتر شهر 

است.
به گزارش ایسنا، محمد فرجود در مراسم  افتتاحیه 
نخستین کنفرانس بین الملی بلاک چین-رمزارزها و 
اقتصاد جهانی که به صورت غیرحضوری برگزار شد، 
در خصوص کاربردهای بلاک چین در شــهرهای 
هوشــمند و همچنین نگاه برنامه تهران هوشمند 
برای اســتفاده از این فناوری توضیح داد و گفت: 
در شهر هوشمند استفاده از فناوری های دیجیتال 
و تحول آفرین، شــرط لازم حرکت به سمت شهر 
هوشمند است اما نباید هدف اصلی باشد. استراتژی 
ما در تهران هوشــمند، به کارگیــری به روزترین 
فناوری ها برای بالابردن کیفیت زیست شهروندان 

و مدیریت بهتر شهر است.
وی با بیان این که همه منابع و زیرســاخت های 
لازم برای توســعه خدمات شــهر هوشــمند در 
ابعاد مختلف، لزوما در اختیار شــهرداری نیست و 
برای اجرای آن نیازمند همکاری های بین بخشی 
گسترده ای اســت، تصریح کرد: سال ۱۴۰۰ سال 
انتهایی فاز اول برنامه تهران هوشــمند اســت 
که طی این سال ها، شــهرداری تهران موفق به 
اجرای برنامه های متنوعی در حوزه شهر هوشمند 
در حوزه هایی مانند تهران من، خدمات دیجیتال 
شــهروندی، خدمات غیرحضوری شهرســازی، 
نــوآوری، حمل ونقل  ه محــوری، توســعه  محل
هوشمند، مدیریت بحران، خدمات آتش نشانی و 

مدیریت پسماند شده است.
مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شــهرداری تهــران با تاکیــد بر توجــه ویژه به 
 بلاک چیــن در فاز دوم تهران هوشــمند که  از 
ســال ۱۴۰۱ آغاز می شود، گفت: فناوری زنجیره 
بلــوک یا بلاک چیــن کاربردهــای متعددی در 
شهرهای هوشمند دارد و سازمان فاوا نیز در حال 
برنامه ریزی و ایجاد زیر ساخت های لازم در این 
حوزه اســت، ضمن این که بهره گیری از فناوری 
بلاک چین در برنامه سوم توسعه شهر تهران نیز 

ذکر شده.
فرجود با بیان این که اسناد الکترونیک و راه اندازی 
درگاه امضــای دیجیتــال در شــهرداری تهران 
زمینه ساز استفاده از بلاک چین است، گفت: انجام 
مناقصات شــهرداری بر مبنای امضای دیجیتال 
یک گام مهم در این زمینه بوده است که طی آن 
کلیه اسناد به صورت دیجیتال امضا می شوند و از 
لحاظ امنیت و شفافیت در سطح بسیار بالاتری از 

اسناد کاغذی قرار دارند.
وی حوزه هــای مالی، بازار تهاتــر و قراردادهای 
هوشمند را به عنوان یکی از مهم ترین کاربردهای 
بلاک چین در شهرداری ها برشمرد و اظهار کرد: 
همچنان ســهم عمــده در ســاختار تامین مالی 
شــهرداری تهران را حوزه شهرسازی و عوارض 
ساخت وســاز برعهده دارد. به کمک بلاک چین 
می تــوان روش های جدیــدی را در تامین مالی 
شــهرداری و تهاتر املاک به کمک توکن بکار 

بست که تاکنون میسر نبوده است.
مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری تهران خاطرنشان کرد: یکی از مهمترین 
دغدغه های پیــش روی بکارگیری بلاک چین در 
مدیریت شــهری آن اســت که بازیگران عرصه 
بلاک چین، ضوابط و فرآیندهای درون نهادهای 
عمومی را به خوبی بشناســند و بر اســاس این 

پیچیدگی ها راه کارهای خود را ارائه دهند.
فرجود مشــخص نبودن دقیــق قوانین در حوزه 
بکارگیری بلاک چین را یکی دیگر از دغدغه های 
پیش روی مدیریت شــهری عنوان کرد و گفت: 
توسعه خدمات بلاک چین در شهرهای هوشمند، 
نیازمند فعالیت بین بخشــی است و باید در حوزه 
قوانین شفاف ســازی صورت گیرد تا بتوان شاهد 
حضور بخش های مختلف در متولی  بلاک چین در 

عرصه مدیریت شهری باشیم.
وی ابراز امیــدواری کرد طی ســال های آینده، 
به دلیل اهمیت موضوعاتی مانند شــفافیت مالی 
و تأمین مالی مبتنی بر روش های نوین، توســعه 
کاربردهای بلاک چین را در شهرها شاهد باشیم 
و اظهارکرد: سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری تهران از همکاری شرکت های بخش 
خصوصــی در اجرای پروژه های پایلوت مبتنی بر 
فناوری بلاک چین در بخش های مختلف استقبال 

می کند.

یک کارشــناس بازار کار تاکید می کند: 
دولت جدید با هر ادبیاتی که در خصوص 
تحریم ها مطرح می شــود، باید بتواند هم 
تحریم هــا را بــردارد و هــم کم اثر کند. 
این بســیار برای توسعه و رشد اقتصادی 
در کشور ضروری اســت و بدون آن، راه 
بسیار سختی برای توسعه بازار کار خواهیم 

داشت.
آخرین آمارهای منتشر شده در کشور، از 
نرخ بیکاری ۸.۸ درصدی در بهار امسال 
حکایت دارد؛ این در شــرایطی است که 
برخــی از تحلیلگران و کارشناســان، از 
واقعیت های دیگری در بازار کار رونمایی 
می کنند. به باور آنها، بازار کار کشــور در 
شرایطی قرار دارد که هم تحریم ها روی 
فضای کسب وکار به شدت اثر گذاشته و 
هم کرونا باعث شــده به صورت میلیونی 

شاغلان از بازار کار خارج شوند.
امــا با وجود این شــرایط، کارشناســان 
تاکید دارند کــه دولت جدید بدون برجام 
و در وضعیت موجود، راه بســیار سخت و 
پیچیده ای برای بهبود و توســعه بازار کار 

خواهد داشت.
در این خصوص، حمید حاج اســماعیلی 
در گفت وگــو با خبرآنلاین در پاســخ به 
این پرســش که کاهش نرخ بیکاری در 
بازار کار بدون برجام امکان پذیر اســت؟ 
می گویــد: متاســفانه آمارهایــی که در 
خصوص نرخ بیکاری به صورت رســمی 
منتشــر می شــود، نمایانگر واقعیت های 
موجود بازار کار، اقتصــاد و جامعه ایران 
نیست. در این خصوص باید ببینیم مشکل 

در کجا وجود دارد.
وی می افزاید: توجه کنید ما طی سه سال 
گذشــته که تحت فشــار تحریم ها واقع 
شدیم و طی یک ســال و نیم گذشته که 
شیوع کرونا در دنیا شکل گرفته و کشور 
مــا هم متاثر شــده، بازار کار کشــور به 
شدت کوچک شده است. به طور طبیعی 
هم تحریم و هــم کرونا محدودیت های 
بسیاری را بر کشور تحمیل کرده و باعث 
شــده ظرفیت های بازار کار ما روز به روز 

کوچک تر شود.
این کارشناس بازار کار عنوان می کند: به 
تناسب این شرایط، به دلیل بافت جمعیتی 
خاصی که کشــور دارد، ســالانه بیش از 
یک میلیون کارجو داریم و در عین حال، 
بخشی از مشاغل را به دلیل اثر تحریم ها 

و کرونا از دست داده ایم.
حاج اســماعیلی متذکر می شود: متاسفانه 
نرخ بیکاری که اخیرا اعلام شده، کاهنده 
بوده و بــه نظر من ایــن محل بحث و 
بررسی است که چطور ما نتوانستیم شغل 
جدید در کشور ایجاد کنیم. این در حالی 
است که تعدادی سالانه کارجو وجود دارد، 
پیک ورود به بازار کار را طی ۷، ۸ ســال 
اخیر در کشــور داشــتیم و هنوز هم این 
شرایط وجود دارد که افراد زیادی به دلیل 
شرایط ســنی و تحصیلات در دانشگاه، 

نیازمند ورود به بازار کار هستند.
وی تصریح می کند: متاسفانه آمارهایی که 
منتشر می شود، با واقعیت های اقتصادی و 
اجتماعی ما سازگار نیست. بنابراین همین 
موضــوع می تواند یک موضوع با اهمیتی 
باشد که چرا با وجود چنین شرایط سختی، 
نرخ بیکاری افزایش پیدا نکرده و کاهنده 

بوده است.

-رصد و اســتخراج نرخ واقعی 
بیکاری

این کارشناس بازار کار در ادامه می گوید: 
مــن فکر می کنــم ما باید حتمــا دنبال 
راهکارهای اساسی برای رصد و استخراج 
نــرخ بیــکاری برمبنــای واقعیت های 
اقتصادی و اجتماعی در کشــور باشیم تا 
بتوانیم به درستی مشکلات را درک کنیم 
و سیاســت گذاری و تصمیم گیری برای 

اتفاقات کنیم.
حاج اسماعیلی می افزاید: به هرحال توجه 
کنید کــه دولــت دوازدهــم در آخرین 
آمارهایــی که به صورت رســمی اعلام 
کرد، در جریان کرونا ٢ میلیون شغل را در 
کشور از دست دادیم؛ بدون این که بتوانیم 

شغل جدیدی به آنها اضافه کنیم.
وی تصریــح می کند: توجــه کنید که از 
گذشته تقریبا ۴ میلیون بیکار را طی یک 
دهه گذشــته داشتیم. به طور طبیعی این 
میزان بیــکاری به بالای ۵.۵ میلیون نفر 
رسیده اســت. بنابراین با آنچه که ما نرخ 
بیکاری زیــر ۱۱ درصد ذکر می کنیم، به 

هیچ وجه همخوانی و واقعیت ندارد.

-ورود خیل بیــکاران به اقتصاد 
کشور

این کارشــناس بازار کار بــا بیان این که 
بیکاری یک معضل و مشــکل جدی در 
کشــور اســت، عنوان می کند: حتما باید 
به این مســاله فکر کنیم و بتوانیم برای 
بیکاران عظیم کشور که مخصوصا طبقه 
جوانان و فارغ التحصیلان اســت، فکر و 
برنامه جدید داشته باشیم؛ به خصوص در 

دولت جدیــد که فکر می کنم بزرگ ترین 
چالش آن، اشتغال و معیشت خواهد بود.

حاج اسماعیلی می افزاید: به صورت طبیعی 
چــاره ای جز توســعه بــازار کار نداریم؛ 
توسعه بازار کار میسر نیست جز این که با 
سرمایه گذاری و طرح و برنامه اتفاق بیفتد. 
ما حتما برای این که طرحی را در بازار کار 
برای توسعه بازار کار ایجاد کنیم، باید ابزار 
آن را فراهم کنیم. یکی از اساســی ترین 
ابزارها برای توســعه بــازار کار و ایجاد 

طرح های اشتغالزا، سرمایه گذاری است.
وی متذکر می شود: با توجه به مشکلاتی 
که در کشــور وجود دارد و امکان جذب 
سرمایه خارجی به دلیل تحریم ها حداقل 
طی یک سال آینده وجود ندارد، حتی اگر 
گشایش سیاسی ایجاد شود، بنابراین باید 
از ظرفیت ها، پتانســیل ها و منابع داخلی 

استفاده کنیم.
این کارشــناس بازار کار بــا بیان این که 
دولت به درآمدهای ارزی وابسته است و 
هم اکنون در این حوزه با مشــکل روبه رو 
اســت، می گوید: چند ســالی اســت که 
بودجه با کسری جدی مواجه است. دولت 
ســیزدهم نیز با بودجه ای مواجه است که 
بیش از یک ســوم آن دچار کسری است، 
بنابراین امکان ســرمایه گذاری از طریق 
دولت و منابع بودجه را نداریم و هر گونه 
اقدامی بــدون انضباط مالی در حوزه پول 
در کشور، تورم بزرگ تر را به دنبال خواهد 
داشت. این دامن می زند به یک مشکلات 
پیچیده ای که من از آن به عنوان کلاف 
سردرگم اقتصاد در کشــور می توانم یاد 

کنم.

-رشــد اقتصادی بــدون برجام 
ممکن نیست

حاج اســماعیلی می افزایــد: اگر بخواهیم 
توســعه بــازار کار و رشــد اقتصادی که 
می تواند منجر به افزایش نرخ اشــتغال و 
کاهش نرخ بیکاری شــود را بدون برجام 
در نظر بگیریم، کار درســتی نیست. چرا 
صحیح نیســت؟ ما باید مشکلات کشور 

را در عرصه روابط خارجی برطرف کنیم؛ 
نمی توانیم کشور را توسعه دهیم، بازار کار 
را ارتقا دهیم؛ بدون این که افزایش تجارت 
خارجی را مدنظر قرار دهیم و بدون این که 
محدودیت هــای ناشــی از تحریم را که 
هزینه کســب وکار و هزینه فعالیت های 
تولیدی را در کشــور بالا بــرده، در نظر 

بگیریم.
وی تاکید می کند: بر این اساس، تحریم 
موضوع مهمی اســت و هیــچ گاه نباید 
رفع آن از دســتور کار دولت خارج شود. 
دولت باید با تمام قوا برای رفع تحریم ها 
عمل کند یا به هرحال براســاس نظراتی 
که برخی از افــراد در دولت جدید مطرح 
می کند، به دنبــال بی اثر کردن تحریم ها 

باشد.
این کارشناس بازار کار می گوید: به هرحال 
با هر ادبیاتی کــه در خصوص تحریم ها 
مطرح می شــود، اعتقــاد دارم که ما باید 
پیگیر این مســاله باشــیم و تحریم ها را 
بتوانیم کم اثر کنیم و برداریم. این بســیار 
برای توسعه و رشــد اقتصادی در کشور 
ضــروری اســت و بدون آن، راه بســیار 
ســختی برای توســعه بازار کار خواهیم 

داشت.

-وضعیت بازار کار در شرایط حفظ 
شرایط موجود

حاج اسماعیلی در ادامه عنوان می کند: به 
طور قطع اگر این شــرایط تداوم پیدا کند 
که تحریم ها پابرجا بماند، چاره ای نداریم 
جز این که مشکلات را با افکار و امکانات 
و ابــزار داخلی حل و فصــل کنیم. البته 
همزمان بایــد برای رفع تحریم ها تلاش 
کنیــم، چون من فکر می کنم بیش از ۶۰ 
درصد مشکلات کشــور ناشی از شرایط 

تحریمی است.
وی ادامــه می دهد: در این شــرایط، ما 
حتمــا باید واکسیناســیون را در کشــور 
ســریع تر به صورت فراگیر انجام دهیم، 
چــون بخش های گردشــگری، خدمات 
و حمل ونقل آســیب دیده است و بخش 

زیادی از اشــتغال که روی نرخ بیکاری 
تاثیر داشــته، بخش خدمات بوده است. 
این اولویت دولت ســیزدهم باید باشد و 
باید بتواند در یکی دو ماه ابتدایی کار خود، 
مساله واکسیناســیون را در کشور کامل 
انجام دهد تا از فضای ســخت و شکننده 

رهایی پیدا کنیم.
این کارشــناس بازار کار تصریح می دهد: 
در درجه دوم بــرای کاهش نرخ بیکاری 
و بهبود شرایط اقتصادی، باید حتما دنبال 
حل مشــکل نقدینگی بنگاه های کشور 
باشیم؛ بیماری ای که سال های سال است 

که بنگاه های تولیدی از آن رنج می برد.
حاج اسماعیلی متذکر می شود: نرخ بالا و 
دسترسی بسیار سخت به منابع مالی برای 
گردش نقدینگی، یکی از کارهایی اســت 
که حتما باید مدنظر قــرار گیرد. بنگاه ها 
نباید رقیب بازارها باشند و باید در خدمت 
بازار باشــند. اگر تغییری صورت نگیرد، 
مطمئن باشید گشایشی در بازار کار ایجاد 

نمی شود.
وی می گویــد: در مرحله بعــدی باید از 
طریــق کمیســیون ها و کمیته هایی که 
شــکل گرفته، باید برای رفــع موانع در 
کشــور فعال نگه داریــم و تقویت کنیم 
کــه ســراغ بنگاه های کشــور بروند که 
ظرفیت هایشــان کاهش پیدا کرده است 
یا دچار مشکل هستند و خاموش شده اند.

این کارشــناس بازار کار عنوان می کند: 
تــا زمانی که مشــکل تحریم هــا وجود 
داشته باشــد، باید بنگاه های متعدد را در 
بخش های مختلف بتوانیم هم تاســیس 
کنیم و هم در عیــن حال بتوانند به ارائه 

خدمات در کشور ادامه دهند.
حاج اســماعیلی تصریح می کند: در آخر 
اشاره می کنم به بازارهایی که در اطراف 
کشــور وجود دارد؛ چون دسترسی مان به 
بازارهای دورتر به دلیل تحریم ها سخت 
شده است. بخشــی از خدمات و تولیدات 
کشــور می تواند در بازارهای همســایه 
عرضه شــود که هم ارزآوری برای کشور 
دارد که دولت به شــدت بــرای جبران 
کســری بودجه به آن وابسته است و هم 
در عین حال می تواند بنگاه های کشور را 

سرپا نگه دارد.
وی متذکر می شــود: تجربه نشــان داده 
که اگــر بنگاه ها بازار صادراتی نداشــته 
باشــند، در درازمدت با مشــکل مواجه 
می شــوند و منحل و خاموش می شوند. 
ما بایــد بازارهایی فراتر از داخل نیز برای 
تولیدکنندگان ایجاد کنیم و دولت می تواند 

شرایط بازارهای صادراتی را مهیا کنیم.
این کارشــناس بــازار کار خاطرنشــان 
می کند: همه این مواردی که عنوان کردم، 
هم به توسعه و هم پایداری بازار کار منجر 
می شود. به این شکل نرخ بیکاری در یک 
حد معقول کنترل می شــود. ما در خارج 
از فضای برجام، باید پیگیر این مســایل 

باشیم.

تحلیل یک کارشناس بازار کار از آینده کشور در شرایط ادامه تحریم ها

پیش بینی رشد اقتصادی و اشتغال بدون برجام 

اخبار

اخراج 80 نفر از کارمندان گوگل برای جاسوسی از کاربران
گــوگل دهها کارمند خود را به دلیل سوءاســتفاده 
از ابزارهــای داخلی برای دسترســی به اطلاعات 

کاربران اخراج کرده است.
به گزارش ایســنا، وب سایت وایســز مادربرد در 
گزارشی با اشــاره به اســناد داخلی گوگل درباره 
این تحقیقات نوشــت: در بعضی از موارد کارمندان 
گوگل با استفاده از ابزارها که برخلاف سیاستهای 
گوگل بوده، از کارمندان دیگر جاسوسی کرده اند.

طبق اســناد مشاهده شده توســط مادربرد، گوگل 
ســال میلادی گذشته ۳۶ کارمند را اخراج کرد که 
بیشتر آنها به شکل نادرستی از اطلاعات محرمانه 

اســتفاده کرده بودند به عنــوان مثال اطلاعات را 
با افراد خارج از شــرکت در میان گذاشــته بودند. 
این شــرکت ۱۸ نفر را در ســال ٢۰۱۸ و ٢۶ نفر 
را در ســال ٢۰۱٩ بــه دلایل مربوط بــه امنیت 
اخــراج کرده بود.ســخنگوی گوگل به اینســایدر 
گفت: ما دسترســی کارمندان را از طریق شماری 
از حفاظتهای رایج صنعت به شــدت محدود کرده 
ایم که شامل محدود کردن دسترسی به اطلاعات 
کاربران بــرای افراد لازم، الزام به داشــتن دلیل 
موجه برای دسترســی به چنین اطلاعاتی، بازبینی 
چند مرحلــه ای پیش از موافقت با دسترســی به 

اطلاعات حســاس و مونیتورینگ موارد غیرمعمول 
دسترسی و تخلفات اســت.این خبر پس از انتشار 
کتاب جدیدی اعلام شــد که در آن به سوءاستفاده 
مشابه کارمندان گوگل از اطلاعات کاربران اشاره 
شده اســت.در کتاب »حقیقت زشت: جنگ داخلی 
فیس بوک برای حاکمیت« آمده است« فیس بوک 
۵٢ نفر را در فاصله سال ٢۰۱۴ تا اوت سال ٢۰۱۵ 
به دلیل دسترســی به اطلاعات شخصی کاربران 
به دلایل شــخصی، اخراج کــرد. یک مهندس از 
دسترســی خود به اطلاعات کاربــران فیس بوک 

برای ردیابی یک زن استفاده کرده بود.

مدیرکل دفتر خدمات فنی و مهندسی سازمان توسعه تجارت تاکید کرد:

۱۱ اقدام برای حمایت از صادرکنندگان خدمات فنی و مهندسی
 مدیرکل دفتر توسعه صادرات خدمات سازمان توسعه تجارت با برشمردن ۱۱ 
اقدام انجام شده در راستای حمایت از صادرکنندگان خدمات فنی و مهندسی 
بر آمادگی همه ارکان و ابزارهای موجود به منظور حمایت از حضور شرکت های 

ایرانی در بازارهای هدف تاکید کرد.
»ســهراب ســلیمی« در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: حمایت از 
راهبرد توســعه صادرات کشور به عنوان لازمه و مکمل حمایت از تولید ملی 
امری اســت که همواره مورد تایید سیاست گذاران اقتصادی کشور بوده و در 

طول برنامه های مختلف توسعه اقتصادی کشور مد نظر قرار گرفته است.
وی بیان داشــت: میزان موفقیت و درجه تحقق اهــداف برنامه های مذکور 
وابســته به عوامل مختلفی اســت که از آن جمله می توان به تسهیل فضای 
کســب وکار داخل کشور، توسعه مناسبات سیاسی و دیپلماتیک با کشورهای 
هدف و جذب سرمایه گذاری خارجی و البته وجود بخش خصوصی قدرتمند و 
رقابت پذیر شامل بنگاه های اقتصادی بهره ور، کنسرسیوم های قدرتمند صادراتی 

و تشکل های فراگیر حرفه ای در داخل کشور اشاره کرد.
این مسوول ادامه داد: از سوی دیگر، در ادبیات اقتصادی امروز نیز تعریف نقش 

دولت ها در اقتصاد از تصدی گری یا توزیع کننده مشوق ها و یارانه ها به دولت 
تسهیل گر تغییر یافته است و بر این اساس نمی توان و نباید کاهش صادرات در 
هر بخش را فقط نتیجه کوتاهی دولت ها یا نبود حمایت ها انگاشت.وی درباره 
ادعای مطرح شده از سوی برخی مبنی بر اینکه توان کشور ترکیه در خدمات 
فنی و مهندسی پایین تر از کشــورمان است، گفت:  این مساله باید بر اساس 
شاخص های موجود و ظرفیت های بالفعل مورد ارزیابی قرار گیرد، همچنان که 
زیرســاخت صنعتی کشور ترکیه که از سال ۱٩۸۶ میلادی با برنامه و ضابطه 
مشخصی دنبال شده، همواره پشتوانه صادرات محصولات صنعتی و صادرات 
خدمات فنی و مهندسی این کشور بوده و این کشور در اغلب بازارهای صادرات 
خدمات فنی و مهندســی در کشورهای مختلف جهان به عنوان رقیب جدی 

کشورمان حضور داشته و دارد.
اشاره سلیمی به گفت وگوی منتشر شده از دبیر انجمن صادرکنندگان خدمات 
فنی و مهندســی با ایرنا در روز پنجشنبه هفته گذشته است. اصل مصاحبه را 

اینجا بخوانید.
مدیرکل دفتر توســعه صادرات خدمات سازمان توســعه تجارت ایران اظهار 

داشت: صادرات خدمات فنی مهندسی کشورمان در سال ۱۳٩۰ به رقم چهار 
میلیارد و ۱۱۸ میلیون دلار رســید و در واقع بســتر محیطی و زمانی شکل 
گرفتن این حجم از صادرات خدمات فنی و مهندسی در دورانی بود که موضوع 
تحریم سیســتم بانکی کشور، به شکل کنونی مطرح نبود و ضمانت نامه های 
بانکی صادره به نفع پیمانکاران کشور که برنده مناقصه شده بودند، به راحتی 

پذیرفته می شد.
وی بیان داشت: با اینکه محدودیت های ناعادلانه تعریف شده برای کشورمان در 
عرصه بین الملل همچنان وجود دارد، اما حمایت دولت از پیمانکاران دست اول 
و دست دوم در چارچوب محدودیت های بودجه ای کشور همچنان وجود داشته 
است.سلیمی افزود: پذیرفتن فعالیت صادراتی شرکت های پیمانکار دست دوم 
به منظور معافیت های مالیاتی، معافیت ٩۰ درصدی در تعهد بازگشت ارز حاصل 
از صادرات، صدور گواهی صادرات خدمات برای این شرکت ها، اطلاع رسانی 
مستمر فرصت های مناقصه ها و پروژه های خارجی، حداکثر همکاری در اجازه 
خروج موقت ماشین آلات لازم برای اجرای پروژه های خارجی، اجازه صادرات 
قطعی برای ماشین آلات فرسوده شده در جریان اجرای پروژه های ایرانی، اجازه 

ورود به کشور برای ماشــین آلات خریداری شده در کشور هدف، تخصیص 
و تمدیــد اعتبار ٢۰۰ میلیون دلاری اعطایی به صادرکنندگان خدمات فنی و 
مهندســی به کشور عراق، اعزام رایزنان بازرگانی تازه نفس به بازارهای هدف 
اصلی، قــرار دادن گروه صادرات خدمات فنی و مهندســی به عنوان بخش 
اولویت دار در بســته مشوق های صادراتی ســال ۱۴۰۰ و قرار دادن موضوع 
صادرات خدمات فنی و مهندسی در دستور کار شورای عالی صادرات کشور در 

چندین نوبت، از جمله اقدامات جاری دولت در این شرایط است.
وی ادامه داد: با توجه به مشکلات فعلی حاکم بر فضای اقتصاد و تجارت کشور، 
لازم است تشکل های فعال در زمینه صادرات خدمات فنی و مهندسی کشور، 
ضمن استفاده شجاعانه و حداکثری از فرصت عضویت در کارگروه ماده ۱٩ و 
سایر شوراهای سیاست گذاری در این حوزه، با اتحاد و انسجام و ارائه برنامه های 
راهبردی و عملیاتی متکی بر آمار درست و ظرفیت های واقعی خود و کاهش 
رقابت مخرب در بازارهای هدف، زمینه حضور فعال تر شرکت های خدمات فنی 
و مهندسی ایرانی در فرصت های مختلف اعم از بازارهای قبلی نظیر عراق و 

افغانستان، سوریه، آسیای مرکزی و فرصت های طلایی جدید را فراهم کنند.
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شهرستان اخبار

خبر

مدیرعامل خانه مطبوعات استان:
کرمانشاه 800 »فعال 

رسانه ای« دارد

 : محمدی-خبرنگارمملکت  -فریــده  کرمانشــاه 
مدیرعامل خانه مطبوعات اســتان کرمانشاه گفت: 
طبق برآوردها هم اکنون حدود 800 فعال رسانه ای 

در رسانه های رسمی استان فعالیت دارند.
وحید نیشابوری به مناسبت روز خبرنگار)17 مرداد( 
با اشــاره به افزایــش تعداد خبرنگاران اســتان در 
سالهای اخیر گفت: با توجه افزایش چشمگیر رسانه 
ها، برآورد می شــود هم اکنون حــدود 800 نفر در 
استان کرمانشاه در رسانه های رسمی شامل دفاتر 
خبرگزاری ها، نشــریات محلی، پایگاه های خبری 
و نمایندگی نشــریات سراسری مشغول به فعالیت 

باشند.
وی افزود: از این تعداد با توجه به شرایط عضویت در 
خانه مطبوعات بر اساس اساسنامه، هم اکنون 120 
نفر که فعالان رســانه ای محسوب می شوند عضو 

خانه مطبوعات استان هستند.
نیشابوری نداشتن امنیت شغلی و بیمه را مهم ترین 
مشکل خبرنگاران کشور عنوان کرد و افزود: اصولا 
حوزه خبرنگاری در کشــور از دیر باز با مشــکلات 
بسیاری روبرو بوده که نداشتن امنیت شغلی و نبود 

بیمه از مهمترین این مشکلات است.
وی افزود: همچنین پایین بودن دســتمزدها و نیز 
عدم حمایت های صنفی از جمله دیگر مشــکلات 

جامعه خبرنگاران است.
نیشابوری به شرایط اقتصادی نامطلوب جامعه هم 
اشاره کرد وافزود: با توجه به شرایط بد اقتصادی هم 
اکنون مشکلات این قشر از جامعه به حدی رسیده 
که طی دو سه سال اخیر شاهد بیکاری و تغییر شغل 

تعداد زیادی از خبرنگاران و اهالی رسانه بوده ایم.
مدیرعامل خانه مطبوعات استان کرمانشاه به اثرات 
منفی شــیوع کرونا بر شرایط کاری خبرنگاران هم 
اشاره کرد و افزود: متاسفانه مانند بسیاری صنوف، 
حوزه رسانه هم از تبعات این ویروس در امان نمانده 
و کرونا باعث بروز مشــکلات و صدمات بسیاری 

برای حوزه رسانه شده است.
وی افزود: کرونا مشکلات حوزه رسانه را مضاعف 
و بدنه ضعیف رســانه ها را ضعیفتر کرده، تا جایی 
که طی دو سال گذشته شــاهد تعطیلی تعدادی از 

رسانه ها به ویژه نشریات بوده ایم.

ذخیره سازی 3هزار تن برنج 
و شکر در لرستان 

خرم آباد -خبرنگارمملکت :  مدیرکل غله و خدمات 
بازرگانی لرســتان گفت: 2 هزار تن برنج و یکهزار 
تن شــکر به منظور تنظیم بازار محرم و صفر در 

استان ذخیره شده است.
حجت الله بیرانوند با اعلام این خبر به رســانه ها 
افزود: میزان ذخایر کالاهای اساســی در انبارهای 
اســتان مطلوب اســت و هیچگونــه کمبودی در 

خصوص تامین وتوزیع این اقلام وجود ندارد.
وی همچنین اضافــه کرد:  تاکنون 117 هزار تن 
گندم از کشاورزان لرستانی خریداری شده است و 
پیش بینی می شود تا پایان مهرماه این مقدار خرید 

به 1۵0 هزار تن برسد.
بیرانونــد بــا بیان اینکــه ۴۴ مرکــز،  محصول 
کشــاورزان اســتان را خریداری می کنند تصریح 
کرد: دولت امســال در اقدامی بی سابقه نرخ خرید 
تضمینی گندم را به ازای هــر کیلوگرم پنج هزار 

تومان اعلام کرده است.
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی لرســتان افزود: 
مطالبــات گندمکاران  تا 12 مرداد ماه تســویه و 
تاکنون بیش از ۵00 میلیارد تومان به آنان پرداخت 

شده است.
پارســال 287 هزار و ۹۳0 تــن انواع گندم دوروم 
و معمولی از کشــاورزان اســتان خریداری و 722 
میلیارد و 8۶۵ میلیون و ۶00 هزار تومان مطالبات 

گندم کاران تا شهریور پرداخت شد.
ســطح زیرکشــت گندم دیم و آبی در اســتان به 
ترتیــب 1۹۵ هزار و 200 هکتار و ۴۵ هزار و ۵00 

هکتار است.
همچنین امســال سطح زیر کشت کلزا در لرستان  
2 هزار و 1۵0 هکتار شامل 2 هزار و ۵0 هکتار آبی 
و 100 هکتار دیم است که با توجه به خشکسالی 
پیش بینی شــده میزان برداشت از این سطح، سه 

هزار تن باشد.

رئیس شورای ششم شهر کرج  
روند خدمت گزاری به مردم 

تسریع می شود

البرز-تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت : 
رئیس شورای ششم شــهر کرج با اشاره به اینکه 
به مردم وعده داده ایم در امر خدمت گزاری تسریع 
شــود، گفت: از امروز به عنوان مدیرانی جهادی به 

شهر خدمت خواهیم کرد.
 جواد چپرداردر مراسم معارفه سرپرست شهرداری 
کرج، گفت: علی کمالی زاده شهردار سابق به دلیل 
کسالت در این جلســه حاضر نیست، از زحماتش 
قدردانــی کنیم و برایش طلــب صحت و عافیت 

داریم.
وی بــا تأکید بر اینکه هم زمان بــا تحلیف دولت 
مردمی و انقلابی وارد میدان خدمت شده ایم، گفت: 
امیدواریم در پارلمان محلی خدماتی ارزشــمند را 

ارائه کنیم.
رئیس شورای ششم شهر کرج بابیان اینکه مدیریت 
شــهری در خط اول دولت انقلابی و مردمی است، 
گفت: مادامی که ما به مــردم در عمران و آبادانی 
شهر خدمات شایسته ندهیم، اهداف دولت کارآمد، 

محقق نخواهد شد.
چپردار با تأکید بر اینکه برنامه های شــورای شهر 
کرج باید در راستای آبادانی و خدمت به مردم این 
شهر باشد، گفت: امیدواریم خداوند به برکت دعای 
شــهدا به ما توفیق دهد تا در این دوره بر اســاس 

قانون، مقررات و تعهد به مردم ادای دین کنیم.
وی اضافــه کرد: انتظــار داریم کــه فعالیت های 
شــهرداری حتی برای یک ســاعت تأخیر نداشته 
باشد، شــعارها و وعده هایی به مردم داده شده که 

چشم انتظار تحقق آن هستند.
رئیس شــورای شــهر کــرج بابیان اینکــه اگر 
می خواهیم رویه فساد ســتیزی داشته باشیم باید 
نظارتی شفاف و انقلابی داشــته باشیم، گفت: در 
این راستا اهتمام ویژه ای داریم زیرا خواست مردم 
از ما همین امر است تا بتوانیم مشکلات آن ها را با 

یک رویه صحیح حل کنیم.
چپــردار بابیان اینکه انتظار و نــگاه مردم به دوره 
ششــم شورای اسلامی شــهر کرج متفاوت است، 
گفت: از اعضا و بدنه شهرداری و کارکنان مدیریت 

شهری می خواهیم در همین مسیر گام بردارند.
وی با تأکید بر اینکه باکســی کینه ورزی شخصی 
نداریم، گفت: درعین حال با احدی عهد اخوت هم 
نبســته ایم و مبنای ما قانون، انقلابی گری، فساد 

ستیزی، عمل گرایی و مردم داری است.
رئیس شورای شهر کرج اضافه کرد: خدا را شاکرم 
پس از ســال ها توفیق مجــدد قرارگیری در کنار 
مدیران خدوم شهرداری به عنوان دوستانی قدیمی 

نصیبم شده است.
چپردار تأکید کرد: به نیابت از تمامی اعضای شورا 
از تمامی معاونین، مدیران کل، روسای سازمان ها 
و مناطق، نیروها و کارگرانی که موجب پیشــرفت 

شهر شده اند، قدردانی می کنم.
وی در بخش دیگری از شهدای ارجمند شهرداری 
یادکرد و گفــت: امیدوارم دعای خیرشــان بدرقه 

راهمان باشد.
رئیس شورای شهر کرج با اشاره به اینکه به مردم 
وعده داده ایم در امر خدمت گزاری تســریع شــود، 
گفت: از امروز به عنوان مدیرانی جهادی به شــهر 

خدمت خواهیم کرد.

 مدیرکل بیمه سلامت گیلان
مطالبات سال ۹۹ موسسات 

 طرف قرارداد بیمه سلامت
تسویه شد

رشت - قاسمی-خبرنگارمملکت :
مدیرکل بیمه سلامت گیلان گفت: تمامی مطالبات 
سال ۹۹ موسسات خصوصی و دولتی طرف قرارداد 

با بیمه سلامت استان تسویه شده است.
دکتر جمشید محمدی  افزود: در سال جاری افزون 
بر ۳1۴ میلیارد ریال به موسســات و مراکز درمانی 
طرف قرارداد با بیمه ســلامت استان »بابت ارایه 
خدمات درمانی به بیمه شــدگان« پرداخت شــده 

است.
وی اظهار داشــت: ایــن مبلغ به مراکــز دولتی 
دانشگاهی، غیردانشگاهی و خصوصی بهداشتی و 

درمانی پرداخت شده است.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان با بیان اینکه در سال 
جاری 270میلیارد ریال از مطالبات ســطح مراکز 
روستایی خدمات بیمه ســلامت نیز پرداخت شد، 
اضافه کرد: در پرداخت مطالبــات مراکزی که به 
روش الکترونیکی نســخه نویسی انجام می دهند 

به روز هستیم و تاخیری در پرداختی ها نداریم.

اراک - صفایی-خبرنگارمملکــت : رئیــس 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان 
مرکزی گفت: 22۵ جواز تاســیس واحدهای 
صنعتی امســال در نقاط مختلف این استان 
صادر شده اســت که این شاخص نسبت به 

مدت مشابه قبل رشد قابل توجهی دارد.
برآورد  افزود:  »ســعید جعفری کرهرودی«  

سرمایه   برای اجرای این مجوزهای صنعتی 
در اســتان مرکزی 12۶ هزار و ۳22 میلیارد 
ریال  اســت و در صورت تحقق آن ها هفت 
هزار و ۹۳7 فرصت شــغلی در استان ایجاد 

می شود.
وی با بیان اینکه شهرستان ساوه با ۵۵ جواز 
تاسیس بیشترین امتیاز را امسال در شاخص 

مذکور دارد، اظهار داشت: شهرستان خنداب با 
یک جواز تاسیس کمترین شمار مجوزهای 
صنعتی صادره استان را در سال جاری به خود 

اختصاص داده است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
مرکزی بیان کــرد: 10۵ پروانه بهره برداری 
صنعتی نیز امسال در استان مرکزی صادر شد 

که در صورت تحقق این مهم یک هزار و ۳17 
فرصت شغلی جدید در استان ایجاد می شود.

جعفــری کرهــرودی ادامــه داد: مجموع 
ســرمایه گذاری در پروانه هــای بهره برداری 
استان مرکزی امسال ۳2 هزار و ۳۹8 میلیارد 
ریال است که به لحاظ سرمایه گذاری نسبت 
یه مدت مشابه قبل آن ۴18 درصد رشد دارد.

بیش از 2 هزار و 800 واحد صنعتی کوچک، 
متوســط و بزرگ در نقاط مختلف اســتان 

مرکزی فعالیت می کنند.
اســتان مرکزی دومین قطــب صنایع مادر 
تخصصی و قطب چهارم صنعت کشور است 
و از نظر تنوع محصولات صنعتی در کشــور 

آوازه دارد.

 صدور225 جواز تاسیس واحدهای صنعتی در استان مرکزی 

اخبار

شیراز-چراغی-خبرنگارمملکت :رئیس خانه صنعت معدن 
و تجارت فارس با تاکید بر اینکه جذب ســرمایه گذار در 
حوزه گردشــگری در دستور کار شورای ششم شیراز قرار 
گیــرد، گفت: با برنامه ریزی و اعمال سیاســت درســت 

می توان گام های بزرگی در زمینه گردشگردی برداشت.
سهراب شرفی در دیدار با رئیس جدید شورای شهر شیراز، 
ضمن تاکید بر تعامل سازنده و موثر بین این دو نهاد گفت: 
خانه صمت فــارس آمادگی دارد تــا در زمینه طرح های 
اشتغالزا و سرمایه گذاری در شیراز با شورای شهر همکاری 

کند.
 او افزود: اســتان فارس و بالاخص شــهر شیراز پتانسیل 
بسیار زیادی برای جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی 
در حوزه هــای مختلف دارد و با توجــه به اینکه صنعت 

گردشــگری یکی از مزیت های اصلی توســعه اقتصادی 
این استان است اما متاسفانه در سالهای گذشته کمتر مورد 
توجه قرار گرفته است که باید در دولت جدید و دور جدید 
شوراهای شهر شــاهد سیاستگذاری های متفاوتی در این 

حوزه باشیم.
رئیس خانــه صنعت، معدن و تجارت فارس با بیان اینکه 
باید به صورت جدی به این موضوع پرداخته شــود، گفت: 
با برنامه ریزی و اعمال سیاست درست می توان گام های 
بزرگی در زمینه گردشگردی، گردشگری سلامت و سایر 

زمینه های اشتغال زا و پر رونق برداشت.
شــرفی در ادامه اظهار کرد: فارس داشــته های ارزشمند 
فراوانی دارد که هر یک از ابعاد صنعت گردشــگری این 
اســتان می تواند ثروت آفرین باشد و دولت و شورای شهر 

جدید باید برای این مهم برنامه داشته باشند و خانه صمت 
اســتان نیز در این زمینه آمادگی دارد تا با شــورای شهر 

همکاری کند.
مهدی طاهری، رئیس شورای ششم شهر شیراز نیز در این 
جلسه با بیان اینکه در شیراز نگاه به سرمایه گذار سیاسی 
شده تا اقتصادی، گفت: اقتصاد مقاومتی یعنی کار مردم را 
به مردم واگذار کردن؛ باید در عمل نشــان داد و امیدواریم 
که شورای ششم به این سمت برود و با عدم نگاه سیاسی 
به شهر وامدار به خطوط سیاسی نباشند و تمام تلاششان  

را برای آرامش مردم بگذارند.
او عنوان کرد: شأن شیراز چیزی که در حال حاضر می بینیم 
نیست و این کلانشهر ظرفیت های بسیار بزرگی دارد که 
از آن استفاده نشده و باید با مدیریت صحیح و هم افزا به 

این مهم دست پیدا کرد، چرا که در شرایط فعلی راهی جز 
هم افزایی نیست و باید تمام دستگاه ها کنار هم بایستند تا 

شیراز در یک تراز بزرگ قرار بگیرد

رئیس خانه صمت فارس

جذب سرمایه گذار در حوزه گردشگری اولویت شورای ششم شیراز باشد

خبر

مدیرعامل شرکت پالایش نفت تبریز

 پالایشگاه تبریز برای قرارگرفتن در بین 
۱۰ شرکت برتر آسیا گام برمی دارد

تبریز - فرحان-خبرنگارمملکت :مدیرعامل شرکت پالایش نفت تبریز اعلام کرد: پالایشگاه تبریز با ظرفیت تولید 
110هزار بشکه نفت خام در روز، برای قرار گرفتن در بین 10 شرکت برتر آسیا گام برمی دارد.

غلامرضا باقری  اظهار کرد: در راستای آغاز دور دوم برنامه ریزی راهبردی شرکت پالایش نفت تبریز از نیمه دوم 
سال 1۳۹۹، این شرکت گام های خود را برای قرار گرفتن در بین 10 شرکت پتروپالایش برتر آسیا برداشته است 
و به واسطه ظرفیت تولید روزانه،  هفت درصد از توان تصفیه نفت خام کل کشور را برعهده دارد و مضاعف بر آن 

بخشی از سوخت مورد نیاز شمال غرب کشور از سوی این شرکت تامین می شود.
وی افــزود: گاز مایــع، بنزین یــورو ۵، نفت گاز معمولی، نفــت گاز یورو ۵، نفت کوره، ســوخت هواپیما به 
عنوان محصولات اصلی این شــرکت بوده و اکنون محصولات ویژه این شــرکت پتروپالایشــی را نفتای 
ســبک، V.B، گوگرد گرانــول، اتان، بوتان، هگــزان، لوبکات، روغــن پایه، آیزوفید، آیزوریســایکل، حلال 
 نفتــی ۴0۶-۴0۴-۴02، بنزن، قیر، ریفورمیت، ســبد محصــولات روغن )1۵ نــوع(، ضدزنگ و ضدیخ ت

شکیل می دهند.
وی همچنین گفت: شرکت پالایش نفت تبریز به واسطه فعالیت خود در شرکت اصلی و شرکت های تابعه خود 
موفق شد تا در سال 1۳۹۹ به ازای هر سهم از سود ۵هزار و 8۳۴ ریالی برخوردار شود این درحالیست که سود 

این شرکت درسال 1۳۹8، یک هزار و 10 ریال بود.
وی با اشاره به تدوین برنامه ریزی راهبردی شرکت پالایش نفت تبریز در سال 1۳۹۴، اظهار کرد: دور دوم برنامه 
ریزی راهبردی شرکت از نیمه دوم سال 1۳۹۹ آغاز شده و در این راستا شرکت به منظور تامین خوراک، تولید 
و عرضه فرآورده های نفتی مورد نیاز مشتریان با استانداردهای کیفی روز،  توسعه پایدار و سیستمی کسب و کار 
از طریق  مدیریت زنجیره تامین، معماری برند و ارتقاء  کیفی محصولات با تاکید بر توانمندی های داخلی این 

اقدامات را در دستور کار خود قرار داده است.

پیام مدیرعامل ذوب آهن اصفهان به مناسبت روز خبرنگار

خبرنگاران ؛ دیده بانان تولید ملی
اصفهان-احسان عالیخانی-خبرنگارمملکت : 

17مرداد ، روز ارج نهادن به تلاشــگران عرصه رسانه است که با 
آگاهی و قلم خود ، همچون چشم و گوش جامعه عمل می کنند و 

مردم سالاری را تضمین می نمایند . 
خبرنگاران در سال جاری که به تدبیر مقام معظم رهبری با نام تولید 
، پشتیبانی ها ، مانع زدایی ها نامگذاری شده است و همچنین در 
سال های اخیر که عرصه تولید ، محور اصلی فعالیت های کشور 
بوده است ، همچون دیده بانان تولید ملی هستند و هر جا که زنجیره 
تولید کشور با مشکلی مواجه است ، قلم خبرنگاران در مقام پشتیبان 
وارد عمل می شود و با بیان مشکلات و آسیب ها و با مطالبه گری ، 
مسئولین را در مقام پاسخگویی به افکار عمومی می نشاند تا گزندی 

به عرصه حیاتی تولید وارد نشود . 
اصحاب رسانه هوشمند و متعهد کشور ، علاوه بر بیان انتقادات و مطالبه گری ، به خوبی دستاوردها و نتایج مهم بخش صنعت و اقتصاد کشور را 

نیز منعکس می سازند تا  فعالان عرصه صنعت را دلگرم ساخته و  نشاط و امید را به جامعه تزریق نمایند. 
در شرایط کنونی که با تحریم های ظالمانه مواجه هستیم و صنعتگران کشور با الهام از اقتصاد مقاومتی ، تمام تلاش خود را برای بی اثر ساختن 
توطئه های دشمنان در عرصه های اقتصادی  می نمایند ، هیچ ارگانی همچون رسانه نمی تواند حامی دلسوز این پیکار و جهاد اقتصادی باشد . 
خبرنگاران با روایت گری این مقاومت جانانه که در دل خود دستاوردهای مهم همچون بومی سازی ، اتکا به جوانان ، رونق تولید ملی و .... را به 
همراه داشته است ، این دستاوردها و میراث گرانبها را که رنگ حماسه دارد ، به نسل های آینده منتقل می سازند تا آنها نیز بدانند که هیچ دستاورد 

مهم و پایداری حاصل نمی شود مگر با اتکا به بازوی توانمند جوانان ایرانی . 
در این روز گرامی ، یاد شهدای خبرنگار به ویژه شهید محمود صارمی را گرامی می داریم و تلاش بی وقفه همه اصحاب رسانه را ارج می نهیم .با 

تبریک این روز خجسته به همه کنشگران عرصه رسانه، توفیق روز افزون آن ها را آرزومندم .
منصور یزدی زاده )مدیرعامل ذوب آهن اصفهان(

اصفهان-احسان عالیخانی-خبرنگارمملکت : 
برای اولین بار در کشــور تلاشگران ذوب آهن اصفهان در 
کارگاه نــورد ۶۵0 یا همان کارگاه تولید ریل ملی موفق به 
تولید ریل ۵۴E1 مطابق با استاندارد  EN-1۳۶7۴برای بهره 

برداری در متروی کلان شهر تهران شدند . 
 مهرداد تولائیان معاون بهر برداری ذوب آهن اصفهان در 
این خصوص گفت : پیرو تولیدات ریلی ذوب آهن ، از جمله 
ریل هــای  ۶0E1 و U۳۳ برای خطــوط راه آهن ، ریل  

S۴۹ برای متروی بهارســتان ، ریل R18 برای معادن و 
ریل زبانه سوزن ، 12 مردادماه ریل 54E1  نیز برای مترو 
کلان شهر تهران تولید شد تا کشور از واردات این نوع ریل 
بی نیاز شود .وی با اشاره به کیفیت مطلوب ریل ذوب آهن 
اصفهان که در خطوط ریلی کشور به کارگرفته شده است ، 
افزود : ریلی که امروز تولید شد ، پس از کنترل ، بازرسی و 
بارگیری برای مترو تهران که حجم بالایی از مسافر را دارد 
و از حساسیت ویژه ای برخوردار است ،ارسال می شود .علی 

عبدالله پور مدیرعامل شــرکت بهره برداری راه آهن شهری 
تهــران و حومه نیز در این خصوص گفت : در گذشــته از 
ریــل ۶0E1 ذوب آهن اصفهان اســتفاده کرده ایم که از 
کیفیت بالایی برخوردار است و قطعاً با توجه به اینکه تولید 
ریل ۵۴E1  نیز بر اســاس استانداردهای بین المللی است 
، کیفیت بسیار مطلوبی دارد . وی افزود : در متروی تهران 
تنها جهت تعمیرات و نگهداری سالانه به ۵00 شاخه ریل 
۵۴E1  نیاز داریم که قطعاً شرکت ساخت نیز جهت توسعه 

خطوط ریلی متقاضی این محصول است . 
مدیرعامل شــرکت بهره برداری راه آهن شــهری تهران و 
حومه ، این مترو را اولین متقاضی ریل ۵۴E1 از ذوب آهن 
اصفهان معرفی کرد وافزود : سایر متروهای کشور از جمله 
قطار شهری مشهد ، متروی اسلامشهر و سایر شهرها نیز 

به زودی متقاضی این ریل خواهند بود . 
عبدالله پــور ، تولید ریل در ذوب آهن اصفهان در شــرایط 
تحریم را یک اقدام بسیار ضروری و استراتژیک برای توسعه 
حمل و نقل ریلی دانســت و گفت : قبلًا ریل مترو از کشور 
اطریش وارد می شــد که با شــدت گرفتن تحریم ها ، به 
ناچار از کشورهای روســیه و ترکیه ریل وارد کردیم که از 
آن کیفیت برتر برخــوردار نبود هزینه تعمیر و نگهداری را 

نیز افزایش داد . 

 ریل 54E1 ذوب آهن اصفهان، متروی تهران را از واردات ریل 
بی نیاز کرد

البرز-تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت : 
سرپرســت شــهرداری کرج بر اجــرای با قوت 
پروژه هــای عمرانی تاکید کــرد و گفت: تلاش 

می کنیم کاری زمین نماند.
 مصطفی ســعیدی ســیرایی در مراسم معارفه 
که با حضور اعضای شــورای شهر و مسئولان 
شهری برگزار شد، اظهار کرد: از اعضای شورای 
ششــم و دیگر ادوار همچنین پاکبان و کارگران 
که مظلوم ترین قشــر شــهرداری هستند، تقدیر 

می کنم.
وی با تأکید بر اینکه ویژگی بنده صراحت لهجه 

و شفافیت گفت: معتقدم مردم به تغییر رأی داده اند.
سرپرســت شــهرداری کرج در بخش دیگری بابیان اینکه مدیریت منابع انسانی از اهمیت زیادی برخوردار است، 

گفت: برای خدمت به مردم آماده ایم چراکه می بینیم در بسیاری از زمینه ها مشکل وجود دارد.
سعیدی سیرایی با تأکید بر اینکه تلاش می کنیم کاری بر زمین نماند، گفت: شاید این آخرین فرصت برای جلب 

رضایت مردم و جلوگیری از ناامیدی آن ها باشد.
وی به اجرای باقوت پروژه های عمرانی اشــاره کرد و گفت: تحقق درآمد پایدار از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت 

که به صورت ویژه در دستور کار قرار خواهد گرفت.
سرپرســت شهرداری کرج در بخش دیگری تأکید کرد: برگزاری شایسته روزهای محرم در دستور کار بنده برای 

آغاز کار است.
ســعیدی ســیرایی به وجود برخی نقدها اشــاره کرد و گفت: تلاش بنده معطوف به تعامل برای خدمت گزاری به 

مردم خواهد بود.

سرپرست شهرداری تاکید کرد

اجرای با قوت پروژه های عمرانی کرج
گرگان-میلادزواریی-خبرنگارمملکت : 

 مدیرعامل شــرکت گاز استان گلستان گفت: 
از ابتدای فروردین لغایت تیرماه ســال 1۴00 
افزون بر یــک میلیارد و 1۳۳ میلیون و ۶۹8 
هزار متر مکعب گاز توسط مشترکین در سطح 

استان گلستان مصرف شده است.  
علی طالبی اظهار داشــت: حجم گاز مصرفی 
فــوق در چهــار ماهه ســال جاری توســط 
مشترکین بخشــهای مختلف اعم از خانگی، 
تجاری، صنعتی، نیروگاه، کارخانه ســیمان و 

جایگاههای CNG به مصرف رسیده است.
وی بــا تشــریح میــزان مصــرف  گاز هر 

بخــش  تصریح کــرد: در بخش خانگی، تجــاری و صنعتــی )دیافراگمی( افزون بــر ۴12 میلیون و 700 
هــزار مترمکعب، بخــش نیروگاهی  بالغ بر ۶0۴ میلیون مترمکعب، کارخانه ســیمان حــدود ۳۴ میلیون و 
 ۴8۵ هــزار متــر مکعــب و بخش CNG نیــز نزدیــک 82 میلیون و 88۴  هــزار متر مکعــب گاز مصرف

 گردیده است.
 طالبی با مقایســه مصرف گاز نسبت به مدت مشابه سال  گذشــته در استان ابراز داشت: حجم دریافتی گاز 
اســتان در مدت مشابه سال ۹۹ نیز، در مجموع در قســمتهای مختلف مصرف ۹88 میلیون و ۹21 هزار متر 

مکعب بود.
 مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان گلســتان در ادامــه پیرامــون مصــرف گاز در ســال ۹۹  یــادآور 
 شــدند: حجــم گاز مصرفــی اســتان در ســال ۹۹ افــزون بر ســه میلیــارد و 200 میلیون متــر مکعب

 بوده است

 مصرف بیش از  یک میلیارد متر مكعب گاز 
 در استان گلستان
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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 »دشت خاموش« 
به لهستان دعوت شد

فیلم سینمایی »دشــت خاموش« به کارگردانی احمد 
بهرامی و تهیه کنندگی ســعید بشــیری به جشنواره 

بین المللی »افق های نو« در کشور لهستان راه یافت.
بــه گزارش ایرنا، فیلم ســینمایی دشــت خاموش به 
کارگردانی احمد بهرامی و تهیه کنندگی سعید بشیری 
که تاکنون در چندین جشنواره بین المللی حضور داشته 
به بخش مســابقه اصلی بیســت و یکمین جشنواره 

»افق های نو« لهستان راه یافت.
در این جشنواره که از تاریخ ٢۱ تا ۳۱ مردادماه )۱٢ تا ٢٢ 
آگوست( سال جاری در شهر وروسلاو برگزار می شود، 
دوازده فیلم از کشــوهای مختلف به بخش رقابتی راه 

یافته اند.
فیلم دشــت خاموش علاوه بر این در شصت و نهمین 
جشنواره فیلم ملبورن که  از۱۴ تا ۳۱ مرداد مصادف با 
۵ تا ٢٢ آگوست در استرالیا برگزار می شود  نیز در بخش 
ویژه ســینمای جدید ایران در کنار هشت فیلم دیگراز 

ایران به نمایش درخواهد آمد.
دشت خاموش دومین فیلم بلند سینمایی بهرامی است 
که تاکنون در بیش از ٢۰ جشــنواره بین المللی حضور 
داشــته اســت. این فیلم در هفتاد و هفتمین جشنواره 
فیلم ونیز برنده جایزه بهترین فیلم بخش افق ها شــد، 
همچنین در چهل و پنجمین جشنواره سینمایی هنگ 
کنگ جایزه بهترین فیلم و بهترین بازیگر مرد برای علی 

باقری را از آن خود کرد.
از دیگــر جوایز ایــن فیلم می توان بــه جایزه انجمن 
بین المللی منتقدان ونیز )فیپرشی(، جایزه انجمن اعتماد 
ملــی ایتالیا، جایزه بهترین تدویــن از انجمن منتقدان 
جهانی آن لاین، بهترین فیلم جشــنواره کرواسی اشاره 

کرد.
علی باقری، فرخ نعمتی، مهدیه نساج، ناصر علاقمندان، 
مجید فرهنگ، تورج الوند، نرگس امینی، محسن یگانه، 
راضیه ایرانی، شقایق آقا زاده، مهتاب خوش منش، اهورا 
بهرامی ،پارسا و ارشا ســبحانی، برسام بهرامی و  مینا 

سرقره بازیگران دشت خاموش هستند.
مســئولیت پخش بین المللی فیلم دشــت خاموش را 
شرکت پرشــیا فیلم به مدیریت علی قاسمی به عهده 

دارد.

مجید رضاییان، فعالیت های 
مدرسه روزنامه نگاری و مطالعات 

رسانه را تشریح کرد
مجید رضاییان، سه محور فعالیتِ »مدرسه روزنامه نگاری 
و مطالعات رســانه« را که تازه تاسیس شده است، در 
عرصه های آموزش، فعالیت کلینیکی و ترســیم رابطه 

روابط عمومی و رسانه، معرفی کرد.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، »مدرسه روزنامه نگاری 
و مطالعات رسانه« در سه عرصه آموزش روزنامه نگاری 
رســانه، فعالیت های کلینیکی و تقویــت رابطه روابط 
عمومی و رسانه، کار خود را در موسسه فرهنگی بهاران 

آغاز خواهد کرد.
مجید رضاییان، استاد دانشگاه و پژوهشگر ژورنالیسم، 
با اشاره به هدف تاســیس این مدرسه در روز خبرنگار 
توضیح داد: »کار اولیه مدرسه روزنامه نگاری و مطالعات 
رسانه، آموزش است؛ آموزش با توجه به نیازهای کنونی 
روزنامه نگاری و با تأکید بر نیازهای نو شــونده ای که 
امــروز روزنامه نگاری ما با توجه به ورود به عصر وب۳ 

به آن نیاز دارد.«
وی ادامه داد: »تا ســال ٢۰٢۳ که وب هوشمند کامل 
می شــود، روزنامه نگاری در دنیا با چالش های متعددی 
روبه رو خواهد شد که ازنظر فرم گرایی باید به آن توجه 
کنیم و نیازهای جدیدی را که به وجود می آید، آموزش 
دهیم. به همین دلیل کلاس های موردنظر در این زمینه 

به شکل حضوری و آنلاین از مهر برگزار خواهد شد.«
این اســتاد روزنامه نگاری، افزود: »بخش دوم درزمینه 
آموزش در حوزه مطالعات رســانه صــورت می پذیرد. 
آموزش هایی که درزمینه مطالعات رسانه مورد نیاز است، 
در نظر گرفته شــده، آن هم به تغییراتی بازمی گردد که 
همپای فناوری برای رسانه ها در وب ۳ به وجود می آید. 
این جا بحث خود رســانه مطرح است و نه محتوای آن. 
بحث نوع برقــراری ارتباط با مخاطــب مورد توجه و 

تمرکزخواهد بود.«
وی در ادامه گفت: »آموزش های مربوط به این سه مسئله 
یعنی آموزشِ روزنامه نگاری و رسانه و تقویت رابطه روابط 
عمومی و رســانه را با استادانی که در این زمینه با ایشان 
صحبت کرده و موافقت آنان را گرفته ایم، انجام خواهیم 
داد. استادانی مانند علی اکبر قاضی زاده، فریدون صدیقی، 
یونس شکرخواه، حسن نمک دوست، محمدمهدی فرقانی، 
فرید قاسمی، احمد توکلی، مجید سعیدی و این حقیر. در 
مورد ورک شــاپ ها هم در عرصه های مختلف استادانی 
چون مسعود کوثری و مهدی منتظرقائم مدنظر هستند. در 
عرصه روابط عمومی هم از آقایان محمد سلطانی فر، حمید 
ضیایی پرور و همه استادان دیگری که در روابط عمومی 
و روزنامه نــگاری تخصصی در عرصه هــای اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی و ورزشی صاحب تجربه و دارای سابقه 
تدریس هستند، استفاده خواهد شد.«این استاد دانتشگاه 
یادآور شد: »بخش دیگر کار مدرسه، تمرکز بر »پروژه ها« 
است. ممکن است از مدرسه در خصوص انجام پروژه های 
رسانه ای، پروژه های پوشش خبری یا پروژه های ارتباطی 
درخواست کمک شود که مدرسه با کمک روزنامه نگاران و 
متخصصان کارشناس در این رشته، آن پروژه را به سامان 
می رساند.«وی، دیگر فعالیت مدرسه یاد شده را این گونه 
تبییــن کرد: »فراتر از عرصه آموزش، کار دوم مدرســه، 
کاری کلینیکی است؛ یعنی رسانه ها برای بررسی آسیب ها 
و ایرادهــای خود و دریافت پیشــنهاد برای بهبود کار به 
مدرسه مراجعه خواهند داشــت و این موضوع، »مطالعه 
موردی« می شود، کار پژوهشی بر روی آن انجام خواهد 
شــد و بعد، مطالعه میدانی انجام می پذیرد و راه حل های 
آســیب ها و ضعف های رسانه  مورد نظر، ارائه می شود. یا 
اگر رسانه ای در شرف راه اندازی و تاسیس باشد، می تواند 
از نگاه کلینیکی، از کارشناســان و صاحب نظران مدرسه 

استفاده کند.«

اسرائیل به دنبال حمله نظامی به ایران است امریکا 
به دنبال کشــاندن ایران پای میز مذاکره است چرا 
مدام تاریخ برای ایران دائما در حال تکرار اســت؟ 
سوالی که در هر دولتی تازه نفس چه در امریکا چه 
در ایران پرســیده می شود جنگ می شود؟ مذاکره 

می شود؟ چه خواهد شد؟تحریم ها لغو می شود؟ 
 یکســال پس از خروج آمریکا از برجام در پی فشار 
حداکثــری دولت ترامپ علیه ایــران، جان بولتون 
مشــاور امنیت ملی آمریکا دست نوشته ای را عمدا 
مقابــل دوربین خبرنگاران گرفت که حاکی از اعزام 
ناو لینکن به منطقه بود. اردیبهشت ۱۳٩۸ اوج فشار 
ایــالات متحده به دولت روحانی برای مذاکره بود و 
درخواست های ترامپ برای یک دیدار به بن بست 
خورده بود. حالا یک کاغذ دست بولتون خودنمایی 
می کرد که بر روی آن نوشته شده بود: ناو هواپیمابر 
یو.اس.اس آبراهام لینکلن راهی خلیج فارس شــد. 
بولتون در واکنش به این نوشــته ای که در دســت 
داشت گفت که الزاما به معنای جنگ با ایران نیست 

این یک هشدار است!
اتفاق ســال ٩۸ مشابه این اتفاق )اقدام عمد( زمانی 
بود که در هفته گذشــته قبل از  حوادث کشتی در 
دریــای عمان بایــدن در دیدار بــا الکاظمی عملا 
دست نوشته ای را مقابل عکاسان خبری گرفت که 

مضمون آن تهدید ایران بود.
دو اقدام مشــابه علیه ایران آنهم در شــرایط فعلی 
خبــر از اتفاقی می دهد. پیــام های که هردوی آن 
در راســتای مذاکرات هســته ای بود و فشاری که 
آمریکا علیه ایران وارد کــرده بود. بولتون اصرار بر 
مذاکــره مجدد داد حالا بایدن با زبان دیپلماتیک تر 
به دنبال بازگشت به برجام است. توافقی که در وین 
حاصل شــد اما با مشــکلاتی در ایران و در آمریکا 
مواجه شد. در داخل کشــور طرح مجلس که یک 
درخواســت فوق برجامی از مذاکره کنندگان ایرانی 
طلب کرد مانع از توافق نهایی شــد و داخل امریکا 
نیز درخواست برای گسترده کردن مذاکرات برجامی 
اعم از موشــکی و منطقه ای سبب شد که مذاکره 
کنندگان توافق نهایی را موکول به دور هفتم مذاکره 

کنند که همزمان با انتقال قدرت در ایران شد.
ایالات متحــده در حالی این ایران را تحت فشــار 

گذشــته اســت که ظریف در اخریــن نامه خود به 
دبیرکل ســازمان ملل اسناد شــش سال بدعهدی 

امریکایی ها را در دبیرخانه سازمان ملل ثبت کرد.
محمد جــواد ظریــف« در این نامه بــه »آنتونیو 
گوترش« افزود: ۶ سال پیش در همین روز شورای 
امنیت به اتفاق آرا قطعنامه )٢۰۱۵( ٢٢۳۱ را تصویب 
کرد به رغم مخالفت های جدی و مشروع ما نسبت 
به بد رفتاری تاریخی شــورای امنیت در قبال ایران 
- به ویژه در طور هشــت سال تجاوز صدام حسین 
و همچنیــن در جریان یک بحران هســته ای غیر 
ضروری - ایران با شرکت در مذاکرات، حسن نیت 
خود را برای رسیدن به یک راه حل دیپلماتیک برای 

مساله هسته ای نشان داد.
وی اظهار داشــت: در سال ۱۳٩۴ پس از  ۱۳ سال 
مذاکرات پیچیده ایران و پنج عضو دائمی این شورا 
به علاوه آلمان برنامه جامع اقدام مشترک را منعقد 
کردنــد که توســط قطعنامه ٢٢۳۱ تاییــد و به آن 

قطعنامه ضمیمه شد.
ظریف تاکید کرد: شورای امنیت در قطعنامه ٢٢۳۱ 
خود تایید کرده اســت که انعقاد برجام نشان دهنده 
یک تغییر بنیادین در بررســی این موضوع توســط 
شــورای امنیت اســت، هدف غایــی ادعایی تمام 
قطعنامه های لغو شده شورای امنیت ملل متحد در 
مورد مساله هسته ای  ایران دستیابی به یک راه حل 

دیپلماتیک، است.
وزیر امور خارجه ادامه داد: قطعنامه ٢٢۳۱ شــورای 
امنیت ملل متحد همچنین تاکید می کند که برجام 
موجب تقویت و تسهیل توسعه همکاری و تعاملات 
اقتصــادی و تجــاری با ایران می شــود و این که 
کشورهای عضو باید توجه مقتضی به لغو تحریم ها 
داشته باشند. شرکت کنندگان برجام تاکید کردند که 
لغو تحریم ها از جمله منفعت اقتصادی ناشی از آن، 

بخشی اساسی از برجام است.
ظریف افزود: با  این حال آمریکا با کمک و تشویق 
همدســتان اروپایی خود، هرگز این ها و بسیاری از  
مفاد قطعنامه ٢٢۳۱ و برجام را با حســن نیت اجرا 
نکرد، مشــارکت کنندگان غربی برجام همچنان به 
استفاده از فشــار اقتصادی برای دستیابی به اهداف 
سیاسی نامشــروعی که در طی مذکرات طولانی و 

خسته کننده برجام نتوانسته بودند به آن دست یابند 
ادامه می دهند،

وی خاطر نشان کرد: ایران مواضع خود را در جلسه 
شــورای امنیت در ٢۰ ژوئیه ٢۰۱۵ و بلافاصله پس 
از تصویــب قطعنامه به وضوح بیان کرد با این حال 
تمام تعهدات خود ذیل برجام را با حسن نیت انجام 
داد که توسط گزارش های متعدد آژانس بین المللی 
انرژی اتمی – حتی ۱۵ ماه پس از خروج غیر قانونی 

آمریکا – تایید شده است.
وزیر امور خارجه تاکید کرد: آمریکا و ســه کشــور 
اروپایی، بارها ســوء نیت خود را بــرای وادار کردن 
ایران بــه مذاکره مجدد دربــاره آن مفاد از طریق 
فشار اقتصادی و باج خواهی اعلام کرده اند، چنین 
مقاصدی – که به خودی خود نقض فاحش بندهای 
٢۸ و ٢٩ برجام است – به صورت خصوصی  و حتی 
عمومی،  پس از روز اجرایی شــدن برجام بیان شده 
اند و توسط رییس جمهوری پیشین آمریکا ترامپ  - 
و متاسفانه سه  کشور اروپایی  - از سال ٢۰۱۷ تکرار 
شــده اند.ظریف تصریح کرد: دولت بایدن دوباره با 
کمک و هم دستی سه کشور اروپایی از زمان آغاز به 
کار خود در ژانویه ٢۰٢۱ تروریسم اقتصادی ترامپ 
علیــه ایرانیان را به عنوان اهرم فشــار خیالی برای 

دستیابی به همان اهداف، داده است.

-حادثه کشتی ها و امتیاز گرفتن غربی ها
قبل تر نیز کارشناسان حوزه دیپلماسی درباه تاخیر در 
روند مذاکرات هشدار داده بودند. ان ها معتقد بودند 
کــه اگر مذاکره به تاخیر بیفتند طرف غربی با زمان 
خریدن امتیاز بیشــتری را از ایران طلب کرد خواهد 
کرد. این امتیاز نیاز به یک اتفاق داشــت. اتفاقی از 
جنس تهدیدهای نظامی یا بــار دیگر فصل هفتم 
منشور؟ طرف امریکایی به همراه همپیمانان اروپایی 
در هفته های گذشته بارها این جمله را تکرار کردند 
و به تهران هشــدار دادند که تا ابد فرصت مذاکره 

ندارید!
انها در حالی به تهران هشدار می دهند که رئیسی این 
روزها مشــغول چیدن کابینه است و هنوز مشخص 
نیســت وزیر خارجه دولت ســیزدهم و تیم مذاکره 
کننده چه کسانی هستند و آیا مذاکره را ادامه خواهند 
داد یا خیر؟ رئیسی در دو روز گذشته در صفحه توئیتر 
خود در پاسخ به این دل مشغولی ها نوشت: تحریم 
ها باید لغو شوند و هر طرح دیپلماتیک که این هدف 

را محقق کند مورد حمایت ماست.
این روزها حادثه دریای عمان و گرفتاری کشتی ها 

همگی گویا تکرار سال های دوره زمامداری ترامپ 
است. از همان روزی که وزیر خارجه ژاپن در دیدار 
با مقام معظم رهبری که برای میانجیگری آمده بود 
دریای عمان شاهد درگیری گسترده نفتکش ها شد 
چه ایــن زمان که دولت بایدن همــان روش را در 

پیش گرفته است.
تاخیر در مذاکرات وین سبب شده که آمریکا با زبان 
دیپلماتیک تر فشار حداکثری را علیه ایران ادامه دهد 
از فشار نظامی تا تحریم هایی که این روزها چین را 

برای خرید نفت از ایران تهدید می کند.

-زبان دموکرات ها
کلاس ادبیاتی و دیپلماتیک بــاراک اوباما را کمتر 
رئیس جمهوری در تاریخ امریکا داشته است. او که 
یکی از دموکرات ترین سیاستمداران آمریکایی بود و 
با ژست جهانی شدن درهای دنیا را بار دیگر به روی 
یکدیگر باز کرد مســبب توافقی بود که امروز به نام 
برجام از ان یاد می شــود. اما در دوره همان رئیس 
جمهوری که به دنبال دنیای عاری از جنگ و جهانی 
شــدن در راستای صلح، دوســتی و اقتصاد در حال 
گردش بود گروه های تروریستی در خاورمیانه با نام 
های مختلف یکی پس از دیگری اعلام موجودیت 
کردند. مرزهای ایران در خطر هجوم تروریستی قرار 
گرفت و اوباما مدام به طرف ایرانی هشــدار می داد 
که همــه گزینه ها روی میز اســت. بهار عربی در 
جریان بود و مشــخص نبود که ایا ایران هم در این 
قطار قرار خواهد گرفت یا خیر تا اینکه سال ٢۰۱۵ 

برجام شکل گرفت و باقی قضایا....
دموکرات ها قانون پنبه ســر بریدن را بسیار رعایت 
کرده اند بــر خلاف جمهوریخواهان که همیشــه 
شمشیر را از رو بسته اند. سیاستی که بایدن به مانند 
اسلاف خود در پیش گرفته خبرهای خوشی از اینده 
و منطقه نمی دهد. فعال شدن داعش در افغانستان 
و تغییر ماهیت نظامیان امریکایی در عراق و همزمان 
هشدار به ایران و دست نوشته ای که روی به ایران 
می گوید: آمریکا آماده است تا به حملات )علیه خود 
در خاک عراق( واکنش نشان دهد. ایران باید توقف 
حملات )بــه نیروهایی آمریکایی در خاک عراق( را 

مدنظر قرار دهد.

کاریکاتور

فرید فرخنده کیش:

کرونا می تازد!
با افزایش میزان ابتلا و قربانیان کرونا در کشور، تقریبا تمام استان ها به حالت قرمز درآمده و بسیاری راه حل تعطیلات مدت را پیشنهاد می کنند؛ این 

اوضاع وخیم در سراسر جهان با سویه دلتا در حال پیشروی است...اتفاقی که سوژه کارتونی در خبرگزاری مهر شد.

فرید فرخنده کیش معتقد است که سینمای 
ایران به دلیل شــکل نادرست الگوی تولید 
نسبت به سینمای جهان بسیار شکننده است.

فرید فرخنده کیش تهیه کننده آثار سینمایی 
و مستند در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به 
پروژه سینمایی »مرگ مولف« گفت: متاسفانه 
برای ساخت این پروژه سینمایی، همچنان در 
مرحله جذب سرمایه هستیم و به دلیل جمیع 
شرایط، تولید و البته پیش از آن سرمایه گذاری 

در حوزه سینما بسیار سخت شده است.
وی بیان کرد: فکر می کنم با توجه به شرایط 
موجود باید کم کم از سینما خداحافظی کنیم، 
به نظر می رسد برای اینکه سینما به موقعیت 
گذشته خود بازگردد، نیازمند گذشت ۵ سال 
هستیم. که البته این ۵ سال را باید بعد از پایان 

کرونا در نظر بگیریم.

این تهیه کننده سینمای مســتند ادامه داد: 
در حال حاضر ســبک زندگی آدم ها نسبت 
بــه دوران قبل از کرونا تغییر کرده اســت و 
در شــرایط فعلی، سینما به طور کامل از سبد 
خانواده ها خارج شــده است که این البته تنها 
مشکل ایران نیست و بســیاری از کشورها 
درگیر آن هستند و ســینما دیگر آن رونق و 

حرکت سابق خود را ندارد.
فرخنــده کیش گفت: معتقدم ســبک جدید 
زندگــی اجتماعی در دوران پســاکرونا، یک 
ســبک زندگی متفاوت خواهد بــود و زمان 
زیادی باید صرف شود تا مواردی مانند سینما 
دوباره در سبد خانواده ها قرار گیرد. با توجه به 
اینکه مخاطب تمایل چندانی به سینما رفتن 
ندارد، بازگشــت سرمایه ای نیز نخواهد بود و 
برهمان اساس ریسک برای سرمایه گذاری 

در سینما افزایش پیدا می کند.
وی ادامــه داد: البته این را هم باید بگویم که 
شرایط اقتصاد کشور چندان مناسب نیست و 
همین مساله نیز باعث رکود گیشه در سینما 
می شــود.تهیه کننده مستند »نفس بی ریه« 
توضیح داد: مساله تولید تنها به آثار سینمایی 
خلاصه نمی شــود، به عنوان مثال در جشن 
سینمای مستند که به تازگی برگزار شده است، 
اکثر فیلم هایی که جایزه گرفته اند، آثاری است 
که بیش از ٢ سال پیش تولید شده بود و این 
نشــان می دهد که در این مدت سینما و به 
خصوص تولید تعطیل شــده بود و این اصلًا 

نشانه خوبی برای سینما به شمار نمی رود.
وی تاکید کرد: هرچند سینما در تمام دنیا دچار 
مشکل شده اســت اما در ایران یک فاکتور 
اضافه وجود دارد که این مســاله را تشــدید 

می کند و آن مشــکلات اقتصادی در ایران 
اســت.فرخنده کیش در پاسخ به این پرسش 
که در ســینمای جهــان کمپانی های بزرگ 
همچنــان در تولید فیلم های پرفروش موفق 
هستند اما در ایران چنین اتفاقی رخ نمی دهد، 
گفت: تعریف تولید در جهان، تعریف تولید در 
کمپانی های تخصصی است که این تعریف ها 
براساس موارد مختلفی شکل می گیرد، اما در 
ایران بیشتر تهیه کننده به عنوان فرد محور 
تولید است و همین مساله سبب می شود که 

در هنگام تولید فرد دچار ضرر شود.
وی ادامه داد: تاکید می کنم که الگوی تولید 
فیلم در سینمای ایران، الگوی درستی نسبت 
به آنچه که در جهان اتفاق می افتد نیســت، 
به همین دلیل ســینمای ایران شکننده تر از 

سینمای دیگر کشورها است.

 دست مجیدی و استقلال بازهم به جام نرسید

فولاد قهرمان جام حذفی شد
تیم فوتبال اســتقلال با قبول شکست برابر فولاد در فینال جام حذفی و در 
ضربات پنالتی، یک بار دیگر قهرمانی در این جام را از دســت داد و فولاد 

برای نخستین بار این قهرمانی را تجربه کرد.
به گــزارش دیدار نهایی جام حذفی فوتبال ایران از ســاعت ٢۰:۳۰ امروز 
یکشنبه بین دو تیم استقلال تهران و فولاد خوزستان برگزار شد و در نهایت 

تیم فولاد   در ضربات پنالتی به عنوان قهرمانی رسید.
در این مســابقه که در زمین بی طرف و به میزبانی ورزشــگاه نقش جهان 
اصفهان برگزار شــد، تلاش دو تیم در ٩۰ دقیقه ثمری نداشــت و کار به 
وقت های اضافه کشــید. در پایــان وقت های اضافــه و ۱٢۰ دقیقه بازی 
اســتقلال و فولاد، نتیجه تغییر نکرد تا کار با تساوی بدون گل به ضربات 

پنالتی کشیده شود.
در ضربات پنالتی، فرشــید اســماعیلی و داریوش شــجاعیان دو بازیکن 
اســتقلال پنالتی خود را از دســت دادند. به این ترتیب تیم فولاد به اولین 
قهرمانــی خود در جام حذفی رســید و جواد نکونام هــم اولین جام دوران 
مربیگری خود را به دســت آورد. فرهاد مجیدی و استقلال که سال گذشته 
هم در فینال جام حذفی برابر تراکتور شکست خورده بودند، یک بار دیگر از 

رسیدن به این جام بازماندند.

 نتایــج یــک پژوهــش جدید با افشــای بافت 
خرسنگ های سازه پیشــاتاریخی استون هنج در 
انگلیس، از راز اســتحکام این میراث جهانی پرده 

برداشت.
 اولین مطالعه جامع علمی روی خرســنگ های 
سازه استون هنج نشان داد که این سنگ ها چطور 
از اواخر دوران نوسنگی تاکنون در برابر هوازدگی و 

فرسایش مصون مانده اند. 
محققان دانشگاه برایتون با استفاده از مقطع نگاری 
رایانه ای، اشــعه ایکس، تجزیــه و تحلیل های 
میکروســکوپی و دیگر روش های زمین شیمی 
روی یک تکه ســنگ از این سازه پیشاتاریخی، 
به اطلاعاتی درباره شــیمی و ویژگی های زمین 
شــناختی آن پی بردند. میله ســنگی که در این 
مطالعه مورد استفاده قرار گرفت، در جریان عملیات 
حفاظتی دهه ۱٩۵۰ از خر سنگ ۵۸ استون هنج 
جدا شــده بود و تا قبل از ســال ٢۰۱۸ که برای 
اهــداف مطالعاتی به انگلیس تحویل داده شــد، 

دهه ها در آمریکا نگهداری می شد.
خرســنگ های اســتون هنج از ســنگی به نام 
سیلکریت ساخته شده اند که به تدریج بر اثر شسته 
شدن رسوبات زیرزمینی توسط آبهای سطحی در 
ارتفاع چند متری از ســطح زمین تشکیل شدند. 
مطالعات اخیر از ساختار درونی خرسنگ ۵۸ پرده 
برداشت و نشان داد سیلکریت این خرسنگ عمدتا 
از ذرات ریزی تشــکیل شده که توسط بلورهای 
به هم پیوسته کوارتز در کنار هم محکم شده اند. 
کوارتز فوق العاده محکم و بادوام اســت و نه به 

راحتی فرو می ریزد و نه فرسایش می یابد.
دیوید نشَ مولف ارشــد این پژوهش از تیم زمین 
شناسی دانشــگاه برایتون در این باره گفت: این 
کشــف جدید مقاومت سنگ های استون هنج در 
برابــر هوازدگی را توجیح کرده و توضیح می دهد 
که چطور به چنین مصالح ایده آلی تبدیل شده اند. 
خرسنگ های استون هنج به عنوان یک دستاورد 
بزرگ مهندسی در حدود دو هزار و ۵۰۰ سال قبل 
از میلاد به دست مردم عصر نوسنگی در محوطه 
ویلتشــایر انگلیس نصب شدند. خرسنگ ۵۸ که 
یکی از سنگ های غول پیکر در وسط سازه استون 
هنج است، حدود ۷ متر طول و ٢۴ تنُ وزن دارد. 
نمونه ای که محققان در این مطالعه مورد استفاده 
قرار دادند، یک میله سنگی به قطر ٢ و نیم سانت 
و طول حدود ۱ متر است؛ رنگ شیری آن از رنگ 
خاکستری خرسنگ ها که هزاران سال در معرض 
عوامل بیرونی مختلف بودند، روشن تر است. این 
میله به عنوان ســوغاتی به مــردی به نام رابرت 
فیلیپس داده شــد که برای شرکتی که در پروژه 
حفاظت از استون هنج دست داشت، کار می کرد. 

فیلیپس در سال ۱٩۷۷ وقتی به آمریکا مهاجرت 
می کرد این قطعه ســنگ را به طور قانونی و با 
مجوز همراه خود برد و در ســال ٢۰۱۸ تصمیم 
گرفت آن را برای اهــداف مطالعاتی به انگلیس 

برگرداند. وی در سال ٢۰٢۰ میلادی درگذشت.
دسترسی به این میله ســنگی کمک شایانی به 
مطالعات پژوهشگران درباره این بنای پیشاتاریخی 
کرد زیرا انجام بسیاری از تست های مختلف روی 
خرسنگ های موجود در محوطه تاریخی استون 
هنج مجاز نیست.نش با اشاره به دامنه آزمایشاتی 
که روی این سنگ انجام شد، گفت: آمار بیشترین 
تجزیه و تحلیلی که روی یک سنگ انجام شده، 
احتمالا پس از ســنگ ماه به این نمونه کوچک 
تعلق دارد.سال گذشته مقاله دیگری درباره استون 
هنج منتشر شد که نشــان می داد ۵۰ مورد از ۵٢ 
خرسنگ های این بنای پیشاتاریخی از منطقه ای 
به نام وست وودز آمده اند که ٢۵ کیلومتر با محل 
این سازه فاصله دارد. سازندگان استون هنج یا این 
سنگ ها را تا محل موردنظر کشیده اند یا از غلتک 

برای جابه جایی آنها استفاده کرده اند.
نش می گوید: اســتون هنج قرن هاست که توجه 
باســتان شناسان و دیگر دانشــمندان را به خود 
جلب کرده اســت چون نمی دانیم این سازه دقیقا 
چه کارکردی داشته و تئوری های مختلفی درباره 
علت ساخت آن وجود دارد. این محوطه تاریخی 

هنوز سرشار است از فرصت های مطالعاتی.
جزئیات بیشــتر دربــاره این تحقیــق در مجله 

PLoS ONE منتشر شده است.

از ائتلاف سازی علیه ایران تا فشار حداکثری به روش دموکرات ها

تاریخ برای ایران در حال تکرار است؟

بازگشت سینما به قبل از کرونا ۵ سال زمان نیاز دارد

استحکام »استون هنج« فاش شد


